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Референдум

Карък БСП: Футбол

Внасят подписката
за АЕЦ „Белене” в парламента

Стр. 3

Стр. 30

Мъж счупи бутилка
с коняк на 224 години

Стр. 7

Найденов отново излъга
младите фермери

Стр. 31

„Лудогорец” се жалва
на УЕФА от германски съдия

Стр. 11

Юрий Асланов
за вота на недоверие
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Фестивал

Дорково пак ще грейне
от пъстроцветни носии

Стр. 25

Общински съветници от
ГЕРБ в Перник поискаха остав-
ката на кметицата Росица Яна-
киева с мотива, че неправомер-
но изразходвала държавните
средства за възстановяване на
щетите от земетресението. Об-
виненията им станаха като вица
за компютри и компоти, опони-
ра вчера Янакиева.

Кметицата на Перник бе

ГЕРБ си мие ръцете с
кметицата на Перник

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

Може ли за 2000 лева да
възстановиш съборена
къща, оценена на 27 000
лева? Ами за 500 лева?
Според ГЕРБ и най-вече
според Цветан Цветанов и
оглавяваната от него ко-
мисия - може. Особено, ако
си жител на Перник.
Всъщност в единия случай
“възстановяването” ще е
дори за по-малко от 1700
лв., защото “щастли-
вецът”, получил двете хи-
лядарки, ще трябва да
върне еднократната по-
мощ от 325 лв. Но ще може
да си скове барака. А на оня
с 500-те лева ще му оста-
нат цели 175 лева - за
скромна, но нова палатка
плюс нужник.

Ей на това му викат
мародерство - перничани
се превърнаха в плячка,
чрез която се облагоде-
телстват мародерите от
властта. Но не от мест-
ната власт, както се
опитват да ни внушат от
ГЕРБ, а от оная власт, над
която е само небето, под
което впрочем вече пове-
че от месец спят хората
от съборените къщи.

Обаче мародерите
трябва да си подредят
листите за предстоящи-
те догодина избори. На
всяка цена. Без никакви
задръжки. Цинично.

Държавата умишлено
бави парите за пострада-
лите жители и когато
напрежението се покачи,
двама-трима клакьори -
общински съветници от
ГЕРБ, хвърлят вината
върху кметицата - търче-
те, тамо са милионите.
Пък те, милионите - неда-
дени, или пък ги дават на
час по лъжичка. Ама кме-
тицата виновна. Защото е
червена. Това е принципът
- омажи противника, за да
не видят, че си се омазал
от глава до пети в собст-
вената си помия.

Впрочем държавата
плати по 75 хил. лева за
всяка от новите къщи в
пострадалото от наводне-
нието село Бисер. Обаче
Перник е областен град,
там трябва да се печелят
партийни битки. Срещу
БСП. Много важно, че хо-
рата ще идат курбан.

категорична, че не само няма
да подаде оставка, но ще пове-
де и хората на палатков лагер
под прозорците на МС, ако до
септември перничани не полу-
чат полагащите им се по закон
помощи от държавата.

Янакиева припомни, че об-
щината подготвя документите
на гражданите, но решението
на кого и колко да се даде е

единствено и само на между-
ведомствената комисия, оглавя-
вана от Цветан Цветанов. Обид-
но е от 12 000 подадени молби
за получаване на еднократна
помощ от 325 лв. досега едва
1800 души да са получили па-
рите, каза Росица Янакиева.
“Хората трябва да знаят, че
съгласно решението на прави-
телството тези 325 лв. подле-

Росица Янакиева сезира Брюксел за
неадекватната позиция на управляващите

жат на връщане, в случай че
пострадалите получат помощ и
от междуведомствената коми-
сия”, подчерта кметицата.

Росица Янакиева смята да
сезира Брюксел заради неадек-
ватната позиция на управлява-
щите от ГЕРБ, които прилагат
двоен аршин към хората в об-
щините, пострадали от бедствия.

Традиционният панаир на киселото мляко и Фестивал на народните традиции и художествените
занаяти започна в Разград. За три дни жители и гости ще видят демонстрации на народни
занаяти, любителски фолклорни групи и ще дегустират различни видове кисело мляко

Мародери

ЗАЩО ТУРЦИЯ ЗАБРАНИ
БЪЛГАРСКИТЕ ДИПЛОМИ?

Стр. 21

Стр. 7

¬ËÌ‡ÒÍË ËÁ·Ë, Á‡‚Â‰ÂÌËˇ,
ıÓÚÂÎË Ë Ï‡„‡ÁËÌË Úˇ·‚‡ ‰‡
‰ÓÍ‡Á‚‡Ú, ˜Â ÒÚÓÍ‡Ú‡ ËÏ Â ÓÚ
„ÓÁ‰Â Ë ÓÚ„Ó‚‡ˇ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË
ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇ Ì‡ Á‡ÍÓÌ‡.

Стр. 2
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България

жават да спят под звезди-
те. Сумите за възста-
новяване на къщите са от
500 до 2000 лв., което е
подигравка за хората, не-
доволстват перничани.
Вместо държавата и об-
щината да се обединят и
да решават проблема
преди зимата, изпълнител-
ната и местната власт вля-
зоха в битка с обвинения
в корупция и злоупотреби,
жалват се жителите на
община Перник. ГЕРБ по-
иска оставката на кмети-
цата от БСП Росица Яна-
киева с мотива, че непра-
вомерно изразходвала
държавните средства за
възстановяване на щети-
те от земетресението.

Единственият начин
за овладяване на положе-

Централната власт
заряза перничани
От 8507 молби за помощ до момента са
разгледани едва 290, от които одобрени
само 194, заяви Росица Янакиева

нието в Перник е, ако
държавата застане до об-
щината, убедена е Янаки-
ева. Тя бе категорична,
че не само няма да пода-
де оставка, но ще поведе
и хората на палатков ла-
гер под прозорците на
МС, ако до септември
перничани не получат
полагащите им се по за-
кон помощи от държава-
та. Кметицата на Перник
припомни, че общината
подготвя документите на
гражданите, но решение-
то на кого и колко да се
даде е единствено и само
на междуведомствената
комисия. Обидно е от 12
000 подадени молби за
получаване на социална
помощ от 325 лв. досега
едва 1800 души са полу-
чили парите, каза вчера
Росица Янакиева в пар-
ламента. Тези помощи се
изплащат от Агенцията за
социално подпомагане,

която е на подчинение на
министъра на труда и со-
циалната политика. Хора-
та трябва да знаят, че
съгласно решението на
правителството тези 325
лв. подлежат на връщане,
в случай че пострадали-
те получат помощ и от
междуведомствената ко-
мисия, която се ръководи
от Цветан Цветанов, на-
помни тя.

Янакиева недоумява
защо междуведомствена-
та комисия работи толко-
ва бавно и даде за при-
мер как 8507 перничани
са потърсили помощта на
държавата, но за момента
тя е разгледала едва 290
молби, от които одобрени
са само 194 - останалите
имат отказ без мотиви.

От поисканите 9,5 млн.
лв. държавата е дала
едва 2,7 млн., припомни
Янакиева. Няма пари за
покриване на щети при

бедствия за тази година,
разкри кметицата на Пер-
ник. Според нея това не
са единствените случаи
на неадекватна реакция

Веселка ВЕНКОВА

 Коментирайте, г-жо Янакиева, случва-
щото се в община Перник през последните
дни?

- Че акцията е политическа, е повече от
ясно, тя обслужва ГЕРБ и нежеланието на съот-
ветните държавни институции да се обърнат с
лице към проблемите на Перник след земет-
ресението. Неглижирани са тревогите на граж-
даните и състоянието на обществените сгради
в града. Когато навлязох в детайли на истери-
ята, която се развихри, се оказа, че ситуацията
в Перник е адекватна на вица за компютрите
и компотите. Петнайсетте чинове се оказаха
надниците, платени на хората, работили в че-
тирите почивни дни, на които съгласно Кодек-
са на труда трябва да се заплати двойно възна-
граждение. Проблемният найлон, за който се
говори непрекъснато с истеричен тон, се ока-
за, че е малко повече от 600 кв. метра, с които
са застлани, забележете, две училища, в които
учат по над 1000 деца. Цялата “злоупотреба”
от застилането с найлон, по думите на общин-
ските съветници от ГЕРБ, е за 1800 лв. Едва ли
някой би си позволил за 1800 лв. да нарушава
закон и да си слага главата в торбата.

В случая безусловно става дума за полити-
ческа кампания, която обслужва ГЕРБ и е
удобна, когато държавата не си върши рабо-
тата и проблемът от болната глава се
прехвърля на здравата. Другата причина това
да се случва са боричканията на местните
представители на ГЕРБ за подреждане в про-
ектодепутатската листа, в която всеки иска да
намери по-предно място. А най-удобният на-
чин е да се използва ситуацията, свързана
със земетресението, макар това да е недопу-
стимо от всякаква гледна точка - и политиче-
ска, и човешка, и морална. Болката и пробле-
мите на хората са големи и сериозни. По-
малко от 2% са удовлетворените искания на
гражданите за подпомагане от държавата. Над
130 къщи са определени за събаряне и вече
над 600 човека са на улицата, а предстоят
зимни месеци. Те не могат да останат на па-
латки и за да избягат държавата и управлява-
щите от отговорностите си, използват този
сценарий. Недостойно е, съжалявам, че тряб-
ва да участвам в него, но нямам друг избор,
освен да защитя не само личното си достойн-
ство, но и достойнството на общинската адми-
нистрация, на строителните фирми, които вед-

от страна на държавни
органи.

Росица Янакиева смя-
та да сезира Брюксел за-
ради неадекватната пози-

ция на управляващите от
ГЕРБ, които прилагат дво-
ен аршин към хората в
общините, пострадали от
бедствия.

Д ържавата заряза
перничани 64 дни
след земетресени-
ето и десетки се-
мейства продъл-

ГЕРБ грубо притискат кметовете на БСП в ущърб на
интереса на гражданите. Поредният случай на грубо
политиканстване за сметка на гражданите на Перник е
исканата оставка на кмета Росица Янакиева, заяви
председателят на НС на БСП Сергей Станишев. Той е
убеден, че по този начин управляващите прикриват
собственото си безсилие да изпълнят ангажиментите си
към възстановяването на пострадалия от земетресение-
то район. “ГЕРБ организират атаки срещу кмета Росица
Янакиева, вместо да я оставят да работи. Правителст-
вото не е осигурило необходимите средства за ремонт
и възстановяване на домовете на хората. Не е осигури-
ло пари и за възстановяване на обществените сгради -
здравни заведения, училища и детски градини, възму-
ти се Станишев.

Перник е витрина на безсилието на държавата,
заяви зам.-председателят на ПГКБ Ангел Найденов на
нарочен брифинг в НС. Той призова президентът Плев-
нелиев да не приема отпуснатите от държавата
допълнителни 1 млн. лв. за ведомството му. “Що за
солидарност е това да искаш 1 млн. лв. за бюджета на
президентството по средата на годината, при условие
че голяма част от тях отиват за пътувания и протоколни
разходи”, недоумява депутатът от левицата.

Перник и регионът според Найденов се нуждаят от
не по малко от 25-30 млн. лв. за преодоляване послед-
ствията от земетресението. “Въпреки това парите в
държавната комисия ги няма. Те вече са изхарчени, а
междуведомствената комисия е разгледала едва 2% от
случаите, в които хората се нуждаят от помощ”, заяви
Найденов.

Поредни бонуси ще бъдат
раздадени на социални работ-
ници от Перник, съобщи ми-
нистър Тотю Младенов. Те са
заради натоварената им рабо-
та покрай земетресението, ко-
гато са приети и обработени
над 12 000 молби за еднократ-
ни социални помощи от 325 лв.
за пострадалите. Младенов е
разпоредил на изпълнителния
директор на Агенцията за со-
циално подпомагане да се
изготви механизъм, по който

Росица Янакиева:

Дребни хора чернят
името на Перник

Сергей Станишев:

нага се отзоваха и в трудния момент ни по-
могнаха. И най-вече достойнството на перни-
чани. Никой не може да се подиграва с тях,
защото те са хора като всички български
граждани и заслужават подобаващо отноше-
ние на държавата към себе си.

 Перничани осъзнават ли, че също са
жертва на наказателната акция срещу вас,
оценяват ли онова, което правите с админи-
страцията в трудните дни след земетресе-
нието?

- Смятам, че администрацията и аз лично
не сме допуснали никакви грешки в дните,
които последваха земния трус и разрушения-
та, в това число и по отношение на ремонтните
работи. Винаги съм стояла до перничани, а не
зад тях, и съм готова да застана пред тях за
протестни действия, ако не се промени отно-
шението и не се предприемат бързи мерки, за
да създадем нормални условия за живот на
хората.

 Обвиниха ви, че сте похарчила 2,7 млн.
лв. по “безумен” начин и дори сте си ремон-
тирала кабинета с част от тях, замазвайки
с латекс...

- Не знам какви са компетенциите на хора-
та, които се произнасят, никога не говоря по
теми, които не разбирам. Що се касае до учеб-
ните кабинети, в това число и за кабинета на
кмета, считам, че цялата ремонтна дейност
трябва да приключи с полагане и на латекс. В
сградите, за които говорим, а те са 130 - и
училища, и детски градини, не бива да остават
следите от земетресението, защото и душите
на хората са наранени. Не мога да си позволя
да изпратя децата на 15 септември в стая,
измазана със зелен латекс, и 50 на сто стени,
осеяни с гипсови кръпки. И понеже навлязох-
ме в дребнотемие, ще обясня, че в кабинета на
кмета беше паднала част от едната стена, която
бе възстановена и само тя е пребоядисана в
близък до основния цвят. В този кабинет идват
граждани и гости на Перник и ако един дома-
кин не е способен да си оправи дома, в който
пребивава, да го приведе в приличен вид, за
мен не е никакъв стопанин.

Имам упрек към хората, които си позволиха
да очернят името на Перник и перничани, не
моето. Него те не могат да очернят, но чернят
града и населението му със лакейското си по-
ведение. Не искам да споменавам имената им,
защото те не са политици, които заслужават
имената им да се знаят. Съжалявам, че Бойко
Борисов позволява хора от неговата партия да
се държат по този недостоен и низък начин.
Смятах, че там има сериозни и силни хора...

Дават бонуси за
пернишките социални
работници

ще се раздават наградите. Част
от работещите в социалните
служби в областта вече бяха
наградени за непосредствена-
та работа след най-силния трус
на 22 май.

С 20% средно ще бъдат
увеличени заплатите на соци-
алните работници в страната,
допълни Младенов. Увеличе-
нието влиза в сила със задна
дата от 1 юли. В момента
средната заплата в сектора е
525 лв.з

ГЕРБ притиска
кметове на БСП.
Заставаме
зад  Янакиева

ГЕРБ притиска
кметове на БСП.
Заставаме
зад  Янакиева

ГЕРБ притиска
кметове на БСП.
Заставаме
зад  Янакиева

ГЕРБ притиска
кметове на БСП.
Заставаме
зад  Янакиева

ГЕРБ притиска
кметове на БСП.
Заставаме
зад  Янакиева

От поисканите 9,5 млн. лв.
държавата е дала едва 2,7 млн.,
припомни Янакиева

Снимка Мариета ТОМОВА
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Íèå òðÿáâà äà ñå ñúîáðàçèì âñå ïàê ñ
ïàðëàìåíòàðèçìà â äúðæàâàòà è êîãàòî èìà
âîò íà íåäîâåðèå, ïðåäñòàâèòåëè íà êàáèíåòà
äà ïðèñúñòâàò è äà ó÷àñòâàò â äåáàòà

Цветанов започва да осъзнава принципите на демокрацията‘

арламентът отхвърли оконча-
телно предложението за про-
мяна в Закона за здравното
осигуряване, според която при
покупко-продажба на имот

П Здравната министърка и премиерът така и не разбраха
смисъла на собственото си предложение
ментът на Атанасова, която очевидно до
вчера не осъзна същността на собствено-
то си предложение, защото проектоза-
конът предвиждаше да се иска документ
за платени здравни вноски не от купува-
ча, а от продавача при сделките.

Предложението бе прието при първо-
то четене на проекта в здравната коми-
сия, но при второто четене бе отхвърле-
но, макар повечето депутати от комиси-
ята да смятаха, че въпреки всичко мно-
зинството ще приеме поправката. От
опозицията предупредиха, че ще сези-
рат Конституционния съд веднага след

приемането на текста, защото Консти-
туцията гарантира неприкосновеност на
частната собственост. Вчера текстът бе
отхвърлен с гласовете и на опозицията,
и на повечето от управляващите.

“Логиката, че който има пари да купи
имот или кола, трябва да плати вноските
си, просто не издържа. Защото тука се
санкционира този, който в някой случай
може да иска да продаде колата, за да
плати вноските си”, каза от парламен-
тарната трибуна Мая Манолова от Коа-
лиция за България. Според Екатерина
Михайлова от ДСБ да се “промени пра-

вото и то да стане задължение за всички
български граждани, от което да след-
ват санкции, които да ги лишават от
правото на собственост, е абсолютно
недопустимо”. Шефката на здравната
комисията д-р Даниела Дариткова от
ГЕРБ обясни, че неплащането на здрав-
ни осигуровки така или иначе се санкци-
онира. Все пак в подкрепа на партията
си Дариткова допълни, че от ГЕРБ не се
отказали да търсят варианти за решава-
не на проблема с въпросните 1,3 млн.
души, които са заявили избор на личен
лекар, но са здравно неосигурени.

или автомобил трябва да бъде предста-
вен документ за платени здравни осигу-
ровки. Непопулярната идея бе лансирана
от здравната министърка Десислава Ата-
насова и вицепремиера Симеон Дянков.
Идеята бе приветствана от Бойко Бори-
сов, който до последната минтута упори-
то я защитаваше. “На тези хора трябва
ясно и точно да им се каже, че било
каквото било, тарикатлъкът приключва”,
бе казал премиерът по време на прави-
телствено заседание на 11 юли по адрес
на неосигурените. Подобен бе и аргу-

Подписката за референдум
за АЕЦ “Белене” ще бъде
внесена в Народното събра-
ние днес по обяд. Това
съобщи Катя Николова,
секретар на Националния
съвет на БСП. Подписите ще
бъдат пренесени от централа-
та на БСП до парламента от
над 200 човека, в не по-
малко от 120 папки, заяви
Николова.
Журналистите бяха поканени
да видят как се обработват
подписите вчера на “Позита-
но” 20. До обяд бяха обрабо-
тени около 710 000 подписа,
а очакванията до края на
вчерашния ден бяха да
постъпят още и броят им да
нарасне до 800 000. “Ще

На 23 юли 2012 г. председателят на българското Народно събрание Цецка
Цачева спря предложението за отдаване на почит с едноминутно мълчание към
паметта на поета Н. Й. Вапцаров по повод 70 години от разстрела му.
Витиеватият аргумент, че всеки ден имало дати и годишнини, които едва ли
не трябвало да се отбелязват със санкция на парламента, е извън правото,
морала, историята и съвременността.

След още 70 г. едва ли някой ще си спомня коя е Цецка Цачева.
Вапцаров отново ще го изучават в училищата и университетите.
Омерзени сме от мерзостта на гражданката Цецка Цачева, че като пред-

седател на Народното събрание на Република България забрани еднолично
отдаването на почит към паметта на световнопризнатия поет Н. Й. Вапца-
ров, носител на Световната награда за мир.

Уважаеми сънародници,
Малодушието на българската политика в лицето на безличната Цецка

Цачева не означава, че българските писатели - живи или мъртви, са обезличени.
Едно от най-ярките лица на българската поезия е Н. Й. Вапцаров.
Не приемаме за пореден път великият Вапцаров да бъде разстрелян.

 Съюз на българските писатели

Правителството оцеля благодарение на
подкрепата на независимите депутати при
петия вот на недоверие към правителството
на Бойко Борисов - за провал в областта на
правосъдието и вътрешния ред. Гласуваха
210 народни представители, 72-ма подкре-
пиха вота, 136 бяха “против”, а двама се
въздържаха.

“За” вота на недоверие гласуваха вносите-
лите от Коалиция за България, ДПС и незави-
симият Георги Терзийски. От Синята коали-
ция, както бяха се зарекли предварително, не
участваха в гласуването. От залата отсъстваха
и народните представители от “Атака”. Това
накара лоялният партньор Яне Янев да поис-
ка 15-минутна почивка, за да бъдат призова-
ни в зала хората, които “вчера скачаха като
тигри, а сега са подвили опашка като пудели”.
Цачева отказа с мотива, че не е изтекъл час
от началото на работния ден, но накара кве-
сторите да поканят депутатите от “Атака” и
Синята коалиция да влязат в зала и да гласу-
ват. Молбата й остана без отклик.

По време на гласуването вчера в парла-
мента бяха министрите Цветан Цветанов, Ди-
ана Ковачева, Лиляна Павлова, Николай Мла-
денов и Аню Ангелов. Бойко Борисов очаква-
но не се яви, като за алиби му бе организи-
рано пиар събитие за подписване на догово-
ри по фонд “Козлодуй”.

В обяснение на отрицателен вот шефът на
ПГ на ГЕРБ Красимир Велчев обяви Цветанов

Правителството оцеля
с гласа на независимите
Веселка ВЕНКОВА за най-добрия вътрешен министър за послед-

ните 20 години. Вие целите хаос в държавата,
заяви Велчев назидателно към опозицията и
я обвини, че заради свикания Консултативен
съвет по национална сигурност предизвикали
вот на недоверие. Най-смисленото от дебати-
те, според него, било искането на Мая Мано-
лова за почивка по време на дебата.

Ситуацията е неспасяема и е жалко, че
председателят на управляващата група е раз-
брал от дебатите само искането за почивка,
каза в лично обяснение социалистката. Явно
всички аргументи на опозицията преди вота и
по време на дебата са минали покрай ушите
на мнозинството, посочи Манолова. “И Евро-
па, и българските граждани имат нужда от
правителство, което да може да слуша крити-
ка. Явно това е невъзможно. Затова и ЕК от-
казва да говори повече с вас в рамките на
следващата 1,5 г. Молете се българските граж-
дани да не откажат да говорят с вас и след-
ващият вот да не е тук в пленарна зала, а на
Орлов мост, обърна се Манолова към мнозин-
ството от ГЕРБ.

Доволен съм от това, което стана в
залата, защото за пореден път се
доказа, че този вот е безсмислен.
Премиерът Борисов е на работното си
място, добави Цветан Цветанов в кулоа-
рите, попитан къде е министър-предсе-
дателят. Въпросът на ДУМА “Не ви ли е
неудобно да ви хвалят толкова дебе-
лашки?” остана без отговор.

ДЕКЛАРАЦИЯ
ПОРЕДНИЯТ РАЗСТРЕЛ
НА НИКОЛА ВАПЦАРОВ
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Подписите за референдум
за АЕЦ “Белене” ще бъдат
предадени в папки, които
побират около 400 листа

Внасят подписката
за референдум за АЕЦ
„Белене” в парламента
Мария НИНОВА успеем да ги подредим, ако

трябва, ще работим цяла
нощ”, каза Николова. Подпи-
сите се подреждаха в папки,
които побират около 400
листа. В щаба за обработва-
не работиха над 30 политиче-
ски сътрудници на партията.
ДУМА припомня, че в нача-
лото на юни в Народното
събрание Инициативен
комитет за провеждане на
референдум “за” строежа на
електроцентралата публично
обяви стартирането на подпи-
ската. На първото заседание
на комитета лидерът на БСП
Сергей Станишев заяви, че
този проект е много по-евтин
от всички, които се изграж-
дат в момента. Това бе
мнението и на експертите, и
на специалистите.

Окончателно:Окончателно:Окончателно:Окончателно:Окончателно: За покупка
на имот и кола не са нужни
здравни осигуровки
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икакви мерки за
борба с терориз-
ма след атентата
на летище “Сара-
фово” не са били

Димитър Аврамов
остана в ареста

Състав на Софийския апела-
тивен съд потвърди постоян-
ния арест на бившия депутат
от ГЕРБ Димитър Аврамов. Той
е обвинен за подкуп и търговия
с влияние. Заседанието вчера
бе закрито и на него съдът
потвърди мярката, наложена
на 20 юли от Софийския град-
ски съд. Петър Якимов от Мон-
тана положи клетва като на-
роден представител на място-
то на “подалия оставка” след
скандала Аврамов.

Намериха антични
монети в
радиокасетофон

При проверка на куриерска
пратка митническите служи-
тели на аерогара София от-
крили 144 антични и среднове-
ковни сребърни, бронзови и
медни монети.  Те били скрити
в радиокасетофон и предназна-
чени за Испания. Според екс-
пертите най-ранните монети
са от началото на V в. пр. Хр.,
а най-късните - от XVI в. Сред
най-ранните има сребърен ста-
тер на град Маронея, сребърна
драхма на град Коринт,
сребърни тетроболи на Тракий-
ски Херсонес и на гр. Истиея на
остров Евбея. Най-многоброй-
ни били римските сребърни и
бронзови монети от времето
на Октавиан Август.

Двама задигнали
4700 лв. от
книжарница в София

Рецидивисти са задържани
при полицейска операция, а от
тях е иззета каса с около 4700
лв., откраднати от книжарница
в центъра на София. За тях се
знаело, че предварително пла-
нират атаките си, удрят пре-
димно магазини и офиси, чиито
собственици държат оборотни-
те си средства в метални шка-
фове и каси. На 23 юли Н.С.(44)
- Големия олимпиец, и И.И.(48) -
Кокала посетили книжарницата
в подлеза до СУ “Св. Климент
Охридски” и ударили търговския
обект към 5 часа на следваща-
та сутрин. Дебнещите ги поли-
цаи видели как двамата демон-
тират стъклопакет от витри-
ната, проникват в книжарница-
та, поставят касата в сак и
спокойно се оттеглят пеша.
Секунди по-късно в една от пре-
сечките до университета били
задържани.

Мерки не се взеха,
ще се правят анализи

КСНС за тероризма:

Президентът Плевнелиев
говори за тежък проблем
за сигурността на страната

Н

ившият директор на Националната разузнавателна
служба ген. Кирчо Киров потвърди, че в началото на
годината от Мосад са подали сигнал за възможен те-
рористичен акт срещу израелски туристи в България.

докладвани на вчерашното
заседание на Консултатив-
ния съвет по национална
сигурност към президента.
За това разказаха лидерите
на опозиционни партии,
участвали в него. Вместо
това на срещата при Росен
Плевнелиев е имало “отчет-
ничество”, както коментира
председателят на БСП Сер-
гей Станишев. Лидерът на
“Атака” Волен Сидеров пък
заяви след срещата, че не е
усетил самокритичност у уп-
равляващите, не е ставало
дума за оставки или търсе-
не на отговорност за допус-
кането на трагедията от 18
юли.

След близо петчасово
заседание, посветено на те-
рористичния акт в Бургас и
доклада на ЕК, КСНС изле-
зе със становище, че очак-
ва задълбочен анализ от
компетентните институции,
след който да се извърши

“надграждане на концепту-
алния модел за противодей-
ствие на тероризма”. КСНС
предлага на Министерския
съвет да проведе нов ана-
лиз на “средата на сигур-
ност” и да се подобри рабо-
тата на Националния ситуа-
ционен център към МС за
противодействие към кризи.
“Ние сме длъжни да дадем
шанс на компетентните хора
по цялата планета да си
свършат работата”, коменти-
ра президентът. По негови-
те думи след 18 юли “имаме
нова реалност и си даваме
сметка, че е налице тежък
проблем за националната
сигурност”. В същото време
Плевнелиев призова да не
се политизира оценката за
състоянието на национална-
та сигурност.

На противното мнение бе
Сергей Станишев. Той за-
яви, че, ако е бил министър-
председател, първо е щял
да поиска министърът на
вътрешните работи да по-
еме политическата отговор-

ност за случилото се. Той
допълни, че правителството
няма отговор на въпросите
дали това, което е било
прието преди време в сфе-
рата на сигурността, е било
изпълнено, и ако не е
изпълнено, кой носи отго-
ворност. Поставих редица
конкретни въпроси, но не
получих конкретни отгово-
ри, резюмира Станишев.

Участниците в заседани-
ето на КСНС са се обеди-
нили около становището, че
препоръките в доклада на
Еврокомисията са реално
изпълними и държавата
щяла да си свърши работа-
та по тях. Опозицията обаче
отчете, че има коренно раз-
лично от властта мнение
какво точно ни е казал с
доклада Брюксел. “По-нега-
тивна оценка България не е
получавала”, коментира
Станишев. Според него пра-
вителството не е излязло от
окопа “Ние сме добрите и
правим всичко перфектно, а
лоши са съдебната власт”.

Ген. Кирчо Киров:

Б

Атентатът е можело
да бъде предотвратен

Затова според него е било логично и на бургаското летище
да бъдат взети по-сериозни мерки за сигурност. Било е
възможно атентатът на бургаското летище да бъде предот-
вратен, смята Киров.

Той изказа предположение, че взривът е бил замислян
да стане с кола-бомба. Това обяснявало защо предполага-
емият извършител на атентата е искал да наеме кола. “Не-
минуемо взривяването на кола-бомба би дало възможност
за използването на по-голямо количество взрив, експлози-
ята би била много по-разрушителна”, посочи Киров. Гене-
ралът предположи, че съучастникът на извършителя на
атентата се е оттеглил по пътя, по който е дошъл - най-
вероятно през Румъния или Гърция заради безвизовото
преминаване. Киров смята, че ако съучастникът е все още
в България, той е или с редовни документи, или е българин.

“Националната разузнавателна служба, а доколкото ми
е известно, и другите специални служби работят на преде-
ла на своите възможности, кадрови, технологични, бюд-
жетно-финансови, ако щете. И това, последното, го споме-
навам последно, но то е на практика едно от основните
неща. Нашите служби са в незавидно финансово положе-
ние, както и от гледна точка на технологичното оборудва-
не”, каза ген. Киров и добави, че има много още да се
работи по подготовка на кадри, с каквито нашите служби
не са достатъчно окомплектовани.

Складове и магазини за домашни потреби и хранителни стоки
изгоряха на Зеленчуковата борса във Варна. Предполага се, че

огънят е започнал от неправилно боравене с оксижен при рязане
на фургон за скрап

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Снимка БГНЕС

Парламентарната комисия
за контрол на ДАНС прие нега-
тивно становище по годишния
доклад за състоянието на на-
ционалната сигурност през
2011 г., внесен от МС. Станови-
щето е прието единодушно,
съобщи председателят на ко-
мисията Иван Костов.

Мнението на депутатите от
комисията за контрол на ДАНС
обаче е класифицирано, защо-
то според Костов в него “има
неща, които могат да навредят
на сигурността на страната по-
ради своята откровеност”.

“Основната причина е под-
ценяването или пренебрегване-
то на риска от международен
тероризъм. Комисията има мно-
го препоръки към ДАНС в тази
област. Самият факт, че класи-
фицираме нещата, означава, че
сме достатъчно отговорни към
сигурността на страната и не

ТУ ИМА ОЩЕ
МЕСТА

Техническият университет в
София приема документи за
попълване на незаетите места
за учебната 2012/2013 г., съоб-
щиха от вуза. Незаети места
има в специалностите топлое-
нергетика и ядрена енергети-
ка, топлотехника, хидравлична
и пневматична техника, проек-
тиране и технологии за облек-
ло и текстил, индустриални тех-
нологии, машиностроене, ин-
женерна физика, общо маши-
ностроене (на немски), елект-
роинженерство (на френски
език). Документите се приемат
до 28 юли включително. Кан-
дидат-студентите във вуза и
филиалите му в Пловдив и Сли-
вен са повече от миналата го-
дина. 3277 са кандидатите за
първокурсници за София, още
1050 - за филиалите. Тази го-
дина ТУ в София признава ма-
турите по български език и ли-
тература  за равностойни на
матурите по математика.

КОМИСИЯТА ЗА ДАНС
ОТХВЪРЛИ ДОКЛАДА ЗА
НАЦИОНАЛНАТА СИГУРНОСТ

искаме с излишна откровеност
да създаваме допълнителни ри-
скове”, каза Костов и подчерта,
че това не означава, че ДАНС
не си е свършила работата.
“Много внимателно сме прове-
рили поведението на ДАНС. Те
са подали информация и са
алармирали, че има реална
опасност. Вината не е в тях”,
уточни бившият премиер. Коми-
сията е получила отговор от
агенцията защо темата за теро-
ристичните заплахи отсъства от
годишния й доклад за състоя-
нието на националната сигур-
ност през 2011 г. “Има офици-
ални документи. ДАНС са били
коректни. Те са предупрежда-
вали, не може да има претен-
ции към тях”, каза Костов. По
думите му след ДАНС вината
отива към премиера и вицепре-
миера, който отговаря за сек-
тор “Сигурност”.
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КНСБ иска 10% увеличение
на бюджетните заплати
и на пенсиите
За 3 месеца
бедните се
увеличили
с 3%, богатите са
намалели с 1,5%

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

На всяка централна столична улица вече има обособено
общество, чакащо милостиня

П
од границата на бед-
ност са около 26,6% от
домакинствата в
България. В тях общи-
ят доход на човек е до

Аида ОВАНЕС

205 лв. Това стана ясно при
представянето на данните за
издръжка на живот от КНСБ вче-
ра. Въпреки задържането на
размера на издръжката на бед-
ните домакинства, се наблюда-
ва разширяване на обхвата им с
около 3% спрямо предходното
тримесечие, коментират от син-
диката. С доход на човек до 290
лв. са около 58,5% от домакинст-
вата. Богатите са намалели с
1,5%, домакинствата с доход на
човек над издръжката на живот
са около 11,3%.

Издръжката на живот на чо-
век от 4-членно домакинство (2-
ма възрастни + 2 деца) в края на
юни достигна 547,12 лв. или
общо това домакинство трябва
да разполага месечно с 2188
лв., за да се храни и да поддържа
разходите си за дома, да се об-
лича, образова и почива спрямо
средните български стандарти,
съобщиха експерти от синдика-
та. Те поясниха, че издръжката
на живот е намаляла незначи-
телно - с 0,1% спрямо предход-
ното тримесечие заради сезон-
ното поевтиняване на някои хра-
ни, но пък се е увеличила с 3,6%
спрямо същия период на м.г.

Границата на бедност, бази-
рана на потребителска кошни-
ца от 77 жизненоважни стоки и
услуги за физическо оцелява-
не, достигна 205,05 лв. което е
увеличение с 3.3% спрямо юни
2010 г.

Продължава тенденцията на
силна диференциация между

198 от изпадналите в беда български граждани,
пристигнали на сезонна работа в Швеция, вече
пътуват за България, съобщиха от МВнР. Те потег-
лиха вечерта на 25 юли от Стокхолм с три автобуса,
предоставени от шведските власти. Българското
посолство осигури храна и вода за цялата група.
Със съдействието на Министерството на външните
работи на Швеция училище в близост до посолство-
то е оборудвано с легла, душове и храна, в което да
бъдат настанени следващи групи български сезон-
ни работници. Средствата за техния превоз са оси-
гурени от българското правителство.

6 микробуса на МВнР вече заминаха за Сток-
холм. С тях могат да бъдат транспортирани общо
42-ма български граждани.

ЕФЕКТЪТ
ОТ ЦЕНОВИЯ
ШОК ЩЕ
Е СЛЕД
2-3 МЕСЕЦА

Средно с 20 лв. ще на-
расне издръжката на живот
на член от домакинство в
края на годината. Основа-
ние за прогнозата на екс-
пертите дава увеличението
на цените на енергоносите-
лите през юли. Издръжката
на живот в края на годината
ще достигне около 556 лв.,
смятат от синдиката. Те са
категорични, че подобни це-
нови ескалации трудно мо-
гат да бъдат понесени на
фона на задържане на до-
ходите и намалена покупа-
телна способност, висока на
безработица и тревожност
от фалити на фирми и загу-
ба на работни места.

средните заплати в различните
икономически дейности. Съотно-
шението между най-ниската (329
лв.) и най-висока средна запла-
та е повече от 6 пъти. Със за-
плата 75% под средната за стра-
ната работят 467 хил. лица, или
около 22,2% от всички наети.

По равнище на разходите за
труд европейската класация от-
режда на България последно
място. През 2011 г. по данни на
Евростат средният разход за час
труд у нас (3,5 евро) е 6,6 пъти
по-нисък от средното равнище
на ЕС и над 11 пъти от Белгия,

където разходът е 39,3 евро.
Този факт за пореден път поста-
вя остро въпроса за бързата кон-
вергенция на ценовите нива към
средно европейските и трайно
задържане на разходите за труд
на последно място, категорични
са от КНСБ. В този смисъл е не-
обходимо незабавно прилагане
на адекватни мерки в подкрепа
на доходите, като се обсъдят ва-
рианти за 10-процентно увели-
чение от 1 януари 2013 г. на за-
платите в бюджетния сектор и
пенсиите, както и на размера на
минималната заплата на 330 лв.

НАМАЛЯВА
ДЕТСКАТА
СМЪРТНОСТ
В ДОБРИЧКО

а област Добрич най-
честата медицинска
причина за смърт са
болестите на органи-

З
Дана РУСЕВА

те на кръвообращението и
новообразуванията. Причи-
ни като бременност, ражда-
не и послеродов период
няма, сочат данните на те-
риториалното статистичес-
ко бюро, което нарежда
региона на 16-о място по
този показател.

В областта са умрели 16
деца - с 10 по-малко от
предходната година. Коефи-
циентът на детска смъртност
е 8,7 на 1000, като е с 5,5 на
1000 по-нисък от този през
2010 г. В регионален аспект
през 2011 г. в 11 области ко-
ефициентът на детска
смъртност е по-нисък от
средния за страната. Тревож-
ното за добруджанци е, че
са 13-и по този показател
при възходяща класация.

Независимо от положи-
телната тенденция в намаля-
ването на равнището на дет-
ската смъртност в страната
тя продължава да е по-висо-
ка от тази в Европа.

За страната средната
продължителност на живо-
та при мъжете е 70,4 г., при
жените е със 7 години по-
висока - 77,4. В Добричка
област средната продължи-
телност на предстоящия
живот за родените в перио-
да 2009-2011 г. е средно
71,91 г., като за мъжете е
68,16 г., а жените - 75,9 г.

9 НАКАЗАТЕЛНИ
ПОСТАНОВЛЕНИЯ
ЗА 2700 ЛВ.
ЗАРАДИ ПУШЕНЕ

Д евет наказателни поста-
новления на обща стой-
ност 2700 лв., четири акта
и 77 предписания за кон-

статирани нарушения на забра-
ните за тютюнопушене са изда-
ли регионалните здравни ин-
спекции в страната в периода
14-20 юли, съобщиха от МЗ.

Здравните инспектори са
извършили 4341 дневни и нощ-
ни проверки на 4195 обекта за
хранене и развлечение, детски
и учебни заведения, лечебни и
здравни заведения, обществе-
ни и административни сгради,
спортни обекти, хотели, соци-
ални домове, аптеки и дроге-
рии, обекти за търговия, играл-
ни и интернет зали, фризьор-
ски и козметични салони, пло-
щадки за игра, плувни басей-
ни, транспортни средства, сту-
дентски общежития, театри и
кина. Здравните инспектори са
проверили и 128 открити обще-
ствени места - прилежащи те-
рени и тротоари на ОДЗ и ЦДГ,
площадки за игра, и др.

Съставените четири акта са
наложени на физически лица.
Издадените 77 предписания са
за предприемане на необходи-
мите организационни мерки за
стриктно спазване на пълната
забрана за тютюнопушене в дет-
ски ясли и градини, училища, ап-
теки, административни учрежде-
ния, банки, РЗОК, инспекции по
труда, кафе-аперитиви.

спешно са приклю-
чили двете бъбреч-
ни трансплантации,
извършени в Алек-

У

ЧЕТИРИ УСПЕШНИ
ТРАНСПЛАНТАЦИИ
ЗА ЕДИН ДЕН

сандровска болница,
съобщиха от МЗ. Екипи,
водени от проф. д-р Петър
Панчев, са трансплантира-
ли органите на двама мла-
ди мъже с хронична
бъбречна недостатъчност.
Следоперативният период
протича нормално, вече е
възбудена функцията на
трансплантираните бъбре-
ци и е започнала диуреза.
Завчера на двама други

пациенти бяха трансплан-
тирани сърце и черен
дроб. Присаждането на
сърцето е извършено в
болница “Св. Екатерина”
от екипа на проф. д-р Ген-
чо Начев, а на черен дроб
- в УБ “Лозенец”. Пациен-
тите вече са в съзнание и
са на спонтанно дишане.
Трансплантираните орга-
ни функционират нормал-
но.  Четирите трансплан-
тации станаха възможни в
резултат на първата до-
норска ситуация за тази
година, припомнят от МЗ.

198 СЕЗОННИ РАБОТНИЦИ
ПЪТУВАТ ОТ ШВЕЦИЯ
ЗА БЪЛГАРИЯ

Няма да има възмож-
ност да се сключва спо-
разумение в досъдебна-
та фаза, когато е налице
причиняване на смърт,
реши парламентът при
второто четене на про-
мените в Наказателния
кодекс и Наказателно-
процесуалния кодекс. В
чл. 381 от НПК, в който
се регламентират въз-
можностите за сключва-
не на споразумение за
решаване на делото в
досъдебното производст-
во, се добавя, че “спора-

Досъдебните споразумения
при причинена смърт паднаха

зумение не се допуска и
за всяко друго пре-
стъпление, с което е
причинена смърт”.

Депутатите увеличи-
ха наказанието за при-
чинена смърт по непред-
пазливост на пътя, кога-
то са нарушени правила-
та за движение. В особе-
но тежки случаи то ще е
лишаване от свобода от
3 до 10 години. Когато
на пешеходна пътека
водач причини тежка или
средна телесна повреда,
ще се наказва с лишава-

не от свобода от 1 до 5
години, а в особено теж-
ки случаи - от 2 до 8
години.

При причиняване на
смърт на пешеходна
пътека наказанието е
“лишаване от свобода от
3 до 10 години, а в осо-
бено тежки случаи - ли-
шаване от свобода от 5
до 15 години”. Същите са
наказанията и ако има
причинена на пътя теж-
ка или средна телесна
повреда или смърт от
шофьор без книжка.

Административният съд в София от-
мени отказ на Инспектората към ВСС
да предостави достъп до обществена ин-
формация. Искането бe от Института за
правни инициативи за достъп до стано-
вище на инспектор по проверка в Со-
фийския градски съд.

Институтът разработи уебсайт с про-
фили на магистратите с цел подпомага-
не на прозрачни съдебни назначения, а
исканото становище бе от проверка по
сигнали на две големи банки, свързани
с дейността на съдията от СГС Димана
Йосифова. Тя бе избрана от НС за ин-
спектор в ИВСС. Йосифова е известна с

ОТМЕНИХА ОТКАЗ НА ИНФОРМАЦИЯ
ОТ ИНСПЕКТОРАТА НА ВСС

отказа да бъдат вписани промени по
партидата на СДС в навечерието на
изборите през 2009 г., както и с други
проблемни случаи, описани в медиите.

През март 2012 г. главният инспектор
Анна Караиванова отказа искания
достъп до становището с довода, че
информацията не е обществена, а се
засягат и интереси на трети лица. В
съдебното решение от 19 юли АСС при-
ема, че с оглед повишената чувствител-
ност на обществото във връзка с избора
на инспектори в ИВСС, както и с дей-
ността на самия инспекторат, е налице
надделяващ обществен интерес.



6 ПЕТЪК 27 ЮЛИ 2012

Икономика www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Да си спомни
с обич и

признателност
за него!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

23 ГОДИНИ
БЕЗ
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1925-1989

От семейството

Изключително много ме дразни,
когато от опозицията говорят за БДЖ
“Товарни превози” като за “златната
кокошка”, “перлата в короната” и т.н.
Истината е, че компанията е унищо-
жена. Това каза в интервю за Аген-
ция “Фокус” Ивайло Московски, ми-
нистър на транспорта, информацион-
ните технологии и съобщенията, във
връзка с проваления опит за прива-
тизация на БДЖ “Товарни превози”,
заради което Агенцията за привати-
зация и следприватизационен кон-
трол започна отново процедурата
със занижени критерии.

“Тук съм склонен да поема опре-
делена критика към себе си. Аз и моят
екип разчитахме, че поставяйки едни
сериозно завишени критерии за при-
ватизацията, ще можем да привле-
чем сериозни и големи инвеститори.
За съжаление, явно компанията е в
такова състояние, че не успяхме да
го направим. Затова Агенцията по
приватизацията стартира отново про-
цедурата. Имаме уверението, че до
края на годината ще имаме сделка.
Процедурата е с едно ниво заниже-

Басейнова дирек-
ция за Черноморския
район, РИОСВ във
Варна и Бургас започ-
наха съвместна про-
верка на изгребните
ями в курортните гра-
дове, комплекси и се-
лища по черноморско-
то крайбрежие. Целта
е ограничаване и пре-
кратяване на замърся-
ването от нерегламен-
тирано изтичане на
битово-фекални от-
падъчни води от хоте-
ли, туристически ком-
плекси и търговски
обекти в райони без изградена канализационна система.

По график ще бъдат извършени проверки на обекти в общините в Шабла, Каварна,
Балчик, Варна, Аврен, Долни чифлик, Бяла, Несебър, Поморие, Бургас, Созопол, При-
морско и Царево.

Експертите ще проверяват законосъобразността на изграждане и експлоатация на
изгребните ями и установяване на нерегламентирани зауствания от тях. Ще бъдат изи-
сквани и документи, удостоверяващи извозването на битово-фекалните отпадъчни води
от обекта до указаното от ВиК оператора място за пречистване в ПСОВ.

Очаква се проверката да приключи в края на месец август, след което обобщените
резултати ще бъдат оповестени, съобщиха от Басейнова дирекция във Варна.

Московски: „Товарни
превози” са унищожени

ни критерии, за да може да се появят
повече участници. Действително не
успяхме да постигнем състезателен
ефект между участниците, остана
само един и при това положение пре-
ценихме, че е по-добре да се снижат
критериите, за да може повече ком-
пании да участват”, каза министър
Московски.

Към момента задълженията към
кредиторите се изплащат, макар и не
в пълния размер. “Успяваме да плаща-
ме суми, които не изнервят до такава
степен кредиторите. Те са склонни да
изчакат да приключи процесът на при-
ватизация, тогава ще се разплатим в
по-големи обеми с тях, съобразно
задълженията”, каза Московски.

По думите му компанията има
дългосрочен потенциал, но са необ-
ходими инвестиции, контакти, сери-
озно ситуиране на пазара за товари
и допълнително привличане на това-
ри, а това изисква време и средства.
Сигурен съм, че това може да бъде
една печеливша компания в дългос-
рочен аспект, но в момента тя е губе-
ща, обобщи министърът.

Наличието на видеонаблю-
дение на автогарите ще стане
задължително за получаване-
то на лиценз. Това е едно от
допълнителните правила, кои-
то обмисля Министерството на
транспорта, информационните
технологии и съобщенията,
каза министър Ивайло Москов-
ски пред “Фокус”. По думите му,
автогарите в по-голямата си
част са на частни фирми. Досе-
га за получаването на лиценз
режимът предвиждаше да се
свика комисия, в която влизат
представители на общините,
Автомобилна администрация и
други. Задължително ще въве-
дем изискването един от кри-
териите за лицензирането да

защото са закъснели да
платят своите данъци или
осигурителни вноски или
са пропуснали да пода-
дат декларация към НАП.
Разговорите са част от

Дават лиценз само на
автогари с видеонаблюдение
Предвиждат промени в закона, за да налагат глоби
за изпращане на пратки по шофьорите

бъде наличи-
ето на видео-
наблюдение,
каза ми-
нистър Мос-
ковски.

Във Вар-
на и Бургас
пристанища-
та са дадени
на концесия
и там ангажи-
ментът е на
о п е р а т о р а .
Разговаряли
сме нефор-
мално, ако се наложи разши-
ряване на периметъра на ви-
деонаблюдението, това да бъде
направено, каза Московски. По

същия начин това се отнася до
морските гари, добави ми-
нистърът.

Твърдя, че държавата реа-

гира много адекватно на тази
ситуация, но ще настояваме в
спешен порядък да се създа-
дат и допълнителни специални
планове за действие в такива
ситуации, каза министър Мос-
ковски по повод засилените
мерки за сигурност на летища,
гари и автогари след атентата
в Бургас.

Забранено е изпращането
на пратки по шофьорите на
автобусите на междуградските
линии и контролът ще бъде
засилен, каза още министърът
на транспорта. “Тази дейност е
забранена. Това е нерегламен-
тирана куриерска услуга. И вче-
ра на съвещанието, което про-
ведох с колегите, дадохме ука-
зания на Автомобилна админи-
страция да предупредят пре-
возвачите да не извършват
такъв вид транспортиране на

пратки. Ако е необходимо, ще
направим промени в наредби,
дори и в закон, за да наложим
санкции на тези, които го пра-
вят”, каза министър Ивайло
Московски.

На въпрос дали по автогари
и жп гари се обмислят по-сери-
озни проверки на багажите,
Ивайло Московски заяви, че
нямат право на това. Автомо-
билна администрация не може
да проверява личния багаж на
пътуващите. Можем да инструк-
тираме превозвачите да бъдат
по-бдителни, но нямаме право
да караме хората да си отварят
чантите, каза министърът. Това
може да стане при съвместна
дейност с колеги от други ин-
ституции, но е мярка, която по-
скоро би функционирала при
подаден сигнал и завишен
риск, допълни той.

НАП ще звъни на 28 000 длъжници
програмата на приходна-
та агенция за събиране
на просрочени задълже-
ния към хазната.

Целта на кампанията
е максимален брой хора
по собствена инициатива
да подадат декларации-
те си или съответно да си
платят дължимите да-
нъчни и осигурителни

вноски с цел да бъде из-
бегнато налагането на
обезпечителни мерки
(запор на банкови смет-
ки или заплати, възбра-
на на недвижим имот и
др.), както и образуване
на изпълнителни дела за
принудително събиране
на неплатените в срок
дългове.

От НАП съветват всяка
фирма или физическо
лице да потърси контакт
с агенцията възможно
най-скоро, след като ус-
танови, че има финансо-
ви затруднения и не може
да плати данъците и оси-
гуровките си. Законът
дава право да се догово-
ри плащане на части или

да се отложи внасянето
на дължимите налози
след представяне на
обезпечение.

През първото полуго-
дие на 2012 г. клиентите
на НАП са ползвали бли-
зо 200 000 пъти услугите
и справките, които предо-
ставя колцентърът на
агенцията.

На телефона за да-
нъчна информация - 0700
18 700 гражданите и
представителите на фир-
ми са получили 131 000
отговора на постъпили за-
питвания. Запитвания мо-
гат да се правят и по еле-
ктронен път на адреса на
контактния център -
infocenter@nra.bg.

Комисията за защита на
конкуренцията разреши на
сръбското подразделение на
“Газпром” “НИС Петрол” ЕООД
да купи още пет бензиностан-
ции в България. Те са в селата
Приселци, Труд, в Силистра,
Варна и Пазарджик.

Към момента “НИС Петрол”
ЕООД е получило разреше-
ние за придобиването на
общо 14 бензиностанции на
територията на страната, чрез
които осъществява дейност,
свързана с търговия на дреб-
но с автомобилни горива.

“НИС Петрол” ЕООД е от
групата на “Газпром” и е дру-
жество, чиято дейност е
свързана с проучване, изслед-
ване, производство, съхране-
ние, логистика, търговия на

Две споразумения за предоставяне на
консултантски услуги при разработването на
Национална стратегия за отрасъл “Водо-
снабдяване и канализация” (НСВиК) и на
“Стратегия за интелигентна специализация”
в областта на иновациите подписа вчера пра-
вителството със Световната банка (СБ), съоб-
щиха от МРРБ.

Споразуменията са следствие от подписа-
ните през януари т.г. меморандуми за разби-
рателство между правителството на България,
от една страна, и Световна банка и Европей-
ската инвестиционна банка - от друга, за пре-
доставяне на техническа помощ във връзка с
изпълнението на Структурните инструменти на
ЕС, както и на подписания в края на юни 2012
г. договор за безвъзмездна помощ за “Под-
крепа на реформата в отрасъл ВиК. Споразу-
мението е на обща стойност 3,5 млн. лева и се
сключва за срок до 14.08.2014 г.

До края на 2013-а България има достъп
до финансиране по линия на Структурните
фондове и Кохезионния фонд на ЕС в раз-
мер на близо 7 милиарда евро.

СБ НИ КОНСУЛТИРА
ЗА ВиК СЕКТОРА

„Газпром” купува още пет
бензиностанции у нас

дребно и едро, внос и износ
на петрол, втечнен петролен
газ и петролни продукти, съоб-
щават от комисията.

КЗК счита, че “предвид
несъществения пазарен дял на
“НИС Петрол” ЕООД след кон-
центрацията купувачът не би
бил в състояние да заеме гос-
подстваща позиция на пазара
и още по-малко да възпрепят-
ства ефективната конкурен-
ция”. Дисциплиниращо влия-
ние в това отношение оказва
и присъствието на няколко
големи вериги бензиностан-
ции, които имат утвърдена
клиентска маса и изграден
авторитет като търговци.

След покупката “Газпром”
ще има 0.6% дял от пазара на
горива на дребно в България.

Д о края на година-
та 28 000 гражда-
ни ще получат
обаждане от кол-
центъра на НАП,

Проверяват курортите
за отпадните води
Проверяват курортите
за отпадните води
Проверяват курортите
за отпадните води
Проверяват курортите
за отпадните води
Проверяват курортите
за отпадните води
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ОБЯВА

“ДЪРЖАВНА ОПЕРА - БУРГАС”  ОБЯВЯВА  ТЪРГ
с тайно наддаване за отдаване под наем на недви-
жим имот: “СТРАНИЧНО ФОАЙЕ” (обособено като
самостоятелна зала) от сграда, находяща се в Бур-
гас, ул.”Климент Охридски” 2, с площ 532 кв.м.

Срок за отдаване под наем 5 години.
Първоначалната тръжна цена е 5000 (пет хиля-

ди) лв. без ДДС месечно.
Депозитът за участие в търга е в размер на 10%

от базисната месечна наемна цена.
Срок за закупуване на тръжна документация -

до 17,00 ч. на 23.08.2012 г. срещу заплащане на
такса в размер на 10  (десет) лв. в касата на
ДЪРЖАВНА ОПЕРА  - БУРГАС.

Търгът ще се проведе на 27.08.2012 г. от 10,30 ч.
в Административната сграда на “ДЪРЖАВНА ОПЕ-
РА” - БУРГАС, гр. Бургас, ул.”Климент Охридски” 2.

Документи за участие се приемат до 17,00 ч. на
24.08.2012 г.

За справки: 056/844850;0884025468

Оглед на имота може да бъде направен
всеки работен ден от 10.00 до 16.00 ч.

ДЪРЖАВНА ОПЕРА БУРГАС
Бургас 8000, ул. “Климент Охридски” 2,

тел.: 056 /844 254 факс: 056/840 516
e-mail:opera.bourgas@yahoo.com web: http://operabourgas.com

ри” по Програмата за раз-
витие на селските райо-
ни (ПРСР) за пореден
път се отлага, без аргу-
менти. За това аларами-
рат от Съвета по селско и
горско стопанство и раз-
витие на селските райо-
ни към Националния
съвет на БСП.

Оттам обясняват, че
тази мярка е една от мал-
кото останали възможно-
сти за заетост на млади-
те хора в селските райо-
ни по време на криза.

Припомняме, че Евро-
пейската комисия разре-
ши прехвърлянето на 78

БСП: Отново излъгаха
младите фермери
Мярка 112, за която ЕК вече разреши 78 млн. евро, е блокирана

Премиерът Бойко Борисов възло-
жи на мен и на вицепремиера Симеон
Дянков да направим анализ на ситуа-
цията на пазара на зърно. Това съоб-
щи министърът на земеделието и хра-
ните Мирослав Найденов при открива-
не на празника “Златна праскова” в
село Гавраилово, съобщиха от МЗХ.

Двамата министри трябва да до-
кладват на премиера днес за цената
на хляба по цялата верига. Според
Найденов цената на тока формира
едва 5-6 на сто от себестойността на
хляба и не може да повлияе значител-
но върху крайната стойност. Факторът
за повишаване на хляба е цената на
пшеницата и нашите опасения са, че
има основания за покачване заради
поскъпването на световните борси,
каза Найденов.

Според министъра коментарът, че
няма основание за поскъпване на хля-
ба, не бил негов, това били заявили
всички участници в Консултативния
съвет по зърното на 5 юни, когато оба-
че все още не било започнало приби-
рането на новата реколта. Оттогава си-
туацията се промени и затова във втор-
ник отново ще свикам Консултативния
съвет, каза министър Найденов. В мо-
мента имаме рекордни цени на све-
товните борси. Ние произвеждаме
едва 1 на сто от световния добив на
пшеница и не можем да сме фактор на
този пазар, за да можем да влияем
върху цените. През последните два дни
има спад с 15 евро на борсите, но все

Серия от масирани
проверки на винарски
предприятия и търговски
обекти предприема
Изпълнителната агенция
по лозата и виното
(ИАЛВ) съвместно с Ко-
мисията за защита на
потребителите (КЗП) за
нередности в производст-
вото, получаването, пре-
работката и търговията на
гроздето, предназначено
за производство на вино,

вете край Петолъчката, съобщи
БГНЕС. Средствата бяха обещани
от земеделския министър Мирослав
Найденов непосредствено след
нанесените щети.

Припомняме, около 14.30 часа

Мирослав Найденов на скромна софра без
хляб в с. Гавраилово, където бе открит

празникът “Златна праскова”

П
риемът по мяр-
ка 112 “Създа-
ване на сто-
панства на
млади ферме-

млн. лв. допълнително
финансиране по мярка
112, за да може повече
млади българи да канди-
датстват по мярката. Стар-
тирането й обаче се отла-
га неколкократно.

“Вече бе обявено, че
приемът по мярка 112 по
ПРСР ще бъде от 14 до 27
май, след това бе обявено,
че ще има прием през юни.
Вече е ясно, че няма да
има прием и в края на юли,
макар това обещание да
бе дадено от трибуната на
парламента”, посочва
проф. д-р Светла Бъчваро-
ва, председател на съвета.

Тя припомня, че мла-
дежката безработица в
България е с 10% над
средната за държавите от
ЕС. Голяма част от безра-

ботните млади хора, осо-
бено в селските райони,
са обезкуражени. Ние
сме първи по темп на на-
растване на младежката
безработица в целия ЕС -
тя се увеличава два пъти
по-бързо от всички оста-
нали сектори. Правител-
ството не предлага кон-
кретни мерки за решава-
нето на проблема, а
единствената мярка, коя-
то може да реши отчасти
проблема с безработица-
та в провинцията е бло-
кирана, се посочва в ста-
новището.

От Съвет по селско и
горско стопанство и раз-
витие на селските райо-
ни към НС на БСП обви-
няват за това министър
Мирослав Найденов.

“По време на проведе-
ния на 20 юли 2012 г. Пар-
ламентарен контрол, в
отговор на поставен
въпрос от депутата от
ПГКБ г-н Димчо Михалев-
ски относно прием по мяр-
ка 112 “Създаване на сто-
панства на млади ферме-
ри” по ПРСР, министърът
ясно заяви, че ще разго-
варя с изпълнителния ди-
ректор на Държавен фонд
“Земеделие” Румен Поро-
жанов, за да издаде запо-
вед за прием по мярката,
ако не в рамките на деня,
то в понеделник, 23 юли
2012 г. На 26 юли 2012 г.
такава заповед още не е
издадена, се посочва в
позицията на организа-
цията.

Това според нейни

п р е д с т а -
вители не
е случай-
но недо-
глеждане,
а провеж-
дана по-
литика от
министър
Найденов.
“ П р е з
есента на
2009 г. над 100 проекта
на млади фермера оста-
наха без финансиране,
макар да отговаряха на
всички условия. Днес
същото това правителст-
во подвежда младите
хора, които са решили да
развиват българското зе-
меделие. Завишените
изисквания за подпома-
гане поставят в неравно-

поставено положение
решилите да кандидатст-
ват спрямо вече получи-
лите субсидия, което
води до отказ от канди-
датстване”, обясняват
още от съвета. Позиция-
та е подкрепена от Съве-
та по земеделие, гори и
развитие на селските
райони към Младежкото
обединение в БСП.

Общо 17 911 арендни до-
говора са сключени през вто-
рото тримесечие на 2012 г.,
сочат данни на Агенцията по
вписванията, цитирани от
Profit.bg.

Спрямо година по-рано
обаче е отчетен спад от бли-
зо 23 на сто, след като за
периода 1 април-30 юни ста-
тистиката отчита 23 242
арендни договора.

За първите шест месеца на
годината общият им брой е 39
490, спрямо 40 692 за сравни-
мия период на 2011 г. Припом-
няме, че минималният срок на
договора за аренда е четири
стопански години.

В общо 50 от 113-те служби
по вписванията са отчетени по-
вече от 100 аренди. Най-голям
е броят им в Лом и Ловеч, съот-
ветно 984 и 888 броя, следвани
от Свищов (757), Враца (700) и
Силистра (697). След тях се на-
реждат Плевен, Монтана, Оря-
хово, Бяла Слатина и Добрич.

Активността на участници-
те ще намалее след 31 юли
сподели преди време пред
Profit.bg председателят на
БАСЗЗ Борислав Петков. Това
е датата, на която изтича
срокът за подаването на дек-
ларациите за ползване на
земеделска земя за стопан-
ската 2012-2013 г.

23% СПАД НА
АРЕНДНИТЕ
ДОГОВОРИ

още пазарът очаква реколтите в Русия
и Казахстан, за да се успокои, добави
министърът.

На въпрос дали България смята да
намали ДДС за хляба, както Румъния,
министърът отговори, че ние не може
да гледаме Румъния. Не бива да за-
бравяме, че през октомври в Румъния
предстоят избори, посочи Найденов.
Той добави, че в Румъния ДДС е пови-
шен от 19 на 24 на сто, докато в Бълга-
рия трайно е 20 на сто. Ние не вдигаме
данъка, а същевременно подпомага-
ме земеделските производители пове-
че от Румъния, добави той.

Министър Найденов отново заяви,
че реколтата от царевица в страната е
застрашена, ако в близките дни не
завали дъжд. Царевицата е основен
компонент на фуражите и затова се
очаква увеличение, добави ми-
нистърът. Той информира, че преди
около седмица е приключило изпла-
щането на субсидиите на говедовъди-
те, които са в размер на 10 млн. лв. и
са извънредни, а на овцевъдите ще
бъдат дадени още 5 млн. лв. Извънред-
ните средства са, за да могат живот-
новъдите да понесат по-леко поскъп-
ването на царевицата и фуража.

Найденов заяви, че се обмисля да
се поиска от ЕК субсидиите за глава
добитък да бъдат изплатени по-рано.
“Те трябва да бъдат изплатени до 1
декември, но ще поискаме това да се
случи още през октомври”, каза ми-
нистърът.

Снимка БГНЕС

БАВЯТ ОБЕЗЩЕТЕНИЯТА НА ЗЕМЕДЕЛЦИТЕ
КРАЙ ПЕТОЛЪЧКАТА

Масови проверки на вино, ракия и оцет

на 5 юни избухна силна експлозия
в склад за утилизация на снаряди
на столичната фирма “Берета Трей-
динг” ООД.

Той се намира в местността
Мараш, на няколко километра от
пътния възел Петолъчката, близо
до стралджанското село Лозенец.

Досега пари не са получени и
нямаме информация към кой мо-

мент това може да се случи, ко-
ментира кметът на Стралджа Ди-
митър Андонов, цитиран от БНР.

Андонов смята, че е възможно
обещаните пари да не бъдат из-
платени. По думите му тези средст-
ва, заедно с документи и протоко-
ли, се изискват от застрахователи-
те, което може би допълнително
бави плащането.

на ракия и винен оцет, на
продуктите, получени от
грозде и вино, както и
контрола на лозаро-ви-
нарския потенциал, съоб-
щават от агенцията.

Проверява се произ-
хода и съдържанието на
продуктите, както и доку-
ментацията, съгласно
изискванията на Закона
за виното и спиртните
напитки. От началото на
летния сезон са засилени

проверките по Черномо-
рието и най-вече към хо-
телите, предлагащи паке-
тите ол инклузив.

Екипи на КЗП и ИАЛВ
ще инспектират произ-
водствени и търговски
обекти, предлагащи вино.
Проверяват се винарски
предприятия и хотели за
установяване качеството
на продуктите.

ИАЛВ приема и сигна-
ли за установени нерег-

ламентирани продажби
на вино на територията
на страната.

ВВВВВ
се още няма получени обез-
щетения за земеделските
производители, чиито пло-
щи пострадаха при взриво-

Дянков и Найденов докладват
на премиера за цената на хляба
Дянков и Найденов докладват
на премиера за цената на хляба
Дянков и Найденов докладват
на премиера за цената на хляба
Дянков и Найденов докладват
на премиера за цената на хляба
Дянков и Найденов докладват
на премиера за цената на хляба
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ръцкото правителство е наме-
рило откъде да спести 11.7
млрд. евро за 2013 и 2014 г.
Европа изиска от Гърция се-
риозни съкращения, преди да

Русия ще задържи военноморската база на сирийското пристанище
Тартус. Това заяви командващият Военноморския флот на Русия вицеад-
мирал Виктор Чирков, цитиран от РИА Новости.

“Руският военноморски център за доставки на сирийското пристанище
Тартус ще бъде запазен. Ние се нуждаем от пристанището за предоста-
вяне и поддържане на техническа поддръжка на руските военни кораби
по време на антипиратските мисии в Аденския залив”, обясни Чирков,
допълвайки, че Средиземно море е зона, в която действа Черноморският
флот на Русия. Той поясни, че няколко руски военни кораба в момента
провеждат учения в Средиземно море, но няма да се насочат към Тартус.

В края на юни Москва отхвърли тиражирана в медиите информация, че
големи руски амфибии превозват войници и оръжия към Сирия.

“Концентрацията” на някои ром-
ски лагери ни принуждава да пред-
приемем мерки за развалянето им”,
заяви в сряда министърът на вътреш-
ните работи на Франция Манюел
Валс пред законовата комисия на
Сената, предаде АФП. “Много съм
обезпокоен от концентрацията на
някои лагери. Положението в Лион,
Екс-ан-Прованс, Сен-Сен-Дьони и в
част от Лил ни принуждава да взе-
мем решение за премахването на
биваците”, посочи Валс, като подчер-
та, че е наясно, че това не решава
проблема с ромите, повечето от ко-
ито идват от страни като България и
Румъния. “Крайно време е ЕС да при-

Тесните икономически отношения с еврозо-
ната, засегната от дълговата криза, ще се
превърнат в източник на проблеми за много
страни по света, смятат експерти от британ-
ската компания Maplecroft.
Великобритания най-много ще пострада от
икономическата интеграция с огнището на
заразата,  Тя изчислява рисковете, които
кризата в еврозоната може да причини на
страните извън нея. В същото време пер-
спективите пред еврозоната остават изклю-
чително неясни. Всяко по-нататъшно забавя-
не на икономиката в региона ще има тежки
последици за Обединеното кралство. Потен-
циалният крах на големите икономики, като
Испания или Италия, ще доведе до намаля-
ване на външнотърговския стокообмен на
Великобритания с около 7%. Загубите на
банковия сектор могат да достигнат 7% от
БВП на страната.
Общо 17 страни влизат в групата с “екстре-
мен” риск. В топ 10 попадат: Великобрита-
ния, Полша, Унгария, Чехия, Мавритания,
Мозамбик, Мавриций, Швеция, Исландия и
Кабо Верде.
Най-малко ще пострадат страните БРИКС,
макар че и те не са застраховани от евро-
пейските икономически проблеми, прогнози-
рат експертите. Рисковете за Русия (50
място в индекса), ЮАР (49), Бразилия (62) и
Индия (85) се класифицират като “високи”.
В същото време рисковете за Китай (112) се
оценяват като “средни”.

17 германски банки
с понижен рейтинг

Рейтинговата агенция “Мудис”
понижи прогнозата си за 17 гер-
мански банки, предаде АФП. Сред
тях са IKB Deutsche Industriebank и
Deutsche Postbank, както и регио-
нални банки. Може да се очаква
понижение на суверенния креди-
тен рейтинг на страната през
следващите 3 месеца.

Спад на
безработните
в Полша

Безработицата в Полша спад-
на до 12,4% през юни спрямо 12,67%
през май, продължавайки тенден-
цията на понижаване през послед-
ните месеци. Равнището на безра-
ботица през март е било 13,3% и
12,9% през април. На годишна база
безработицата леко е нараснала с
0,2 на сто. През 2011 хората,
търсещи работа в Полша, са били
12,2% от населението.

Пакистан спира
транзита на стоки
на НАТО

Пакистан прекъсна движение-
то на автоколони, снабдяващи
войските на НАТО в Афганистан
поради съображения за сигурност.
Във вторник въоръжени хора на-
паднаха камион на НАТО и убиха
шофьора в района на гр. Джамруд.
В началото на юли Исламабад и
Вашингтон постигнаха споразу-
мение за подновяване на транзи-
та на продоволствие за силите
на НАТО в Афганистан след 7-
месечно прекъсване.

407 снаряди от
II световна война
откриха в Полша

Над 400 неексплодирали сна-
ряди - 47-милиметрови противо-
танкови снаряди, от времето на
Втората световна война бяха
открити в полския град Ополе по
време на строителни работи,
съобщи Франс прес. Снарядите
ще бъдат транспортирани извън
града, в армейски полигон, за да
бъдат обезвредени, посочил го-
ворителят.

NASA успешно тества
надуваем термощит

Тази седмица бе извършено
изпитание на прототип, падащ
към Земята със скорост от 12
000 км/час. Според Джеймс Рой-
тер, зам.-директор на програма-
та на NASA за космически тех-
нологии, “страхотно е да видим,
че първоначалните данни сочат
успешно изпитание на надувае-
мия аеродинамичен забавител”.
По думите му полетът е показал
колко ценни може да се окажат
тези технологии за бъдещи тер-
мални щитове за апарати, на-
влизащи в атмосферата.

Атина очаква
помощ от Барозу
Атина очаква
помощ от Барозу
Атина очаква
помощ от Барозу
Атина очаква
помощ от Барозу
Атина очаква
помощ от Барозу
Гръцкото правителство изготви план
за икономии - съкращава 5 млрд. евро от
пенсии и 300 млн. от здравеопазване

Г
продължи със спасителните си кредити.
Планът е изготвен от финансовия ми-
нистър Янис Стурнарас след интензив-
ни дискусии с членовете на кабинета.
Според източници, цитирани от вестник
“Катимерини”, се очаква мерките да
включват както съкращения в различни
правителствени служби, така и намаля-
ване на пенсиите и на бюджета за здра-
веопазване. Оценката е, че около 5
млрд. евро ще бъдат спестени от обла-
сти, за които отговаря министерството
на труда, като пенсиите. С 300 млн. евро
ще бъде орязан бюджетът за здравео-
пазване. Въпреки това министърът на
здравеопазването Андреас Ликуренцос

отрече съкращението да стигне до 1500
евро на пациент.

Вчера следобед на срещата на Стур-
нарас с ръководителите на ЕК, ЕЦБ и
МВФ акцентът падна върху гръцката
програма за приватизация. Преди дни
за нов ръководител на Агенцията по
приватизация TAIPED беше избран бив-
шият изпълнителен директор на гръцка-
та Национална електрическа компания
Такис Атанасопулос. Този ход, както и
обявеното закриване на 21 структури на
публичната администрация бяха пред-
ставени от коалицията като доказател-
ство за това, че Атина възприема сери-
озно спасителните условия.

След срещата на финансовия ми-
нистър с т.нар. тройка (EК, ЕЦБ и МВФ)
премиерът на Гърция ще се срещне Жозе
Мануел Барозу, който ще направи после-
ден сериозен опит за убеди гръцкия каби-

нет да следва препоръките на Брюксел и
на тройката.  Правителството се надява
посещението на председателя на комиси-
ята да демонстрира европейската подкре-
па за страната в трудния за нея период.

Правителството най-вероятно ще из-
пита трудности при оправдаването на
мерките в тези чувствителни области,
тъй като и трите коалиционни партии
обещаха по време на предизборните си
кампании да не предприемат масови
съкращения.

Междувременно според данни на
агенцията за обществени проучвания Marc
SA повече от половината малки гръцки
фирми са заявили, че може да затворят до
края на годината поради свитите приходи
и тежестта от банковите заеми, съобщи
“Блумбърг”. Това прави около 11 000 пред-
приятия. Търговците на едро и дребно
очакват спад на приходите с 53% през
2012 г. - петата година от началото на
гръцката рецесия. След като 85% от ин-
тервюираните фирми са отбелязали спад
в приходите си през първите 6 месеца на
годината, 62% от тях очакват той да
продължи и през следващото полугодие.

Кризата най-тежко
удря британците

Франция: Многото ромски лагери
ни принуждават да ги разрушим

помни какви задължения имат двете
страни (България и Румъния), където
често тези хора са обект на преслед-
ване и на истинска дискриминация”,
заяви още Валс.

На 27 март в писмо до френска
асоциация за правата на ромите на-
стоящият президент Франсоа Оланд
заяви, че “румънците и българите, с
какъвто и произход да са те, са евро-
пейски граждани” и обеща, че вре-
менните трудови мерки за двете на-
ции ще бъдат обект на безпристраст-
но преразглеждане. Тогава Оланд
обвини политиката на Никола Сар-
кози като отговорна за несигурното
положение на ромите във Франция.

Русия засега остава в Тартус

Снимки БГНЕС

Най-малко девет души са загинали и
близо 20 са ранени при бомбен

атентат на оживен пазар в Пащ,
градче в Северозападен Пакистан,

близо до афганистанската граница.
Бомбата била скрита във фургон.
Никой не е поел отговорност за

атентата, отбелязва АФП, но
припомня нападения на талибани срещу

хора от племенното сдружение
Саларзай, което формира

проправителствени отряди и подпомага
армията в различни операции

Самарас заяви, че очаква
от визитата на
председателя на
Европейската комисия
Жозе Мануел Барозу
послание на солидарност и
подкрепа в момент, когато
отново на повърхността
изплува дебатът за
излизане на Гърция от
еврозоната. Срещата
Барозу-Самарас придобива
още по-голяма тежест
заради факта, че за
момента няма реално
доверие между Брюксел и
гръцкия премиер, който се
възприема като главния
виновник за закъсненията
при прилагане на
реформите заради
изборните му амбиции
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ванадесетото поред след въвеждането на
многопартийната система в западната ни
съседка сръбско правителство положи клет-
ва пред народните представители в Скуп-
щината на Сърбия.

Сърбия вече
има кабинет
Новото правителство има 19 министри, 17 ресора
и четири вицепремиери
Методи МЕТОДИЕВ, кор. на в. ДУМА в Белград

Д
Между предложените кандидати за министри най-

вече от редиците на Сръбската прогресивна партия
(СПП) има относително най-много личности, които са
непознати за широката публика.

На първо място, безспорно е министърът на култу-
рата Братислав Петкович (род. 1948 г.). Петкович е
режисьор, драматург, библиофил, колекционер на ста-
ри предмети. Написал е пиесите “Гран при”, “Легия на
честта”, “Цветовете на злото” и много други.

На второ място, след Петкович следва личността
на Алиса Марич (род. 1970 г.). Тя поема министерст-
вото на спорта и младежта. В миналото прочута
сръбска шахматистка, днес Марич е професор-доктор
на икономическите науки и преподавател в Универси-
тета “Мегатренд” в Белград. Счита се, че нейната кан-
дидатура е надпартийна и не е обвързана със СПП,
макар че мястото й в правителството е от квотата на
тази политическа сила.

Другата надпартийна кандидатура за министър е
тази на новия първи човек на сръбската външна поли-
тика, петдесет и девет годишният карирен дипломат
Иван Мръкич. Мръкич е започнал службата си в тога-
вашното МвнР на СФРЮ през далечната 1978 г.
първоначално в Съюзния секретариат за международ-
ни организации, а от 1982 до 1986 г. е аташе в Миси-
ята на СФРЮ към ООН. Следва мандат в седалището
на Европейската общност в Брюксел от 1990 до 1993
г. От 2006 до 2011 г. е посланик на Сърбия в Япония,
след което до момента на избирането му за министър
е изпълнявал функциите на държавен секретар в МвнР
на Сърбия.

Министърът на енергетиката на Сърбия Зорана Ми-
хайлович - Миланович е активен функционер на СПП
и председател на Съвета по енергетика и енергийни
ресурси на партията. Същевременно е и професор и
преподавател в университет “Мегатренд”. Зад гърба
си има дългогодишен стаж в структурите на “Електро-
стопанство” - Сърбия.

Горан Кнежевич (род. 1957 г.) става министър на
земеделието и горите. От юли т.г. за трети път е из-
бран за кмет на третия по големина град във Войво-
дина - Зренянин. Бивш висш функционер на Демокра-
тическата партия, след което преминава в СПП. Има
икономическо образование.

Вероятно един от най-младите министри, които
въобще е имала Сърбия, е този на правосъдието -
Никола Селакович (29 г.). Селакович е завършил
Правния факултет на Белградския университет, къде-
то и до момента работи като асистент. Член на СПП е
още от основаването й през 2008 г.

Проф. Милан Бачевич (род. 1953 г.) е бившият тре-
ти човек в СПП и бивш председател на Изпълнител-
ния съвет на партията, а понастоящем е съветник на
президента на Сърбия Томислав Николич, с когото са
и близки роднини. Професор по география е в При-
щинския университет (сега прехвърлен в Косовска Ми-
тровица). Бачевич е председател на Сръбското гео-
графско дружество. Професорът е и “топлата връзка”
на СПП с Русия и поддържа връзките на СПП с Пути-
новата “Единна Русия”.

Новият “Трети човек” в Сърбия - председателят на
сръбската Скупщина Небойша Стефанович (36 г.) е и
настоящ председател на белградската организация
на СПП. На изборите на 6 май т.г. е избарн за депутат
в парламента на страната, а по образование е иконо-
мист.

Председателят на партия “Нова Сърбия” Велимир
Илич ще отговаря за пътищата и инфраструктурата
вероятно ще бъде най-силният човек в Сърбия - бъде-

щият първи вицепремиер и министър на отбраната и
сигурността. Председателят на СПП Александър Ву-
чич (42 г.) ще води и специалната служба на страната
- Агенцията за информация и сигурност (БИА).

Кандидатите за министри от Социалистическата
партия на Сърбия (СПС) са досегашният министър на
вътрешните работи и председател на СПС Ивица
Дачич, който ще бъде и новият министър - председа-
тел на страната, като ще продължи да води и МВР,
бившата председателка на Скупщината Славица Джу-
кич - Деянович, която ще оглави министерствоно на
здравеопазването, новите - стари министри Жарко
Обрадович (на образованието) и Милутин Мръконич
(на транспорта). Председателят на Партията на обе-
динените пенсионери и коалиционен парньор на СПС
Йован Кръкобабич (82 г.) ще бъде вицепремиер и
министър на труда и социалната политика.

От останалите коалиционни партньори значими фи-
гури са Расим Ляич (Социалдемократическа партия),
който ще води ресорите телекомуникации и информа-
ционно общество, Сюлейман Углянин (Партия за де-
мократично действие) - министър без портфейл, отго-
ворен по въпросите на устойчивото развитие.

Коалцията “Обединени региони на Сърбия” с ли-
дер Младжан Динкич получава Министерството на фи-
нансите и икономиката, което ще води самият той,
висшата функционерка на партия Г-17 плюс Верица
Каланович ще отговаря за регионалното развитие,
държавното управление и местно самоуправление, а
Сузана Грубйешич ще бъде вицепремиер по въпроси-
те на европейската интеграция.

Грубйешич и Углянин са министрите, които няма да
имат определени ресори.

Обама срещу
оръжейното лоби в САЩ

роени дни след смъртта на 12 души, разстреляни в
киносалон в щата Колорадо, американският прези-
дент Барак Обама обеща да продължи да работи с
Конгреса в борбата с насилието, което е резултат от
свободната продажба на оръжие.
Обама заяви, че всеки ден при актове на насилие
умират толкова млади хора, колкото са загиналите в
киносалона. Президентът намекна, че могъщото
оръжейно лоби в САЩ се противопоставя на ограни-
ченията за продажба на оръжие.
Обама припомни, че не е против Втората поправка на
конституцията, която постановява правото на носене
на оръжие. Той обаче посочи, че мястото на автома-
тите е в ръцете на войниците, а не на престъпниците,
и че оръжията са за бойните полета, а не за стрелба
по улиците на американските градове.
Междувременно продажбите на огнестрелни оръжия
след трагедията миналия петък в Колорадо скочиха
до небето на фона на страховете на купувачите за
личната им сигурност и опасенията, че законодатели-
те -противници на продажбата на оръжие, може да
приемат по-строги ограничителни мерки.

Б

Британски учени откриха
под ледниците в западната част
на Антарктида гигантска риф-
това долина. Резултатите от из-
следванията вече са публику-
вани.

Откритието е било направе-
но от учените с помощта на ра-

дар, който може да проникне в
дебел лед. Долината е с дълбо-
чина 1,6 км. Тя е с големината
на американския Гранд Кань-
он. Според експертите долина-
та може да има връзка с висо-
ките темпове на топене на
леда в региона.

Палестинската икономика не е достатъчно
здрава, за да поддържа независима палес-
тинска държава, се казва в доклад на Све-
товната банка, която призовава палестински-
те власти да намалят разходите и да подоб-
рят ефикасността им.

“Палестинската власт редовно е бележе-
ла напредък през последните години в
създаването на институции, необходими на
една бъдеща държава, но икономиката в мо-
мента не е достатъчно здрава да поддържа
така държава”,  пише икономистът Джон

Американските профсъюзи
се обърнаха към Конгреса на
САЩ с официална молба за
предприемане на спешни мер-
ки против експанзията на рус-
ки предприятия на американ-
ските пазари, което, според тях,
ще стане след влизането на Ру-
сия в Световната търговска ор-
ганизация, информира “Гласът
на Русия”. Според профсъюзни-

Американските профсъюзи
уплашени от руски компании

Световната банка не вярва в
палестинската икономика

Гигантска долина
под Антарктида
Гигантска долина
под Антарктида
Гигантска долина
под Антарктида
Гигантска долина
под Антарктида
Гигантска долина
под Антарктида

Ивица Дачич в очакване
на утвърждаването на кабинета

те лидери американските влас-
ти са длъжни да положат мак-
симум усилия, за да накарат
руското правителство да
изпълнява поетите задължения
при влизането на страната в
СТО. Профсъюзите се позова-
ват на негативния опит при
търговските връзки с Китай,
който не изпълни изцяло поети-
те си задължения.

“Те запълват нашия пазар
със стоки, като продължават
да ограничават нашия износ.
Този процес ще доведе до за-
тваряне на заводи, до съкра-
щаване на работни места и до
намаляване на жизненото
ниво”, се посочва в изявление,
подписано от ръководителя на
металургичните работници
Лео Герард.

Насир в комюнике, придружаващо доклада.
“Една устойчива икономика не може да за-
виси от чуждестранна помощ и затова е важ-
но палестинската власт да интензифицира
търговията и да насърчи растежа в частния
сектор”, добавя той.

Палестинската власт начело с президента
Махмуд Абас, която контролира Западния бряг
на р. Йордан, признава, че е изправена пред
най-тежката криза от създаването си през 1994
г. с дългове от 1,2 милиарда евро и с “дупка” в
бюджета на сума 411 милиона евро.

Турският премиер Реджеп Тайип
Ердоган предупреди, че Турция няма
да се колебае, ако се наложи да ата-
кува кюрдските бунтовници в север-
ната част на Сирия. Той укори Сирия,
че позволява на кюрдските бунтовни-
ци да оперират в северната част на
страната.

“В северната част (президентът
Башар Асад и неговият режим) разда-
доха пет провинции на кюрдите, на
терористичната организация”, обяви
Ердоган пред турска телевизия. На
въпрос дали Анкара би ударила бун-
товниците след нападение над турска
земя Ердоган отвърна: “Това дори не
подлежи на обсъждане. Това е целта,
това трябва да бъде сторено”!

Анкара се цели в сирийските кюрди
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Свят

гипет има вече нов президент - Мохамед
Морси, дошъл от религиозното сдружение
Мюсюлмански братя. А вече и нови поряд-
ки. Така например представители на ради-
калната ислямска партия “Национално

Юрий ГАВРИЛОВ

Мошеник с пълномощия

B

Всяко пето престъпление в армията е корупционно

оенните прокурори бият
тревога. Според техни
данни корупцията в си-
ловите министерства,

въпреки напъните на ведомст-
веното ръководство, постоян-
но се увеличава.

За ширещата се престъпност
свидетелства и статистиката, ко-
ято съобщи ръководителят на
Главната военна прокуратура
Сергей Фридински. По думите
му днес всяко пето сериозно
престъпление в армията е с ко-
рупционен характер. Само през
зимата и пролетта на тази годи-
на военните прокурори са раз-
крили над 800 такива престъпле-
ния.

При това броят на залове-
ните рушветчии с пагони се е
увеличил един и половина
пъти. Хората, които са
извършили фалшификация -

1,4 пъти. В силовите структури,
както и преди, все още има из-
мамници и разхитители на слу-
жебни средства. Армията и дру-
гите ведомства буквално се
тресат от злоупотреби със слу-
жебно положение и превиша-
ване на длъжностни правомо-
щия с користна цел. Прокуро-
рите са пресметнали, че щети-
те, които са причинени на
държавната хазна от военните
и цивилните чиновници за 1,5
г., е почти 3 милиарда рубли.

В редиците на армията има
не само дребни измамници, но
и крадци “с размах”. Последни-
те, като правило, заемат солид-
ни длъжности и не играят за
дреболии. Високите постове,
добрите връзки и достъпът до
парични потоци им помагат да
създават т. нар. сиви корупци-
онно-финансови схеми. Както
изясниха в прокуратурата, най-
много такива ръководители има

там, където има пряко отноше-
ние към разпределянето и из-
ползването на средствата на
държавни военни поръчки.

- Несъвършенството на за-
конодателството за държавни-
те поръчки за отбраната пре-
допределиха увеличаването с
над 1,5 пъти броя на
престъпленията, което нанесе
щети на снабдяването на вой-
ските със съвременни въоръже-
ния и военна техника, казват в
Главната военна прокуратура.

Това се случва, когато из-
мамник с пълномощия намира
мошеник с възможности и чрез
създадената от тях престъпна
схема парите от хазната отиват
в частни джобове. За да се
представи кражбата като дело-
во партньорство, се подписват
договори с необходимите ци-
вилни фирми и по сметките им
например отиват милиони за
неизпълнени или направени от
ръцете на военните дейности.

Друга хранилка за чиновни-
ците престъпници е реализира-
нето на освобождаваното ар-
мейско имущество и имоти. Те
могат формално да бъдат отпи-
сани, а всъщност да бъдат про-
дадени “по втория начин”. С

такива факти в прокуратурата
се сблъскват постоянно. И съот-
ветно реагират на тях.

Само през 2011-2012 г., по
думите на Фридински, военни-
те прокурори са открили и са
помогнали да бъдат изпратени
зад решетките 129 командири
на части и ръководители на
военни учреждения, за които
корупцията се е превърнала в
източник за незаконно забога-
тяване. По този член от НК са
били осъдени и 10 генерали.

Още един много тревожен
знак на времената - участие в
престъпни схеми на цивилни
служители от гражданските
структури на министерството на
отбраната. Някои например за-
богатяха от новите заплати на
военните и техните домове.

Други пък поприпечелиха от
парите, отпуснати по програ-
мата на армейския аутсор-
синг. Прокурорите например
се сблъскаха с факти, когато
организации, влизащи в “Обо-
ронсервис”, са купували всич-
ко необходимо за нуждите на
воинските части по явно зави-
шени цени. Ръководителите в
тези структури не са глупаци,
затова в прокуратурата не
вярват, че случилото се е слу-
чайност.

Според военните прокуро-
ри подобни случаи са също
така и резултат от слабата
работа на контролно-ревизи-
онните органи на силовите ве-
домства. Напоследък финан-
совите инспекции рядко из-
пращат материали от провер-
ките си в Главната военна
прокуратура. Броят им е на-
малял 2,5 пъти.

Фридински спомена и за
корупция в комисариатите. По
данни на прокуратурата за
петте месеца на 2012-а броят
на корупционните престъпле-
ния в комисариатите е надви-
шил аналогичните показате-
ли за миналата година с над
2,5 пъти.

Средновековието
се връща в Египет?
Средновековието
се връща в Египет?
Средновековието
се връща в Египет?
Средновековието
се връща в Египет?
Средновековието
се връща в Египет?
Радикалният ислям посяга
на символите на страната -
на пирамидите

обходимо е да бъде възстановена икономиката, също
и конституционният ред.

В страната все още няма спокойствие и ще е разум-
но всички усилия да се насочат към уреждане на кон-
фликта. Проблемът е само там, че на власт дойде пар-
тия, чиито привърженици поставят на първо място рели-
гиозните си убеждения. “Няма бог освен Аллах” - това е
девизът им и в това виждат смисъла на живота. С агре-
сивните си действия, изобщо с всички свои постъпки, те
искат да докажат пред цял свят, че нищо друго няма
смисъл, само Аллах. Парадоксално е, че в името на
Аллах те убиват хора и рушат културно-исторически
ценности. Икономиката на Египет вече понесе щети
заради събитията от последната година. По-рано стоти-
ци туристи прииждаха всеки ден, за да видят уникалните
храмове, руините на Мемфис, пирамидите в Сакара и
Гиза. Реки от милиарди долари се стичаха ей тъй в
държавната хазна. Днес туристите вече не са толкова
много, както преди, но властите не се предават. Те се
канят да възстановят туристическия поток, но не като
върнат европейците и християните, а с нови попълнения
туристи от Персийския залив. Защото те знаят езика,
вярват в “правилния” бог - и естествено са много богати.
Пирамидите пък едва ли ще бъдат място на поклонение
за многобройни туристи. В най-добрия случай ще бъдат
изоставени и забравени. А природата и времето не ще
им навредят повече, отколкото човекът...

Остава надеждата, че щом Египет има нужда от
финанси, тъкмо това ще мотивира най-вече действията
на новото държавно ръководство. За да запази добрите
отношения със САЩ и финансовата помощ оттам, пре-
зидентът Морси може и да се вслуша в мнение, прозву-
чало отвъд океана. Засега обаче не се чува никакво
специално мнение. Може би някой се страхува да бъде
обвинен в “ислямофобия”? От друга страна обаче, пре-
зидентът Морси ще усеща натиск от своите съратници
ислямисти, които ще настояват за ислямизиране на об-
ществото и на системата за държавно управление. Ма-

кар и възпитаник на Мюсюлманските братя, днес Морси
членува в партия, която не може да се нарече екстре-
мистка. При все че изповядва радикални възгледи, той
едва ли ще склони страната да се свлече в урвата.

Историята на Египет вече помни времена, когато са
нанасяни огромни загуби на културното наследство.
През 641 г. завоевателят Амр ибн ал-Ас, следовник на
исляма, нахлува в страната с хора от своето племе. През
неговото управление множество културни ценности -
притежание на египетския народ, са унищожени като
собственост на неверници. Според една версия тогава
погива и Александрийската библиотека - съкровищница
на знания, противоречащи на Корана. Затова в призива
да бъдат разрушени пирамидите няма нищо чудно и не
бива да смятаме, че това са празни приказки. И всичко
ще зависи от позицията на президента Морси. Всъщност
този апел не се отправя за пръв път и в наши дни:
радикални ислямисти вече са заявявали, че историчес-
ко-културните паметници в Египет трябва да бъдат уни-
щожени. Те уж привличали в страната “неверници” -
чуждестранните туристи били носители на чужда култу-
ра и вяра. И никой не се притеснява дори от това, че
културното наследство на Египет е под закрилата на
ЮНЕСКО. Египтяни са създали във фейсбук групата
Salafyo Costa, обявила се за мирно съвместно съществу-
ване на различните култури и религии в страната. Ней-
на цел е между другото да брани историческото наслед-
ство на Египет, по-специално пирамидите. Активистите й
предлагат да бъде създаден фонд, който да защитава
уникалните паметници от всякакви заплахи - техногенни
и природни, както и от човешка намеса, включително по
религиозни мотиви. Дали обаче гласът на това общест-
вено движение и на бъдещия фонд ще звучи по-силно
от гласа на ислямистите, които са на власт?

Нека се надяваме, че щом са останали непокла-
тими толкова столетия, пирамидите ще устоят и на
едно тъй временно явление като днешното правител-
ство в Египет.

E
Сергей ВАСИЛЕНКОВ

единство” приканиха президента да унищожи символа
на страната - пирамидите, като паметник на езическа-
та култура. Какво ли ще стане с Египет и с уникалното
му историческо наследство?

Абдел Латиф ал Махмуд, оглавяващ ислямската пар-
тия, се обърна към египетския президент с призив да
бъдат унищожени Великите пирамиди. За паметници на
езическата култура няма място на тази земя, смятат ра-
дикалите - негови съпартийци. Тази политическа сила
споделя едно твърде “специално” виждане за културни-
те ценности, несвързани с мюсюлманския свят. Стига да
припомним как събарят мавзолеите в малийския град
Тимбукту и как бе взривена гигантската статуя на Буда
в Афганистан. Съсипани бяха и доста паметници на кул-
турата в Малайзия, Тунис и Ирак. Дали в този ужасен
списък ще влязат и пирамидите - времето ще покаже.
Разрушаването на един паметник, закрилян от ЮНЕС-
КО, едва ли ще е толкова лесно. Има шанс новият пре-
зидент да откаже, за да запази отношенията на Египет
със световната общност.

Може обаче да се развият различни варианти. Ос-
вен пирамидите в Египет има и множество други ар-
тефакти от древността, които може да бъдат унищоже-
ни, “изгубени” или да “изчезнат” някак. В тези земи са
запазени голям брой паметници от древноримската
епоха, а също и християнски светини. Прочее има и
друго какво да се руши. Не са малко и начините стра-
ната безболезнено да се отърве от културното си на-
следие, щом е трън в очите за сегашния кабинет - ако
новият президент не пожелае да действа открито, но
бъде принуден да утоли все пак апетита на идейните
си съратници. В страната са известни 118 пирамиди,
но туристите виждат най-често Великите пирамиди в
Гиза, макар това да е само малка част от богатствата,
наследени от днешен Египет. Тези пирамиди са създа-
дени преди 4000 години. Изчезнат ли завинаги, това
ще означава да изгубим част от историята на човече-
ството, за която бездруго не знаем много и досега.
Световната общност изразява надежда, че новият
президент на Египет ще прояви благоразумие и ще
води сдържана политика. Предприеме ли радикални
мерки, за да унищожи паметници от културното на-
следство, тази стъпка само ще настрои всички против
него. А в Египет проблемите са много и без това. Не-
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Интервю

остоянен при-
цел на критика
и обвинения в
приказките на
премиера Бой-

Юрий Асланов:

ДПС и НДСВ се държат, като че не са управлявали в тройната коалиция
Доц. Стоян ВЛАЙКОВ секретар на МВР.

 Тройната коалиция,
т.е. БСП и Станишев, е
виновна за негативните
оценки в докладите на ЕК,
за тромавата съдебна сис-
тема, за недостига на сред-
ства в държавната хазна,
за ниските пенсии и запла-
ти. Висшият съдебен съвет
се е провалил, защото е
избран от тройната коали-
ция, а уволнението на
съдия Мирослава Тодоро-
ва е провокация на БСП
към ГЕРБ.

Сипе обвиненията си
Борисов по всеки повод, а
мандатоносителят ДПС и
коалиционният партньор
НДСВ мълчат. За всяка
нападка, за всяка интрига
и лъжа е принуден да от-
говаря Станишев и да за-
щитава коалиционното
правителство. При това
винаги го е правил лоялно
към партньорите си. ДПС
и НДСВ обаче винаги се
спотайват. А редно е, кога-

то от ГЕРБ прозвучи поред-
ната клевета, не Стани-
шев, а Доган или Лютви
Местан да скокнат на три-
буната на парламента или
на пресконференция и да
заявят: “Това е наше пра-
вителство, действало е в
нашия мандат, ползвало се
е с нашето доверие, ние
поемаме отговорността за
неговите решения. Заедно
с НДСВ ние определяхме
и споделяхме всички дей-
ствия на коалиционното
правителство и резултати-
те от тях.”

Няма такова нещо. ДПС
се държи като страничен
наблюдател, а НДСВ изоб-
що се прави на ни лук яло,
ни лук мирисало. Досега
нито веднъж от жълтата
партия не са отронили и
една дума за съпричаст-
ност и защита на правител-
ството на тройната коали-
ция - тяхното правителство.
А техните министри в него
имат отговорност за своите

действия, които невинаги
съвпадаха с желанията и
идеите на БСП. Някои чле-
нове от ръководството на
НДСВ сега се дистанцират
от правителството, в което
са играли своята немалка
роля, че и дискредитират
някои негови действия.

Да не говорим за г-жа
Меглена Кунева, на която
внушиха такова самочувст-
вие, че тя забрави, че е

била министър и еврокоми-
сар в правителството на
тройната коалиция, и си
позволява да омацва свои-
те бивши ръководители
Георги Първанов, Сергей
Станишев, Ивайло Калфин
и дори целия кабинет. С
позьорство и високомерие
не се печелят симпатии.

Неглижирането на бив-
шия коалиционен партнь-
ор БСП от страна на ДПС

и НДСВ пролича и при
обсъжданията на прави-
телствената политика на
ГЕРБ и особено при по-
следния вот на недоверие
към кабинета. Макар и
съвносител на искания вот
на недоверие, ДПС не пое
защитата на своето коали-
ционно правителство от
нападките на ГЕРБ и на
министър Цветан Цветанов.
От парламентарната група
на ДПС имаше само едно
изказване, което беше
дори встрани от обсъжда-
ния проблем. А от центра-
лата на НДСВ не се почув-
ства никакъв израз на под-
крепа и съпричастност.

ДПС, НДСВ - приеме-
те честно и почтено отго-
ворността си за предиш-
ното управление, застане-
те с открито чело пред об-
ществото. Няма от какво
да се срамувате. Иначе ос-
тава впечатлението, че
кроите задкулисни игрич-
ки с ГЕРБ!

П
ко Борисов, откакто е
поел властта преди три
години, е тройната коали-
ция. Той обаче ловко под-
меня цялата коалиция
само с БСП и Сергей
Станишев. Неговата ле-
леяна цел е тях да злепо-
стави и срази. Защото в
тях вижда опасна конку-
ренция и алтернатива.

Всички свои неблаго-
получия премиерът
прехвърля върху БСП и
нейния председател. По-
някога споменава Ахмед
Доган, повече за да се
подиграе с него, но нико-
га не говори против Симе-
он Сакскобургготски. Все
пак проявява някаква ло-
ялност, нали Симеон го
направи генерал и главен

Никой вот не е безсмислен
Целта на вота е опозицията
да пробие с истини медийното
пространство, доминирано
от управляващите, казва
известният социолог

Интервю на Ева КОСТОВА

 Безсмислен ли бе вотът на недоверие към
кабинета, както твърдят управляващите, г-н Ас-
ланов. Какво е общото ви впечатление?

- Никой вот на недоверие не е безсмислен. Няма
значение колко е силно управляващото мнозинство и
колко е крехка опозицията или обратно. Целта на
вота на недоверие не е да сваля правителството, това
е невъзможно по дефиниция, защото има парламен-
тарно мнозинство. Самото мнозинство пък никога няма
да поиска вот на недоверие и да съди собственото си
правителство. Това е парламентарна процедура, чия-
то цел е да гарантира трибуна за целите на опозици-
ята. Това е смисълът. И основното е, че опозицията се
ползва от тази процедура, за да може да каже истини
и да пробие медийното пространство, което винаги е
доминирано от управляващите. В този смисъл няма
безсмислен вот на недоверие. А дали интересът към
парламента и парламентарната трибуна е толкова
голям, е много сложен въпрос. Според мен не е, хо-
рата не се интересуват толкова много от това какво
става в парламента. Пък и парламентът е толкова
неглижиран и престижът му е толкова нисък, че едва
ли някой е проявил голям интерес какво се говори там.

 Като политически инструмент на опозиция-
та изигра ли вотът все пак своята роля?

- Сегашното управляващо мнозинство е уникално с
това, че за първи път демонстрира по такъв очевиден
начин пренебрежение към парламентарната институ-
ция. Това не се случва за първи път. Не само, че мини-
стрите ги няма по време на дебатите, те не присъстват
и на гласуването. Нещо, което никой досега не си беше
позволявал, независимо колко мощен се е чувствал. Не
е имало правителства на мнозинствата, и то на големи

мнозинства, които при вот на недоверие министрите да
не са присъствали, да не са взимали участие в деба-
тите и да не са присъствали до последно на гласува-
нето, за да покажат уважението си към парламентар-
ната институция. Независимо от това, че им е било
пределно ясно, че нищо лошо няма да им се случи.

 Трябваше ли Синята коалиция да избяга от
вота? С нейното участие знакът можеше да е
друг...

- Синята коалиция - какво да коментирам? Като
нямаш позиция - или гласуваш или не. Но както се
казва, на умряло куче нож не се вади. От коалицията
са без всякаква перспектива за политическото бъде-
ще на своята формация.

 Бихте ли направили кратък коментар за зна-
чението на доклада на Европейската комисия?

- Това е доклад, с който се очакваше да се прекра-
ти процедурата за наблюдение по механизма за сътруд-
ничество и контрол, защото такъв беше срокът, опре-
делен през 2006 г., преди приемането на България в
ЕС и подписването на договора. Поводът е достатъчно
значим, защото за първи път не се постигат началните
поставени цели. Имаше много проблеми с пътя на
България към нейните национални цели и пътят към
Европейския съюз като цяло беше свързан с това. Но
винаги имаше някаква обща консолидация, затова че
всички трудности и проблеми трябва да се овладяват,
за да се постигнат. Да не забравяме, че близката цел,
един от първите приоритети на това правителство, беше
да влезем в еврозоната. Отказахме се. След това беше
приоритет влизането в Шенген. И това отпадна. Имам
чувството, че все повече се отдалечаваме от тези цели
и даже не говорим за това. И сега се опитват да негли-
жират и доклада, което е логично. Защото той е под
нивото на критичните оценки от 2008 г., когато до-
кладът по общото мнение бе нелош.

Юнал Лютфи:

ГЕРБ неглижира дебата по вота

 Господин Лютфи, как оценя-
вате проведения днес дебат за
петия вот на недоверие към пра-
вителството на Бойко Борисов?

лението на настоящото правителст-
во. Това, което е най-важното, както
каза и Христо Бисеров накрая на
своето изказване - независимо че
Европейската комисия е загубила
доверието в настоящото управление
и отказва да прилага механизма за
сътрудничество и проверка, спира
да контролира това правителство,
защото до края на мандата няма да
има доклад, следващият ще бъде из-
готвен тогава, когато България вече
ще има избрано друго правителст-
во. Господин Бисеров от името на
ДПС каза, че ние ще продължим до
края на мандата да упражняваме
наблюдение.

 Предрешено ли бе гласуване-
то по вота?

- Гласуването е предрешено, да,
мнозинството решава. Мнозинство-
то е налице.

 Какъв е смисълът от един
предрешен вот?

- Мисля, че отговорих - трябваше
да бъдат казани тези истини.

Трябваше и от парламентарната трибуна да се чуе, че ЕК е загубила доверие
в нашите управляващи, казва депутатът от ДПС пред агенция „Фокус”
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- Опозицията се беше подготви-
ла изключително добре, вотът беше
изключително професионално под-
готвен...

 Какво значи професионално
подготвен?

- Това значи на базата на кон-
статациите в изключително критич-
ния доклад на Европейската коми-
сия...

 Бихте ли дал пример за до-
клада?

- Липса на реформа в съдебната
система, липса на посока на насто-
ящото управление на правителство-
то, системно провеждане на непра-
вилна политика в двата сектора пра-
восъдие и вътрешен ред, нула ре-
зултати в борбата с поръчковите
убийства, липса на чувство за спра-
ведливост в българското общество
и най-важното - загуба на доверие
на партньорите на България в Евро-
пейския съюз. Тази констатация за-
даде и мотивите на двете парламен-
тарни групи, които поискаха вот на

недоверие. За съжаление ГЕРБ на-
прави всичко необходимо, за да не-
глижира дебата днес. Отсъствието
на премиера Бойко Борисов от пле-
нарната зала за мен е лош знак -
иска се вот на недоверие за едно
тригодишно управление. Мисля, че
колегите от ПГ на ДПС, които изло-
жиха позицията и оценките на сво-
ите политически партии по отноше-
ние на критичните бележки в това,
с което казахме, че проектът ГЕРБ е
изчерпан и както колегите от ПГ на
Коалиция за България бяха много
ясни и категорични в това, че де-
батът по вота мина на пръв поглед
вяло не е вярно. Чуха се много кон-
статации, истини в пленарната зала.

 За вас коя беше най-важна-
та констатация, която трябваше
да се чуе?

- Много са. Те не могат да бъдат
отделени. Това са цяла поредица от
истини. Основните са несправяне с
борбата с организираната прес-
тъпност и липса на посока на управ-
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Датата

Подигравка
с футбола ни

Безполезният
Биг Брадър

ТАНЯ
ДЖАДЖЕВА

МАРИН
МИЛАШКИ

Анатолий СТАНКУЛОВ

1147 - ОСНОВАНА Е МОСКВА. От ХIII в. градът
е столица на Москов-
ското княжество, а до
1712 г. - на Руската
държава. След прена-
сянето на столицата
в Петербург запазва
значението си на вто-
ра столица. От 1918
г. Москва отново е
столица на Русия, а от 1922 г. - на СССР. Днес
столицата на Руската федерация е най-населе-
ният град в Европа и най-големият политически,
промишлен, научен и културен център в страна-
та. В града се събират 11 железопътни, 13 шо-
сейни линии, има 3 речни пристанища, 4 летища,
76 висши учебни заведения, 31 професионални
театри, над 70 музея и др.

1452 - РАЖДА СЕ ЛУДОВИКО СФОРЦА, ХЕР-
ЦОГ НА МИЛАНО (УМИРА 1508 Г.). Известен

преди всичко като
покровител на Лео-
нардо да Винчи и
други творци от вре-
мето на най-продук-
тивния период на ми-
ланския Ренесанс.
Сфорца е човекът,
поръчал “Тайната ве-
черя” (на снимката).
Изображението е с размери 460 на 880 см и се
намира на стената в трапезарията на манастира
“Санта Мария деле Грацие” в Милано. Творбата
е една от най-ценните и най-познатите картини в
света.

1841 - УМИРА МИХАИЛ ЛЕРМОНТОВ, РУСКИ
ПИСАТЕЛ И ПОЕТ (Р. 1814 Г.).

Един от основните представители на
романтизма в руската литература
наред с Александър Пушкин и Фьо-
дор Тютчев. Сред най-известните му
произведения са “Демон”, “Маска-
рад”, “Герой на нашето време” и др.

1844 - УМИРА ДЖОН ДАЛТОН, АНГЛИЙСКИ
ФИЗИК И ХИМИК (Р. 1766 Г.).

Изиграл голяма роля в развити-
ето на атомистическите възгле-
ди в химията. Откривател на ня-
колко закона, които по-късно по-
лучават неговото име. На него е
назован дефект на зрението -
далтонизъм, от който той е стра-
дал и сам е описал през 1794 г.

1903 - ОСВЕТЕНА Е ЦЪРКВАТА „СВЕТИ СЕД-
МОЧИСЛЕНИЦИ” В СОФИЯ. Дотогава на това

място се намира т.нар.
Черна джамия. Офици-
ално се е казвала Код-
жа дервиш Мехмед па-
шовата джамия или
Имарет джамси и е из-
дигната върху основи
на българска среднове-
ковна сграда по волята
на великия везир Мех-
мед паша Тавил Ибн Абдул Муедин през 1528 г.
По идея на Петко Каравелов Черната джамия е
обновена и реконструирана в българска право-
славна църква “Св. Седмочисленици”.

1917 - РАЖДА СЕ БУРВИЛ, ФРЕНСКИ КО-
МЕДИЕН АКТЬОР (УМИРА 1970 Г.). Рождено-

то му име е Андре Рембур. Първа-
та му забележителна екранна
изява е във филма “Прекосява-
нето на Париж”, разкриваща по-
тенциала му на комик. Големият
му успех идва под режисурата на
Жерар Ури, чийто пореден филм
“Лудостта на големите мечки” е
заснет без участието на Бурвил. Няколко месе-
ца преди снимките актьорът напуска земния свят
и неговата роля във филма е изпълнена от Ив
Монтан. 36 години след смъртта му французите
оценяват високо комедийния му талант и го кла-
сират в първата десетка от 100-те най-велики
личности на Франция.

1921 - ОТКРИТ Е ИНСУЛИНЪТ. В университе-
та в Торонто канадският
физиохимик Фредерик
Бантинг и неговият сту-
дент Чарлз Бест изолират
хормона, който понижава
нивото на кръвната захар.
При недостиг на инсулин
в организма настъпва бо-
лестно състояние - диабет.
До 2004 г. именно на Бантинг се приписва заслу-
гата за откриването на инсулина. През 1922 г.
той пръв инжектира инсулин на болни деца.
Според източници хормонът, но под името пан-
креатин, е открит от румънския д-р Николае
Паулеску в Париж в началото на ХХ в.

От много години ни се
подиграват с футбола, но
по нищо не личи, че това
ще спре. Доказа се и в
мача на “Лудогорец” с “Ди-
намо” Загреб от Шампион-
ската лига (стр. 31). Наши-
те загубиха злощастно с
2:3, но съперниците им
бяха подпирани цял мач от
германския рефер Феликс
Цвайер, докато не елими-
нираха българите. Напра-
виха го по най-грозния и
долен начин. Не с футбол-
ни възможности, а с помощ
от чернодрешковците.

Но за българите това не
е новост, не им се случва за

първи път. Ясно бе, че щом
реферът е дал 5-минутно
продължение и в 8-ата мин.
още се играе, значи ще е
до гол. Ама не вкаран от
“Лудогорец”. Явно Европа
не иска някакви българи да
бият “Динамо” от Загреб. И
им го показа.

Стана както на Светов-
ното през 1994 г. в САЩ,
когато можехме да бием
Италия и да играем финал
с Бразилия, но защото сме
българи, не ни го позволи-
ха. Ясно е, че мястото ни на
футболната карта е най-от-
долу. Защото футболът е
бизнес, от който се изкар-
ват пари, а не само спорт.
От нас няма как да вземеш
нещо. Европейците сигурно
смятат, че щом си имат ра-
бота с нас, значи вече са
на загуба. И как да позво-
лят “Динамо” Загреб да не
играе в Шампионска лига,
след като от този отбор са
излезли редица звезди. От
“Максимир” са тръгнали
Лука Модрич, Ведран Чор-
лука, Едуардо да Силва,

Давор Шукер, Ивица Олич,
Марио Манджукич и др. Все
футболисти, на които фено-
вете се радват по европей-
ските терени. Т.е. те са част
от този бизнес и няма как
да бъдат пренебрегнати.
Затова и “Динамо”
продължава напред, защо-
то има хора с пари, а има и
такива, които са богати.

Тъжно, но факт. Хората
правят футбол, а ние само
му пречим. Но как да ни
вземат насериозно, след
като нямаме и един свес-
тен стадион. И румънците
вече имат няколко, а на-
шите държавници само го-
ворят как ще строят. Но за
такива съоръжения няма да
дойдат европейски пари,
както при магистралите.
Трябва просто да се изва-
дят от държавата. С тръбе-
не няма да стане, нужни са
действия. Само в София
няколко стадиона плачат
за основен ремонт, за да
заприличат на нещо, но и
това не става.

Хората от “Лудогорец”

дълго ще ги боли. У нас те
изпълниха петилетката за
3 години, но в Европа ре-
алността им отряза крака-
та. В Разград обаче не
трябва да се сърдят само
на съдията, а да си видят и
грешките. В последните
минути, вместо да изнесат
играта напред, само под-
ритваха топката и търсеха
как да бавят играта, дори
с цената на жълти карто-
ни. Грозно, но поне да се
бяха научили да го правят
умно като аржентинци,
италианци, сърби... Наши-
те шампиони и уж прехва-
лени звезди го правеха по
нашенски, а това означа-
ва само едно - незрялост.
Тя също пречи на отбори-
те ни да пробият в Европа.
И още дълго ще бъде сте-
на, докато сами не я бут-
нем. А това става с жела-
ние и пари. Ако не с пари,
с много пари. Само тогава
се постигат резултати, а
двубои като този с “Дина-
мо” са моментът да пока-
жеш, че си готов за тях.

Налице е тежък про-
блем за сигурността. Кон-
статира го Росен Плевне-
лиев, комуто за първи път,
откакто си играе на прези-
дент, след трагедията в Бур-
гас се наложи да свали
изкуствената усмивка.

Дали хората, които са
начело на България в мо-
мента, изобщо са способни
да схванат колко тежък е
проблемът в действител-
ност? Да прогледнат в
дълбочината на зейналата
яма? Да променят нещо?
По всичко личи, че не. И
това е най-страшното. За-
щото, ако можеха, щяха да
имат адекватно на случило-
то се поведение.

Медиите попитаха шефа
на метрополитена какво се
прави за сигурността на
пътниците. Човечецът за-
учено отговори: “Метрото се
охранява от полицията.
Имаме отговорник, който ко-
респондира с тях. Над 350
инсталирани камери има в
момента. Всичко това се за-
писва и се съхранява един
месец”.

Министърът на транс-
порта обяви суперзатегна-

ти мерки в деня на атентата
по гари, автогари, летища,
пощи. Още същата вечер
маскиран стреля и обра
пощенски клон в същия тоя
Бургас. Московски, чиято
досежност с управлението
започва като представител
на немска фирма за земе-
делска техника, бега от ко-
ментар на издънката, но
пък вчера обяви видеонаб-
людението като задължи-
телно условие за лицензи-

ране на автогари. Приста-
нищата обаче били на кон-
цесионери и властта може-
ло да разговаря с тях само
“неформално”.

Какво “неформално”, бе,
сине, като има опасност да
гърми?! Има ли държава,
която знае какво иска, как
да го направи и с какви кон-
кретни изисквания да нака-
ра частниците да играят
единствено и само по пра-
вила, или си връткаме “не-

формални” далаверки, пък
дано работата много не се
издъни...

Да, ама се издъни. Мно-
го страшно.

И какво като сте опаса-
ли цялата страна с видео-
камери? Какво е КПД-то,
освен че трошите страшни
пари залудо? За какво е
този Биг Брадър с камери,
като зад тях няма живи
хора, научени и умеещи в
реално време да наблюда-

ват за рискови (!!!) ситуации
и да разпознават опасност?
Поискал ли е някой от фир-
мите, охраняващи летища-
та, служителите им да са
обучени да бъдат наистина
охранители, а не пенсионе-
ри на минимална заплата?

И като опашете и авто-
гарите с електроника, как-
во? Ще съхраняват, като в
метрото, записите 30 дни?
За да видят какво е стана-
ло, след като стане?!?

“Лицето е нормално
лице с бермуди”, рече Цв. в
деня след атентата. После-
дващото развитие по кре-
щящ начин доказа колко
изумително неадекватен е
този индивид. Най-звучния
шамар всъщност му го заби
бившият шеф на сигурност-
та на израелските авиоли-
нии с простата констатация
“Гледах кадрите с терорис-
та, как се разхожда из тер-
минала. Та в неговото
държание нямаше нищо
нормално!”

“За какви служби гово-
ри? Има 10-15 граничарки,
назначени от татьовците
им, дето само си лакират
ноктите. Има и едни тари-
кати, дето гледат багажи на
скенерите, но не за бомби,
а да видят какво има за кра-
дене, и се обаждат на това-
рачите да гепят. Ако някой
жандарм се завърти
отвънка случайно, то ще е
да го черпи някой една
бира. Това е охраната на
бургаското летище, а и на
всеки обект у нас”. Този
шамар, забит от анонимен
форумджия, боли още по-

силно.
На летището в Бургас

никой не се е провалил,
защото там просто не е
имало нито един подготвен
човек.

Най-страшното е, че
така е във всичко и навсякъ-
де. И няма как да е иначе,
щом “ония горе” нито знаят,
нито могат, нито разбират.

Лицето е нормално
лице с бермуди.

Боже, помогни!



21 ПЕТЪК 27 ЮЛИ 2012

Образование www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Тичането след парите
проваля висшето

лед забраната на българ-
ските дипломи за висше
образование в Турция се
случва почти същото като

Велиана
ХРИСТОВА

Овид Фархи отдавна е предупре-
дил министър Игнатов за демар-
ша на Турция, а шефът на Съвета
на ректорите проф. Ваньо Митев
преди ден направо поиска сре-
ща с турския посланик. И му обяс-
ни, че вместо да се съмняват в
дипломите ни, югоизточните ни
съседи могат просто да правят
справка в МОМН за легитимност-
та на всяка диплома, както се
прави в цял свят. Игнатов е осве-
домен и за тази среща, но пак му
липсва официалната информа-
ция, защото според него “ректо-
рите не са представители на
държавата”!

Българският просветен ми-
нистър може и да е прав, че дей-
ствията на Съвета за висше об-
разование на Турция в разгара
на кандидатстудентската кампа-
ния целят да задържат турските
младежи у дома, “защото всяка
държава си пази студентите”. Тук
въпросът е: защо България не си
пази студентите по никакъв на-
чин, ами оставя 10 на сто от оре-
дяващите ни абитуриентски ви-
пуски да се изнизват директно в
чужди вузове (от елитните гим-
назии заминават седем пъти по-
вече). Но това е отделна тема.
Сега е редно да питаме защо,
след като скандалът с дипломите
ни, отречени от Турция заради

„организирана
престъпност” в
нашите вузове

накърнява сериозно имиджа на
българското висше образование,
МОМН и МВнР до момента дори
не са поискали от съседната стра-

на конкретни факти, които да
потвърдят тежките обвинения.
Когато през 2007 г. например в
гръцки медии (дори не в държав-
на гръцка институция) се появиха
публикации за открити фалшиви
тапии от наши вузове, тогаваш-
ният министър Даниел Вълчев
незабавно поиска повече инфор-
мация с писмо до просветната ми-
нистърка на Гърция Мариета Яна-
ку. И повика прокуратурата да
търси организиран канал за про-
дажба на фалшиви наши дипло-
ми в чужбина. Не че посочиха
истинските виновници, но пък на
принципа “чакам да ме сезират
официално” Игнатов може да си
чака до края на мандата сваляне
на турското ембарго от българ-
ското образование.

Ако пък факти не ни посочат
и става дума за “финт” от турска
страна по време на кандидатсту-
дентска кампания, отдавна тряб-
ваше да са предприети действия
по съответния дипломатически
път. Представете си какво би ста-
нало, ако Турция наложи табу
върху френски, германски или ан-
глийски дипломи! Отговорете си
сами защо може да го прави
спокойно спрямо България.

Още преди 10-ина години
имаше подобен скандал с Гърция,
откъдето официално заявиха, че
у нас изпитите се купуват с пари,
вложени в студентската книжка,
и дипломите не означават полу-
чени знания. От това никой не си
взе поука. Напротив, в последни-
те три години на висшите учили-
ща бе дадена такава свобода под
претекст за автономия, че в мо-
мента никой

не може да хване диря
на нищо в слободията

То не бяха франчайзинги, то
не бяха възможности за “продаж-
ба да марката”, то не бе прием
на ученици дори без зрелостна
диплома под формата на “курси-
сти” и какво ли не още. Контрол
- никакъв. Проблемите с чуждес-
транни студенти винаги крият

риск от скандал, но се питам, по-
малък скандал ли е това, което
става с обучението на български-
те студенти? Някой да не знае,
че можеш и да не учиш, когато
си усвоил тарифите на този или
онзи преподавател? Някой да не
е виждал студенти, които не
стъпват на лекции, в нощта пре-
ди изпита “клъвват” по нещичко
оттук-оттам и на другия ден се
връщат с... петица или шестица в
книжката! Това, което е записа-
но в такива книжки, знание ли е?
Сетне това, което отива от книж-
ката в дипломата, висша квали-
фикация ли е? Не е. А когато
държавата или частникът накрая
наемат на работа този “висшист”,

да им пука за качеството на не-
говото образование?

Някой ще каже, че обобще-
ние от отделни безобразия не
бива да се прави. Само че безо-
бразията, първо, не са отделни, а
второ - не десетки и стотици, а
само пет такива случаи да има,
това са петима нефелни специа-
листи за България. А ако тези
петима като

калинки накацат на
подходящи рамене

много поразии могат да сътворят.
Философията на МОМН - пазарът
решава кой вуз е добър, нито
работи, нито има нещо общо с
реалността.

Няма какво да се лъжем. Ня-
кога чуждестранни студенти в
България се обучаваха с идеята
“да помогнем на братските рево-
люционни народи”; сега се прави
за пари. Чуждестранният студент
носи на вуза от 3000 до 8000
евро годишно според специал-
ността. Хиляда такива студенти с
най-ниска тарифа - три милиона
евро за вуза. Всъщност приемът
на студенти по прицип вече се
прави... за пари. Защото такава
философия е наложила държава-
та. Току-що мнозинството на ГЕРБ
в парламента одобри на първо и
второ четене в един ден поред-
ното удължаване с една година
на срока, в който висшите учили-

ща имат право да приемат сту-
денти в бакалавърска степен и в
регулираните професии срещу
пълно заплащане на обучение-
то. Цялата опозиция бе против.
Понеже тече последната седми-
ца преди парламентарната ва-
канция, бързането бе толкова го-
лямо, че поправката “платено
обучение” бе отделена в нару-
шение на правилника на НС от
другите минали на първо четене
в комисията изменения на Зако-
на за висшето образование,
свързани с проблемите в Студент-
ския град. Те явно може да поча-
кат, платеното обучение обаче
не може!

Порочната практика финанси-
рането на висшите училища да

Защо Турция забрани българските дипломи на своите студенти?

зависи от броя приети студенти
дава своите плодове. От докла-
дите на Сметната палата личи,
че вузовете у нас си докарват от
държавните студентски такси и от
платеното обучение милиони,
почти равни на субсидията, която
получават от държавата. И
всъщност държавата на Дянков
иска от тях точно това - да си
докарват повече приходи от джо-
ба на студента, та да разтоварят
държавния бюджет! Щото фискал-
ната стабилност, щото баланси-
раният бюджет... и т.н.

Нещо повече, в момента фи-
нансовият ни министър е замис-
лил поредна новост - когато се
определя стандартът за
издръжката на един студент от
хазната, не само вузовете, но
дори и просветното министерст-
во да нямат думата. Сиреч - обу-
чението на всеки студент (както
и на всеки ученик в средното
училище) ще струва не толкова,
колкото са разходите за него, а

колкото каже
Симеон Дянков

Това вероятно ще последва от
подготвяния в момента Закон за
публичните финанси. Такъв цент-
рализиран държавен диктат не са
сънували дори деятелите на ре-
алния социализъм. А на този фон
висшите училища се тласкат все
повече към събиране на пари от
студента, сиреч към скъпо плате-
но висше образование. Това пък
не го е сънувал дори реалният
европейски капитализъм. Съчета-
нието от двете се нарича срив на
висшето образование.

Как реагират вузовете на тази
“политика”? Нали трябва някак да
оцеляват, те разбираемо се тре-
сат над всеки студент, който им
носи пари. Чуждестранният носи
повече пари. Ясно ли е защо
ректорите реагират на скандал-
ното решение на турския Съвет
за висше образование? Ако е
вярно, че турските студенти у нас
са 10 000, както твърди посолст-
вото на Турция, това са най-мал-
ко 30 млн. евро, влизащи в систе-
мата. Ясно ли е защо в препода-
вателските среди се чува и иде-
ята държавата да ограничи
поръчката си за прием на сту-
денти, като плаща по-висока от
сегашната издръжка за по-мал-
ко студенти, а останалите бройки
да се запълват с... платени сту-
денти. Като схема вероятно е
логично - за вуза. И за онзи, кой-
то предпочита да плаща с банк-
ноти в книжката, вместо да учи.
Но не и за масовия гражданин,
който поради бедността си не
може да извади от сметката си в
банката няколко хилядарки го-
дишно, за да учи. По простата
причина, че няма такава сметка.
Затова той няма да учи. Или ще
потърси онези дестинации към
Европа, където висшето образо-
вание е по-евтино или дори без-
платно. И където раздават сти-
пендии всякакви. Пък и достойно
платена работа след завършва-
нето се намира по-лесно...

С
с доклада на Еврокомисията за
България. Предварително беше
ясно, че Европа ще ни “разма-
же”, но когато това се случи,
следварително правителството
рече “дъждец ръми” и не откри
никаква вина в себе си. Станови-
щето на турския Съвет за висше
образование е, че в България
фалшифицирането на дипломи и
вземането на изпити без обуче-
ние са се превърнали в органи-
зирана престъпност. Основният
проблем е в думичката “органи-
зирана”, но реакцията на държав-
ните ни институции отново е
“дъждец ръми”, у тях не личи
никакво притеснение. Академич-
ното вето върху българските дип-
ломи в съседната ни страна е на-
ложено още на 5 юли, но нашите
институции са в пълно неведе-
ние за това (с какво ли се зани-
мава посолството ни в Турция -
вижте сайта му, в него скандално
се вее... турският флаг). Нещо по-
вече - научавайки какво се е
случило, министър Сергей Игна-
тов от началото на седмицата се
крие зад “липсата на официална
информация” и на практика не ре-
агира. Според него МВнР щяло
да проучи нещата, във външното
ни министерство пък смятат, че
МОМН трябва да реагира.

Единствено

ректорите проявяват
активност

ръководителят на ТУ-Варна проф.
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На фокус

Велислава
ДЪРЕВА

Възгледите на
безсловесния храст

1. Пролог

Самолетът газеше в маранята като в
желе. Най-сетне спря. Полетът от Триполи
до София е около два часа. Но този полет
продължи 8 години и половина. Беше 24
юли 2007-а. Денят, в който българските
медици си дойдоха.

Три дни по-късно изригнаха г-жа Зло-
ба и г-н Цинизъм. Състраданието към не-
винните заложници се изроди в обвине-
ние, съчувствието - в нетърпимост, избав-
лението - във вина, свободата - в
престъпление, солидарността - в безчо-
вечност, радостта - във вулгарност.

Пет години по-късно никой не помни и
не иска да си спомня. Никой. Нито митич-
ната международна общност, нито имаги-
нерната българска държава.

2. Една скандално
добра новина

В края на март една новина обиколи
света: “Холандски съд постанови да бъдат
изплатени 1 млн. евро обезщетение за
нанесени морални щети на палестинския
лекар Ашраф Хаджудж, който лежа в ли-
бийски затвор заедно с петте български
медицински сестри, обвинени в заразява-
не на либийски деца със СПИН”.

В България тази новина мина незабе-
лязано. Не гъкнаха дори дежурните фо-
румни псувачи, които периодично повръ-
щат собствената си комплексарщина върху
българските медици. Не реагираха даже
на такива възбуждащи заглавия като “Аш-
раф стана милионер”.

Новината мина тихо, като през Либий-
ската пустиня.

Първо - защото е добра.
И второ - защото не инжектира поред-

ната доза скандал във вените на отрове-
ното българско общество.

Новината е повече от добра.
Не заради въпросния милион.
А защото това е:
Първата победа на правото над произ-

вола, на закона над беззаконието и на
истината над лъжата. Този произвол, това
беззаконие и тази лъжа, чрез които Када-
фи властваше, а неговите довчерашни
ухажори търпяха. В своя полза и заради
своя си интерес. За сметка на българските
медици, на българските граждани и на
българската държава.

Първата победа на правосъдието над
престъплението срещу правосъдието и
срещу човешките права. Престъпления, за
които Кадафи беше обгрижван, насърча-
ван и възнаграждаван от същите довче-
рашни ухажори, наричани кой знае защо
“международна общност”.

Първата международна и публична
присъда (не сделка, не договори за мили-
арди) над инквизиторите на българските
медици. Същите инквизитори, които либий-
ският съд оправда и превърна в национал-
ни герои.

Първата стъпка към пълното оневиня-
ване на българските медици, които заги-
ваха всяка една секунда в продължение
на 3097 дни в либийския затвор. Българ-
ската държава ги обезщети с по 10 000
лв., което прави по 3 лева и 22 стотинки за
всеки един от тези кошмарни 3097 дни...
Това е цената - 3 лева и 22 стотинки.

Първата морална победа за България
в цялата тази мръсна, подла история, на-
речена “СПИН процес”.

А моралната победа е повече от всич-
ки милиони на света.

Тази морална победа за българската
държава не предизвика никакво раздвиж-
ване в блатясалото обществено съзнание.

Новината е повече от скандална.
Тя е срамна. Не за холандската пра-

восъдна система, а за българската. Не за
държавата Холандия, а за България, на-
ричана кой знае защо държава.

Поразително е нежеланието на
българската държава да защитава и пази
живота, честта и достойнството на своите
граждани. Нежелание плюс  страх, нере-
шителност и безразличие, липса на по-
стоянство, никаква настойчивост, никакво
въображение, никаква воля, дипломатиче-
ска и правна несъстоятелност, държавно
малодушие.

Съдът в Хага (не Международният на-
казателен съд, не Хагският трибунал, нито
друг специализиран съд, а най-обикновен

Пет години от спасяването на българските медици
съд в града Хага) осъди инквизиторите на
българските медици и защити честта и
достойнството на един български гражда-
нин. Ашраф е точно толкова български
гражданин, колкото Валя, Валентина, Кри-
стияна, Нася, Снежана и Здравко (нали си
спомняте - в този ред медиите съобщава-
ха техните имена години наред). Ашраф
живее в Холандия със статут на лице,
жертва на инквизиции - статут, признат от
ООН, благодарение на своя енергичен и
компетентен защитник Лизбет Зегвелд.

Адвокат Зегвелд заслужава специал-
но внимание.

Тя е на 42 години, професор по между-
народно право в университета в Лайден,
партньор в една от най-известните адво-
катска кантора в Амстердам, където ръко-
води отдела по международно право и
правата на човека. Проф. д-р Зегвелд на
два пъти осъди собствената си държава:
първият път - заради холандски военни,
станали причина за гибелта на мирни
граждани в Сребреница; вторият път -
заради 431 индонезийци, избити от хо-
ландските колониални сили през 1947 г.

Тя представлява и защитава: иракските
жертви на химически атаки срещу холанд-
ския бизнесмен Франс Ван Анраат (вна-
сял в Ирак химически материали през
1980 г.); афганистански цивилни, жертва
на въздушни атаки; и нигерийските фер-
мери срещу Royal Dutch Shell (безконт-
ролните разливи на петрол в делтата на
Нигер опустошават реколтата и рибните
стопанства).

Всички дела на Лизбет Зегвелд
завършват с упех. Поради разбирането,
убеждението, че правата на човека са
изконни, неотменими, универсални и не
могат да бъдат накърнявани, подменяни,
пренебрегвани, нито - още по-малко -
погазвани по никакви причини и под ни-
какъв предлог, независимо от раса, пол,
възраст, религия, национална принадлеж-
ност, политически възгледи, социално и
обществено положение, обичаи, традиции
и териториалност.

Това не е откритие, ще кажете. Така е.
Записано е във всички съществуващи хар-
ти, декларации и конвенции за правата на
човека. Те не са купища листя. Те съдържат
най-важния принцип - универсалните чо-
вешки права са обект на универсална
защита, на универсална юрисдикция. Ли-
бийските инквизитори бяха осъдени не в
България и не в Либия, а в трета държава,
на неутрална територия.

Адвокат Зегвелд направи това, което
не направи българската държава - прило-
жи принципа на универсалната юрисдик-
ция.

3. По следите
на изгубеното време

Спомняте ли си какво правеха имаги-
нерните български институции, докато
българските медици крееха в затвора?
Мълчаха. Блокираха всякакви публикации
за изтезанията и гаврите над невинните
заложници. Пазеха деликатните души на

инквизиторите. Дундуркаха Кадафи като
писано яйце, ласкаеха неговото алигатор-
ско човеколюбие, рекламираха либийския
съд като справедлив и независим, търгу-
ваха с живота на медиците и с честта на
държавата. Костов питаше “Ами ако са
виновни?”, а Паси ни съветваше “Да вле-
зем в положението на Кадафи”, и му вли-
заше в положението, пърхайки край шат-
рата на диктатора.

Това правеха. А какво не направиха?
Както винаги - най-важното:
Първо. Три правителства отхвърлиха

идеята за международен паралелен про-

цес на неутрална територия. Така Бълга-
рия се самолиши от международни юри-
дически гаранции. И вместо универсална-
та защита на универсалните човешки пра-
ва, предпочете да се гърчи в един гигант-
ски геополитически сценарий с автор,
режисьор и главно злодействащо лице
Муамар Кадафи.

Само припомням - един ден преди да
започне Лайпцигският процес, междуна-
родният контрапроцес в Лондон (след 6-
месечно разследване) осъди подпалване-
то на Райхстага като нацистка провока-
ция, превърна се в международен гарант
и защитник на Димитров, Попов и Танев и
ги оневини напълно.

Второ. България не поиска Комитетът
на ООН срещу изтезанията да разследва
престъпленията на либийските власти сре-
щу българските медици. България се отка-
за от това свое право по чл. 20 от Конвен-
цията против изтезанията и други форми
на жестоко, нечовешко или унизително
отнасяне или наказание (КПИ). Вместо
това през 2003 г. по предложение на
България Либия стана председател на
Комитета на ООН по правата на човека (!),
а през 2004 г. Паси хладнокръвно лъжеше
незнаещите, че КПИ се занимава само с
“масови изтезания” (нищо такова не пише
там) и пречеше на знаещите. Паси отдав-
на не е министър, но България и досега не
е поискала Комитетът на ООН срещу из-
тезанията да разследва всички доказател-
ства. Ако поиска, Либия е длъжна да съдей-
ства, тя е ратифицирала КПИ. Ако Либия
откаже, Комитетът сезира Съвета за си-
гурност на ООН, а съветът има правомо-
щията да разпореди разследване.

Трето. И до момента България не е
потърсила отговорност на Либия по сила-
та на Международната конвенция за бор-
ба срещу вземането на заложници. А
Либия е ратифицирала Конвенцията.

Четвърто. До 2004-а българските ин-
ституции отказваха да си спомнят, че
българският НК се прилага и към чужден-
ци, извършили престъпления срещу инте-
ресите на Република България или срещу
български граждани. От май 2004-а (първи-
те смъртни присъди) до декември 2006-а
(вторите смъртни присъди) българската
прокуратура не даде признаци на правен
живот. През януари 2007-а тръгна някакво
следствие, колкото да не е без хич,
поскърца, поскърца и спря, щото Либия
(на Кадафи) не желаела да ни съдейства,
а нашите следователи не знаели имената

на мъчителите!
Тези имена са известни от 13 години.

Има ги в 9 книги, 6 документални филма и
хиляди информации, анализи и коментари.
Знаят ги медиците, знаят ги журналистите.
Даже холандският съд ги знае. Само
българските следователи не ги знаят. Ча-
кат. Минаха 5 години от спасяването на
медиците, следователите продължават да
не знаят. Чакат. Какво чакат? Либия любез-
но да им изпрати списъче с имената на
инквизиторите, с техните адреси, местора-
бота, биографични данни, награди, офицер-
ски звания и човеколюбиви подвизи?

Съдът в Хага и адвокат Зегвелд
свършиха работата на българското след-
ствие. Без да питат и без да чакат благо-
волението на либийските власти. Предиш-
ни или сегашни.

4. Открийте разликите

Либия без Кадафи ще ни съдейства
толкова, колкото и Либия на Кадафи. Ни-
как. Защото в мига, в който Либия изпрати
мечтаното списъче, това ще бъде нейното
самопризнание, нейното самоизобличе-
ние - като държава, като политика и като
персони. Защото в монтирания процес
срещу българските медици са овъртолени
повечето от днешните “революционери” -
довчерашни леви и десни ръце на Када-
фи, все усърдни крепители на диктатора,
които се надпреварваха да му служат, да
го легитимират и възвеличават.

От кого по-точно българската прокура-
тура очаква такава самоубийствена отзив-
чивост? От Мустафа Абдул Джалил - ми-
нистърът на правосъдието, който на два
пъти подписа смъртните присъди на меди-
ците, а днес се води лидер на опозицията
и се прави на първи демократ? Ами нали
той самият е съучастник в тази драстична
злоупотреба с правосъдието!

Чии имена очаква българското следст-
вие от Абдул Джалил? На полк. Джума
Мишри - най-бруталният, най-вулгарният
инквизитор на медиците, който днес (за
награда) вече е генерал от “революцион-
ната” армия?

Да не би случайно новите власти да са
арестували ген. Харб Дербал, Салим Джу-
ма Салим, Осама Уидал и целия списък
достойни офицери, които холандският съд
осъди, задето измъчваха зверски българ-
ските медици и се гавреха с тяхното чо-
вешко достойнство?

Да не би случайно новите власти да са
осъдили д-р Абдул Маджид Шол - един от
главните виновници за СПИН-епидемията
в Бенгази, лицето, което отговаряше (може
и сега да отговаря) за вноса на кръвни
продукти в Либия, този корумпиран тип,
закупил на по-ниска цена заразени с ХИВ-
вирус банки кръв, остатъка от държавните
пари прибрал в своя си джоб, за да се
изяви после като най-перверзния мъчител
на българските медици?

Да не би случайно новите власти да
зачитат правата на човека, “независимо
от религия, обичаи и традиции”, както
повеляват общоприетите принципи?
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

авършиха се 140
години от рожде-
нието на големия
български прозаик
и драматург Антон

Н
Страшимиров. 140 години не
са 150, тоест кръгла годиш-
нина, но като чета в писател-
ския ни вестник цели страни-
ци, посветени на литератур-
ни съчинители, успели да на-
диплят няколко скромни
книжки и навършили 65 го-
дини, оценявам за кой ли път
класиката ни. И се питам дали някой от романите
и пиесите на въпросните юбиляри ще се четат или
играят 85 години след смъртта им, както романът
“Хоро”, или пиесите “Вампир” и “Свекърва” на Ан-
тон Страшимиров?

Интересно ми беше да си припомня, а ако бъда
честен, да науча подробности от биографията на
големия писател. Роден е във Варна в семейството
на зидар, преселник от Разлог, на 13 години напу-
ска родния си град, за да слугува в кръчми и кафе-
нета из Добруджа, работи по ниви, в печатница, учи
в обикновено и в земеделско училища, сам става
начален учител във Варненско и Бургаско, развива
просветна дейност, редактира вестник... А вече двай-
сет и три годишен заминава за Швейцария, където
слуша лекции по литература и география и се за-
познава с творчеството на Ибсен, Стринберг, Ме-
терлинк... Влияние на такива модерни за времето си
автори може да се открие в творби на иначе земния
и верен на реализма и на българските народни те-
гоби писател.

След завръщането си Страшимиров отново е учи-
тел, вече гимназиален, влиза в Македонското осво-
бодително движение като четник на Яне Сандан-
ски, участва в Балканската война като редник, съос-
новател е на Комитети за защита на сираците и
друг - за защита на евреите... Ще завърша краткото
му животоописание с това, че е бил депутат в три
народни събрания... Колцина писатели могат да се
похвалят с толкова богата биография? За нея без
основание биха му завидели дори Джек Лондон и
Максим Горки.

Вярно, че в някои училища, не ми и е съвсем
ясно точно кои, творчеството на Антон Страшими-
ров и по-точно романът “Хоро” се изучават като СИП
(свободно избираем предмет), но затова пък десет-
ки училища, библиотеки и читалища в страната
носят неговото име, а драмата му “Вампир” и коме-
дията “Свекърва” никога не са преставали да красят
репертоарите на театрите ни и да вълнуват или да
разсмиват зрителите. Предимно специалистите че-
тат и други негови прозаични творби, а в театрите
дори по мое време са поставяни още пиесите “Къща”
и “Пред Влахернските врата”.

Белетристът Антон Страшимиров е автор на не
малко разкази, повести и романи, между които се
откроява романът “Хоро”. Негова тема е потушава-
нето на Септемврийското въстание от 1923 година
и народната трагедия от погрома след това. Изклю-
чително въздействие има с блестящото си описа-
ние хорото около труповете на убитите бунтовни-
ци, изведено като символ на кървавия ужас и на-
силието. Големият писател е стигнал тук до худо-
жествени обобщения, които засягат човешката
нравственост изобщо...

Прозаикът Страшимиров се оказва обаче и из-
ключителен майстор и в драмописането. Той дори
споделя: “Винаги съм чувствал своята стихия в диа-
лога” и “Сценичната форма ми е по-близка” и “Сам
аз чувствам призванието си в драмата”. От петнай-
сетте негови пиеси това най-добре се вижда в спо-
менатите по-горе. В трагедията “Вампир”, където
изпъква властният образ на Малама, пресъздаден
от големи наши артистки, сблъскването на първич-
ни човешки страсти довеждат до гибелен финал. В
комедията “Свекърва” (сякаш излязла изпод  перото
на съвсем друг автор) и написана за откриването на
Народния театър, Антон Страшимиров доказва кол-
ко добре владее и майсторството на комичния жанр.
Без да ни остави да си отдъхнем от смях, той ни
кара да замислим по-дълбоко не само за известния
често срещан в живота конфликт между свекърва и
снаха, а и за неизбежния сблъсък между старо и
ново, между консервативно и прогресивно...

И биографията, и творчеството на Антон Страши-
миров са тясно свързани с обществения живот на
тогавашна България. С чувство за справедливост,
преливащо в бунтарство, са белязани много дни от
живота му, много страници от творчеството му. Не-
гово е и издигнатото след Септемврийското въста-
ние знаменито възклицание “Клаха народа, както и
турчин не го е клал”...

Аз пък имам още една (лична) причина да се
възхищавам на големия писател и гражданин. В про-
гимназията учителка по български език и литерату-
ра ми беше неговата племенничка Елисавета Дими-
трова Страшимирова - всъщност тя ме ограмоти, за
което досега я споменувам с признателност.

Публиката
и сега го
аплодира
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Ами нали “прогресивният” Абдул
Джалил отмени светското право и
наложи шериата с всичките му пре-
лести - от правото мъжете да имат
по 4 жени до линчуването с камъни.
Законите (светските) са нещо отно-
сително, казваше Кадафи. “Истин-
ските закони са или обичаите, или
религията и само те определят кое
е лъжа и кое - истина”, казваше
Кадафи. “Свободата е застрашена,
ако няма един Свещен закон, в ос-
новата на който лежат вечни нор-
ми, неподлежащи на промяна”, про-
повядваше Кадафи. И този Свещен
закон е шериатът, казваше Кадафи.
В Либия на Кадафи не се знаеше
по кой закон ще те обесят - по свет-
ския или по шериата. Целта беше
да те обесят. Кадафи беше перфи-
ден, Джалил е откровен. Това е
разликата.

5. Линч

Да не би случайно новите ли-
бийски власти да зачитат междуна-
родното право? Ами нали на 18 ок-
томври 2011 г., вторник, Хилъри
Клинтън пристигна внезапно в Три-
поли и заяви императивно, че САЩ
искат Кадафи мъртъв. На 20 октом-
ври, четвъртък, го получиха. Точно
7 месеца след началото на война-
та, наречена “Зората на Одисей”.

Зората на Одисей (който и да
олицетворява идеолога на Троян-
ския кон) се превърна в кървавия
залез на Муамар Кадафи.

Колкото по-ужасяващ е един ти-
ранин, толкова по-унизителна е не-
говата смърт.

Един изстрел в главата прекъсна
неговия вик “Харам, харам!”, което
означава “грях”. Диктаторът, който
извърши всички смъртни грехове, за
последен път обвини своите против-
ници в греховност. Те не го чуха.
Той не ги чуваше 42 години. 42
години обитаваше един въобража-
ем свят, където “неговият народ” го
обича, тачи и почита като Бог, къде-
то само предположението, че вла-
детелят е смъртен, вече е
престъпление, а мисълта за контро-
лен изстрел в главата е недопусти-
мо греховна.

42 години приключиха за 42 се-
кунди.

Всичко свърши.
Кадафи, “бясното куче”, беше

един окървавен труп.
Линчуваха го светкавично.
Беше като изпълнение на запо-

вед.
Беше изпълнение на заповед.
Екзалтираните салюти и праз-

ничните илюминации украсиха три-
умфа на разплатата.

Либийците, необичайно тихи, се
наредиха на опашка пред моргата,
за да зърнат своя “Брат лидер”, да
се насладят на зловещата гледка,
да се снимат с него и най-вече - за
да се убедят с очите си, че дикта-
торът е мъртъв. Няколко месеца
преди това същите либийци припя-
ваха заклинателно “Аллах, Кадафи,
Либия!”. На 20 октомври се чувства-
ха отмъстени.

Отмъщението не е справедли-
вост.

Линчът не е правосъдие.
А прикритие.
Линчът е гаранция за мълчани-

ето.
Линчът спусна своя кървав шарф

върху истината за 42-годишната бру-
талност на един самодържец. И по-
кри с мълчание истината за негови-
те ухажори, известни доскоро като
“международна общност”, а от деня
на линча - като “великите сили”,
според анализ на “Гардиън”.

Кадафи трябваше да бъде оста-
вен жив. И да бъде съден от Между-
народния наказателен съд. Или
поне - от някоя набързо мобилизи-
рана Карла Понти.

Кадафи знаеше твърде много и
имаше твърде много за казване. За-
това  трябваше да замълчи. Овреме.
И завинаги. Живият диктатор е опа-
сен като бомба с часовников меха-

Възгледите на
безсловесния храст

низъм. Като подсъдим - още повече.
Изправени пред дилемата “жив или
мъртъв”, възродените “велики сили”
избраха мълчанието пред правосъ-
дието. За по-удобно. И по-безопас-
но. Поне в началото. Защото убити-
те диктатори имат способността да
се прераждат в символ, знаме и
вдъхновение. Навсякъде по света. В
ислямския свят - още повече.

Линчът на Кадафи беше жертво-
приношение в стил “Кадафи”.

Така новите либийски власти
(ведно с “международната общ-
ност”) демонстрираха своето прене-
брежение към международното
право.

Второ. Подиграха се с жертвите
и заложниците на Кадафи, с техни-
те близки, с тяхната битка най-сет-
не да получат справедливост.

Трето. Гарантираха своята соб-
ствена неотговорност, недосегае-
мост и неподсъдност пред история-
та за изминалите 42 години.

Четвърто. Направиха неоценима
услуга на довчерашните ухажори на

го преписва...

6. Монолог
на безсловесния храст

Едни пишат политическите сце-
нарии, други ги четат, трети ги
изпълняват. Правителството на
ГЕРБ се справи блестящо с повере-
ната му роля на оня безсловесен
трети храст, дето се мярва за част
от секундата в крайчеца на кадъра.
И призна новата власт в Либия без
да отрони и половин сричка за про-
цеса срещу българските медици.
Николай Младенов, тоз храбър
предводител на българска дипло-
мация, не постави никакви условия,
не попита за какви заслуги инкви-
зиторите се кипрят с “революцион-
ни” еполети, не поиска либийският
съд да признае невинността на
българските медици и да отмени
техните доживотни присъди.

Не попита, не поиска, не каза,
не гъкна и не шукна.

Ни звук, ни намек, нищо.
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диктатора, заровиха на тайно място
истината за техните срамни сделки
с Кадафи и ги спасиха от публичен
позор.

Пето. На още по-тайно място за-
ровиха собствените си сделки и сго-
вори с все същите довчерашни уха-
жори и днешни двигатели на “араб-
ската пролет”, която не е арабска, и
пролет не е, а нова фаза в геополи-
тическата игра и поредно прераз-
пределение на контрола над араб-
ския свят и неговия петрол.

Не знам колко от участниците в
линча на Кадафи са живи. Но със
сигурност никой от онези 31 амери-
кански командоси, които убиха Оса-
ма бен Ладен на 2 май 2011 г. не е
между живите. Три месеца по-късно,
на 6 август някакви неидентифици-
рани талибани свалиха над Афга-
нистан един американски хеликоп-
тер CH-47 Chinook. В него - гледай
ти! - се оказаха същите 31 командо-
си. Поименно. На 8 август Пента-
гонът съобщи, че в резултат на от-
ветен (и решителен) американски
удар виновните (и спешно иденти-
фицирани) талибани били убити...

Прилича на холивудски филм, но
не е. Все още. Може би някой вече
пише сценария, знам ли. А може би

Все едно нищо не е било, нищо не
се е случило, ако пък нещо се е слу-
чило (ама наистина ли?), то няма
никакво значение (айде стига с тия
медици, бе!). Страданията на 7 невин-
ни български граждани нямат никак-
во значение. Тяхното достойнство
няма никакво значение. Честта на
българската държава няма никакво
значение. Справедливостта - съвсем.
Тя пък е една такава, имагинерна, и
капризна на всичкото отгоре, ама
голям каприз е тая справедливост,
голяма досада, и какво общо има тя с
нашите интереси - нищо, и сега, зара-
ди някаква си справедливост да си
жертваме ние дивните отношения с
Либия и най-паче - с нашите мили
партньори и съюзници, щото, нали, тая
нежелана справедливост ще ги одра-
ска и тях по благообразието, пък щом
справедливостта няма нищо общо с
нашите интереси, значи несправед-
ливостта има много общо с нечии
чужди такива, или пък онакива...

Да-а-а-а-а-а...
Така наситено звучи вътрешният

монолог на безсловесния трети
храст, дето се мярва за част от се-
кундата в крайчеца на някакъв
кадър от една геополитическа су-
перпродукция.

Джума Мишри

Адвокат Лизбет
Зегвелд

Мустафа Абдел
Джалил - лидер

на революцията

(Следва)
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Култура

бщо 26 балетисти са допуснати до
финалния, трети тур на междуна-
родния балетен конкурс във Вар-
на. Борбата за медали продължа-

Фестивал на
сефарадската
култура

Тридневен Фестивал на сефа-
радската култура започва днес
във Варна. Основен организатор е
регионалната организация на ев-
реите “Шалом” в партньорство с
посолството на Испания, Органи-
зацията на евреите в България и
община Варна. Ще бъдат подреде-
ни три изложби - фотографии на
Иво Хаджимишев, живописни твор-
би на Сами Биджерано и гоблени
на Сима Юлзари, съобщи БТА. За
днес е предвидена среща-разго-
вор, посветена на проблемите със
съхраняването на сефарадската
култура и традиции. Встъпител-
ната лекция ще изнесе председа-
телят на Организацията на евре-
ите в България Максим Бенвени-
сти. Специален акцент на фести-
вала ще бъде 14-ото издание на
концерта “Шалом и приятели”, кой-
то всяка година еврейската общ-
ност подарява на варненци и гос-
тите на града. При вход свободен
в събота, 28 юли, от 19 ч. варнен-
ци ще имат възможност да чуят
Теодосий Спасов и китариста
Пако Диес. Ще им партнира Вар-
ненският камерен оркестър с ди-
ригент Ганчо Ганчев.

100 процента Брамс
с млади музиканти

Класика с чаша вино за есте-
ти предлага концертният цикъл
“100 процента Брамс” с млади му-
зиканти от България и чужбина,
научи БТА от инициаторите. Най-
ярките творби от камерното
творчество на Йоханес Брамс ще
бъдат изпълнени на 21 концерта
- със седем програми, от октом-
ври 2012 г. до май 2013 г. в зала
“България”, “Студио 5”, Първо
студио на Радио Пловдив и зала-
та на Плевенската опера. Идея-
та е на пианиста Иво Върбанов,
който кани свои приятели и коле-
ги от младото поколение - българ-
ски и чуждестранни музиканти.

„Ламарина” гостува
в Артнюзкафе

Морската стихия,
пресътворена в живопис
Морската стихия,
пресътворена в живопис
Морската стихия,
пресътворена в живопис
Морската стихия,
пресътворена в живопис
Морската стихия,
пресътворена в живопис

Две българки на финала
в балетния конкурс

26 балетисти се състезават в третия тур
на международната проява във Варна

Кристина Чочанова -
България, с партньор
Никола Хаджитанев

Бруклин Мак, САЩСнимки Нина ЛОКМАДЖИЕВА/NIRA Communications

ша. Третият тур на ХХV международен ба-
летен конкурс е вчера и днес. На прескон-
ференция на 28 юли международното жури
ще обяви медалистите. Галавечерта на ла-
уреатите е  на 29 юли, а концертът “Сре-
ща на поколенията” - на 30 юли. Всички
прояви са в Летния театър на Варна.

Соня Димитрова, член на УС на фон-
дация “Международен балетен конкурс
Варна”, говори на среща с журналисти
за специалната роля на меценатството
за изкуството и благодари на генерал-
ния спонсор на конкурса Societe Generale
Експресбанк. Членът на фондацията
Илко Раев представи най-дългогодишния

спонсор на конкурса - проф. Атанас Ка-
реев. Той е уважаван пианист с принос
към германската и българската култура.
Той винаги е подпомагал конкурса със
свои лични средства и е изключителен
пример за сърцата подкрепа на танцо-
вото изкуство. В отговор на признанието
на организаторите проф. Кареев изтъкна
значението на патриарха на конкурсите
в България доц. Емил Димитров, благо-
дарение на когото още през 1964 г. той
е имал възможността да представя Бълга-
рия на конкурси от ранга на междуна-
родния “Феручо Бузони”.

Билети за конкурсните вечери се про-
дават на касите в Летния театър и Дво-
реца на културата и спорта, както и в
мрежата на ивентим.бг, научи ДУМА от
Радиана Шопова.

О
ват солидна група представители на ази-
атските страни - 6 танцьори от Корея, по
3 от Япония и Китай. Казахстан, Беларус,
САЩ и България имат по двама състеза-
тели на финал. Останалите, представени с
по един участник, страни са Канада, Унга-
рия, Турция, Австрия, Холандия и Белгия.
Двете български имена сред финалистите
са Натали Братанова - младша, и Кристи-
на Чочанова - старша възраст. 14 са състе-
зателите от младша възраст, 12 - от стар-

Артнюзкафе в Пловдив пред-
ставя в рубриката “Музика на
живо” - “Ламарина”, днес от 21 до
23 ч. Ана-Мария и Теодора поот-
делно са се занимавали с музика по
един или друг начин - Ана-Мария
свири на класическо пиано и има
силно влечение към джаза, Теодора
започва чисто експериментално да
раздрънква една триструнна ки-
тара. Двете се познават отдавна
и най-накрая музикалните им пъти-
ща се събират в “Ламарина”. Музи-
ката им е акустична и независимо,
че имат няколко авторски парче-
та, свирят предимно кавъри. Първо-
началната им заигравка е да бъдат
улични музиканти, но впоследст-
вие започват да свирят и по раз-
лични места в София, научи ДУМА
от организаторите.

голям събор ще отбележат годиш-
нината от началото на Илинденско-
Преображенското въстание в с.
Илинденци, община Струмяни. Тази
година се навършват 109 години
от едно от най-героичните събития
в родната ни история. Въстанието
носи имената на двата църковни
празника, на които избухват двата
основни бунта. В Битолския вилает
и Солунския вилает то избухва на
2 август - Илинден, а в Одринския
вилает - на 19 август, Преображе-
ние Господне. Въстанието избухва
на 2 август 1903 г. То обхваща
земите на Македония и Одринско
и отбелязва връхна точка в нацио-
нално-освободителната борба на
македонските и тракийските бълга-
ри. Потушаването на въстанието
води само в Източна Тракия до 30
000 български бежанци, заселени
предимно в днешната Бургаска
област. Концертът ще започне на
28 юли в 21 ч. на площада в
селото.

Излезе новият брой
на вестник “Моята
вяра”, който е посветен
на 70 години от раз-
стрела на Никола Вап-
царов. В изданието
може да се прочете
последното публикува-
но стихотворение на
поета приживе във в.
“Литературни новини”,
Варна, на 1 март 1942
г., както и други негови
стихове. Поместени са
материали от фототип-
ното издание на  сти-
хосбирката “Моторни
песни”, публикувано от
изд. “Никола Вапцаров”

през 2004 г. Автори на
статии в броя са Нико-
лай Петев, Борислав
Владиков, Елена Вап-
царова, Продрум Ди-
мов, Бойка Вапцарова,
Чони Чонев, Петър
Славински, Нино Лаза-
ров, Стоян Стоименов,
Лъчезар Еленков. На
страниците на “Моята
вяра” читателите ще
намерят откъс от пие-
сата “Никола Вапцаров
- кървавата бразда” на
испанския поет и дра-
матург Мануел Муньос
Идалго.

Под заглавието

“...Чака ме светът! Дру-
гите за него” са публи-
кувани мнения за Н.
Вапцаров от  чуждест-
ранни писатели и по-
ети. Сред тях са Нико-
лас Гилен (Куба), Уи-
лям Мередит (САЩ),
Ярослав Ивашкевич
(Полша), Максим За-
мшев (Русия), Марин
Сореску (Румъния),
Ежиту Гонсалвиш
(Португалия).

Броят излиза с под-
крепата на Районния
съвет на БСП “Лозе-
нец” в София и аген-
ция “София прес”.

Илинденско-
Преображенското
въстание честват
в село Илинденци
Николая ИВАНОВА

Вестник „Моята вяра”,
посветен на 70 години
от разстрела на Вапцаров
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Мъжката певческа група към ансамбъл “Овчарска песен”

Снимка АРХИВ НА ФЕСТИВАЛА

14-ият международен фестивал за автентичен фолклор
събира самодейци от цяла България и от света

ази година фести-
валът е 14-и поред.
Тържественото откри-
ване е днес, а дните
за изяви на фолклор-

Снимки Петър ХРИСТОВ

ването на традициите са посве-
тени и други празници в Дорково
- тържество на Бабинден, излож-
ба “Цветята в нашия дом” и др.,
пише в сайта на Дорково.

Най-ранният документ за с.
Дорково е от 1515 г. Най-разпро-
страненото тълкуване за произ-
хода на името му е, че произли-
за от гръцката дума “доркас”,
която означава елен. Селото се
намира близо до яз. “Батак” и
Цигов чарк. Най-близките сели-
ща са Костандово, Ракитово, кой-
то е и общинският град, и СПА
столицата на Балканите - Велин-
град. В самия център на Дорково
се издига черквата “Свети Илия”,
построена по модел на храм-па-
метник “Свети Александър Нев-
ски” в София.

Ако отидете на фестивала,
можете да съчетаете опиянение-
то от неотразимата фолклорна
пъстрота на песните, танците и но-
сиите с приятна разходка до сред-
новековната крепост “Цепина”,
изградена на конусовидния връх
Цепина (1136 м). До нея се стига
по 6-километров асфалтов път. От
Уикипедия може да научите, че
крепостта е завладяна от Визан-
тийската империя през ХI век, но
е освободена при управлението
на цар Калоян. Когато Калоян на-
значава племенника си Алексий
Слав за управител в Родопите,
Цепина става седалище на вла-
денията на деспота. След убийст-
вото на царя през 1207 г. деспот
Алексий Слав се обявява за неза-
висим. В периода 1246-1254 г. “Це-
пина” е владение на никейския
император Йоан Дука II Ватаций,
но Михаил II Асен успява да си я
възвърне. През 1373 г. твърдина-
та е завладяна от османските на-
шественици.

Тези дни, както ДУМА писа,
бе дадено началото на проекта
за създаване и популяризиране
на културно-исторически продукт
в община Ракитово чрез адапта-
ция на палеонтологично находи-
ще - с. Дорково. Като туристичес-
ка атракция и социализация на
културен паметник крепост “Це-
пина” е финансиран от оператив-
ната програма “Регионално раз-
витие”. През 80-те години на ХХ в.
българо-френска експедиция от
учени открива там останки на жи-
вели преди 4.5 млн. години дино-
заври, трипръсти коне хипариони,
саблезъби тигри и маймуни при-
мати. Според експерти 75% от
крепостта и района около нея са
все още непроучени и разкопки-
те трябва да продължат. В м. Илин
кладенец са намерени фосили на
мастодонти на възраст няколко ми-
лиона години, което ги прави най-
древните открити останки на тези
животни в Европа.

Ако искате някой ден да се
върнете по тези красиви места за
туристическа разходка, може да
се приютите в гостоприемната
хижа “Цепина”. Намира се в под-
ножието на крепостта и в нея е
създадена музейна експозиция с
материали от археологическите
разкопки и проучвания. Хижата е
водоснабдена и електрифицира-
на. Разполага с 8 стаи, 30 легла,
трапезария и оборудвана кухня за
самостоятелно приготвяне на хра-
на. И там всеки е добре дошъл по
всяко време на годината.

зидента на Френската асоциация
за фолклор Жан Рош. Участва на
международния фестивал “Плани-
ните на света” в Бриансон, Фран-
ция. Лауреат е на фестивали в
Крушевац и Левач в Сърбия.

Ежегодното провеждане на Международния фестивал за
автентичен фолклор в с. Дорково е традиция, която връща в
селото всичките му жители. Привлича самодейци от цяла
България и от света. Специално за събитието идват туристи
от Япония, САЩ, Германия и други страни.
Как започва всичко: От 1996 г. ръководството на читалище
“Св. св. Кирил и Методий” поема инициативата за Регионален
фестивал за автентичен фолклор, който да се провежда по
време на традиционния селски празник в чест на свети Илия.
С подкрепата на кметство Дорково, община Ракитово, Минис-
терството на културата, фондации и местни бизнесмени успеш-
но се провеждат и фестивалите през 1997 и 1998 г. През 1999
г. с подкрепата и съдействието на фондация “Пътеки” фести-
валът прераства в международен и е записан в международ-
ния календар на НС на ЦИОФФ - България. Всяка следваща
година той се разраства и усъвършенства, популярността му
се увеличава и сред българските, и сред чуждестранните
фолклорни групи. Целта му е да запази и популяризира
изворния фолклор, да затвърди ролята на традиционния
фолклор за сплотяването на българската общност, да обогати
познанията за световното фолклорно богатство. А вечерите и
нощите, след като е приключила състезателната програма, са
неописуеми - веселието се пренася на големия централен
площад, където с часове се вият народни хора, предвождани
от кмета Николай Ковачев, на които се хващат стотици дома-
кини и гости. В дните на фестивала селото, което е с около
3000 жители, се увеличава многократно.

Т
ните групи са на 28 и 29 юли.
На всички участници ще бъдат
връчени дипломи и почетният
знак на фестивала.

Естрадата, на която се изявя-
ват стотици талантливи певци,
танцьори и свирачи от всички
възрасти, е пред читалище “Св.
св. Кирил и Методий”. То е учре-
дено в началото на 1919 г., а
през 1928 г. е построена първата
му сграда, разрушена на 3 август
1957 г., за да бъде открита нова-
та двуетажна читалищна сграда
през декември 1962 г. Сега там
се помещават киносалон с 300
места, гримьорни, репетиционна
зала, модернизирана библиоте-
ка с над 14 000 тома литература
от различни области. В читали-
щето с почти 95-годишна исто-
рия има компютърен център,
където се организират и курсове
по компютърна грамотност.

Към НЧ “Св. св. Кирил и Мето-
дий” са сформирани ансамбълът
“Овчарска песен”, влашката гру-
па “Фантъна”, циганската група
“Романо ило” и детско-юношески
състав. Тази пролет бе честван
40-годишният юбилей на “Овчар-
ска песен”. Ансамбълът, основан
през 1971 г., има оркестър, тан-
цов състав, мъжка и женска пев-
ческа група. Числеността му през
годините е различна, но някога
броят на самодейците е бил 120
души. Членовете на ансамбъла са
лауреати от IV и VI републикан-
ски фестивал във Велико Търно-
во. Участват в много издания на
Националния събор на българ-
ското народно творчество в Ко-
привщица. Носители са на “Злат-
на брадва” от Международния
фолклорен фестивал на планин-
ците в Закопане, Полша. През
1990 г. ансамбълът прави турне
във Франция по покана на пре-

Мъжката певческа група печели
първо място на I национален
фестивал на мъжките певчески
фолклорни групи в Разлог.

През годините “Овчарска пе-
сен” се превръща в школа за
запазване на местния фолклор, в
училище по родолюбие и преда-
ване на съхранените традиции и
обичаи от поколение на поколе-
ние, гордеят се самодейците.
Дорковските деца запяват звуч-
ните народни песни, заиграват
кръшните дорковски хора - те са
утрешните самодейци, които ще
продължат да прославят родното
Дорково, за да не пресъхне ни-
кога обичта към сътвореното от
нашите предшественици, подчер-
тават местните хора. На съхраня-
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Разговор

 Съюзът на писателите в Ру-
сия каква дейност и функции
изпълнява? Как се грижи за своите
членове?

- Московската организация е най-
старата писателска организация в
Русия. Работи интензивно и развива
разнообразна дейност. Грижи се за
членовете на своя съюз и работи с
млади хора, стреми се да възпитава
ново поколение писатели. Ние про-
веждаме конкурси, литературни ве-
чери, кръгли маси, участваме в меж-
дународното жури на различни фо-
руми, работим по организацията на
конгреси. Колективът е  богат на
творчески идеи. Неотдавна напра-
вихме разкошен младежки фестивал
с театрална и литературна насоче-
ност. През септември ще се състои
третият международен писателски
конгрес на руските съотечественици.
Всички тези неща
получават отзвук и
навън. Аз като сек-
ретар търся и под-
държам междуна-
родните контакти,
което за мен е мно-
го ползотворна и
интересна работа.

 Как се издър-
жа съюзът? Полу-
чава ли помощ от
държавата или от
други места?

- Властта все
още не е стигнала
това духовно равни-
ще, в което би след-
вало да разбира, че
е необходима по-

мощ за литературата. Преди години,
когато беше много важно литерату-
рата да бъде с властта като идеоло-
гическа гледна точка, държавата
добре разбираше, че трябва да под-
помага хората на изкуството и култу-
рата. Властта имаше конфликти с
писателите и дейците на културата,
но тя знаеше, че трябва да им пома-
га, защото имаше полза от това. Сега
някои от управляващи-

те смятат, че енер-
гоносителите са всичко,
че те ще съществуват
вечно. Те дори не си
представят, че може би
техните внуци ще оста-
нат без газ, без нефт. В
наши дни за културата
се отделят твърде мал-
ко средства - само 0,3
процента от бюджета
отиват за нея, а това е
твърде скромна част. Би
трябвало да се обърне
внимание, че културата
е важна. Ако има кул-
турни хора, те, естест-
вено, няма да крадат,
защото само безскру-
пулният човек, който

Валерий Иванов-Тагански:

Правим всичко възможно да
издаваме български автори
Културата все повече ще намира място в реалния ни живот, убеден е известният руски писател
и зам.-председател на Петровската академия на науките и изкуствата

ВАЛЕРИЙ ИВАНОВ-ТАГАНСКИ е роден през 1943 г. в Латвия. Завършва
актьорско майсторство в Шчукинското училище, от 1969 до 1973 г. учи в
Московския литературен институт “Максим Горки”. После се дипломира
режисура в ГИТИС. Работи като главен режисьор в редица московски и
областни театри. Тагански е един от водещите актьори на легендарния
театър “Таганка”. Заслужил артист е на Русия. През 2002 г. става основа-
тел и идеен вдъхновител на проекта “Искатели” по Първи канал на руската
телевизия. Валерий Иванов-Тагански е секретар на Руския писателски
съюз и зам.-председател на Петровската академия на науките и изкуства-
та. Автор е на книгите “Гребло за сатрапа”, “Пътуване към нищото”, “Под
стария покрив”, които са преведени на български език, и др.
В. Иванов-Тагански откри в България филиал на Петровската академия на
науките и изкуствата с ръководител Снежана Тодорова, която е “доказала
с годините приятелството и любовта си към руската култура”. Той връчи
дипломи на български писатели и журналисти, чрез които стават членове
на Петровската академия, както ДУМА писа. В. Иванов-Тагански бе удосто-
ен с най-високото отличие на Съюза на българските журналисти - почетна-
та значка “Златно перо”. Наградата му бе връчена от Снежана Тодорова -
и.д. председател на УС и гл. секретар на СБЖ, заради големия му принос
в развитието на българо-руските отношения. Тагански от дълги години е
свързан с българската култура и изкуство. Той даде специално интервю за
вестника и автограф за читателите на ДУМА.

няма съвест и морал, може да
извърши такива постъпки. За съжа-
ление, огромната част от руските та-
ланти, които пишат и творят, все още
не са открити, а те съществуват и
властта трябва да проумее, че тези
хора трябва да бъдат намерени. Те
са необходими на Русия. Ние трябва
да ги покажем навън, но затова власт-
та трябва да има енергия и желание.

 Как може да настъпи промя-
ната? Оптимист ли сте за бъде-
щето на тези талантливи хора?

- Мисля, че вече стигнахме дъното
и от него се появиха дяволите, които,
естествено, притесняват и плашат.
Сега имаме развитие и смятам, че
израстват  кълнове на нещо хубаво в
сферата на културата. Този процес
започва и културата все повече ще
намира място в реалния  живот. Зато-
ва съм настроен оптимистично. Вяр-
вам, че ще доживеем времето, когато
повече ще се радваме на нашите по-
стижения. Ние имаме бъдеще. Много
се радвам, че създадохме сектор на
Петровската академия на науките и
изкуствата в България. Разчитам на
дейността на българската секция с
ръководителка Снежана Тодорова.
Това е добро дело за авторитета на
академията. Оттук нататък молбата,
която ще бъде подписана от хората -
действителни членове, няма да оста-
не незабелязана за институциите в
Русия. Сигурен съм, че това ще има
голяма полза за българо-руските от-
ношения. Искрено се радвам на ва-
шите успехи и като български зет за
мен България е втора родина. Всич-
ко, което става тук, дълбоко ме вълну-
ва, възприемам го лично.

Аз се радвам, че вие сте от ДУМА,
защото с нас в пътуването по река
Волга в рамките на Годината на
България в Русия през 2009 г. участ-
ваше и Георги Георгиев, зам.-главен
редактор на ДУМА. Създадохме

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Интервю на Надежда УШЕВА

прекрасен контакт и станахме при-
ятели. Уверен съм, че връзките ни в
духовната сфера ще се развиват,
независимо от тези проблеми, които
може би в момента идват от полити-
ческата конюнктура.

 Четат ли младите хора в Ру-
сия? Интересуват ли се от лите-
ратура?

- За съжаление, сега се наблю-
дава и едното, и другото. Разбира
се, по-голямата част от младите хора
се интересуват от новите технологии,
от компютъра и интернет. Смятаме,
че недостатъчно се чете, което до-
вежда до мисълта за  повърхностна
култура. Това не може да продължи
дълго и аз съм дълбоко убеден, че
интересът към литературата тепърва
ще се възражда и засилва в голяма
степен. Предстои бум от литератур-
ни таланти и открития, на които Ру-
сия е богата. И сигурно ще има нови
имена в нашата литература, в този
смисъл съм оптимист.

 Издават ли се български ав-
тори на руския книжен пазар в мо-
мента? Питам ви, защото у нас се
превеждат книги на съвременни ру-
ски писатели, сред които и Анна
Данилова.

- Съществува международна орга-
низация на писателските съюзи в Ру-
сия, това е бившият Съюз на писате-
лите на СССР, към която се присъеди-
ни и Съюзът на българските писатели
и, разбира се, ние познаваме българ-
ските автори. У нас са известни Любо-
мир Левчев, Николай Петев, Никола
Инджов, Анибал Радичев, Андрей
Андреев... Ние не само познаваме тези
имена, а и издаваме книгите им, доб-
ре сме запознати с тяхното творчест-
во. Правим всичко възможно да пуб-
ликуваме български  произведения,
защото знаем, че те са  хубав подарък
за руските читатели.
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ад Централна и Източна България ще бъде
слънчево и доста горещо с максимални темпе-
ратури между 320 и 370. Над Западна България
ще има краткотрайни валежи и гръмотевици,

по-интензивни и на повече места след обяд и там мак-
сималните температури ще останат по-ниски - 27-320, в
крайните югозападни райони до 350. Вятърът ще бъде
от северозапад слаб, в Източна България от север-се-
вероизток до умерен. Атмосферното налягане ще бъде
малко по-ниско от средното за месеца и през деня ще
остане почти без промяна. Над планините ще преобла-
дава слънчево време, но в масивите от Западна Бълга-
рия ще превали и прегърми. Вятърът ще е предимно от
изток - до умерен. Максималната температура на 1200
метра ще е около 250, на 2000 метра около 170. По
Черноморието ще бъде слънчево с до умерен вятър от
север-североизток. Максимални температури между 30
и 340. Температурата на морската вода е 26-280. Вълне-
нието на морето ще бъде 2-3 бала.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.59529

GBP
2.49851

CHF
1.628500

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През почивните дни времето ще е слънчево.През почивните дни времето ще е слънчево.През почивните дни времето ще е слънчево.През почивните дни времето ще е слънчево.През почивните дни времето ще е слънчево.
Температурите ще се повишат и в неделяТемпературите ще се повишат и в неделяТемпературите ще се повишат и в неделяТемпературите ще се повишат и в неделяТемпературите ще се повишат и в неделя
максималните ще са между 33максималните ще са между 33максималните ще са между 33максималните ще са между 33максималните ще са между 3300000 и 38 и 38 и 38 и 38 и 3800000. В събота. В събота. В събота. В събота. В събота
след обяд над планините в Западна Българияслед обяд над планините в Западна Българияслед обяд над планините в Западна Българияслед обяд над планините в Западна Българияслед обяд над планините в Западна България
ще се развие купеста облачност и в Пирин ище се развие купеста облачност и в Пирин ище се развие купеста облачност и в Пирин ище се развие купеста облачност и в Пирин ище се развие купеста облачност и в Пирин и
на отделни места в Рила ще превали крат-на отделни места в Рила ще превали крат-на отделни места в Рила ще превали крат-на отделни места в Рила ще превали крат-на отделни места в Рила ще превали крат-
котраен дъжд с гръмотевици.котраен дъжд с гръмотевици.котраен дъжд с гръмотевици.котраен дъжд с гръмотевици.котраен дъжд с гръмотевици.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални
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максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

33°/38°33°/38°33°/38°33°/38°33°/38°

“≈À≈÷
ÕÂ ÒÂ ‡ÁÔËÎˇ‚‡È-
ÚÂ ‚ ÏÌÓ„Ó ÔÓÒÓÍË.
¿ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë Ì‡
‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ

Œ¬≈Õ
ŒÚÌÓ¯ÂÌËÂÚÓ Í˙Ï
‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë ÍÓÎÂ„Ë-
ÚÂ ‚Ë ÔÂ‚˙˘‡ ‚
ıÓ‡, Ì‡ ÍÓËÚÓ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
”˜‡ÒÚ‚‡ÈÍË ‚ Ò˙‚ÏÂ-
ÒÚÌË Ì‡˜ËÌ‡ÌË ,̌ ˘Â
ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚ.
–‡Á‚ËÚËˇÚ‡ ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ÕÂÂ¯ÂÌË ‚˙ÔÓÒË
Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒ-
ÚÓ ËÎË Û ‰ÓÏ‡ ˘Â
Á‡ÌËÏ‡‚‡Ú ÏÌÓ„Ó

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ÔËÍÎ˛˜ËÚÂ
ÔÓÂÍÚ, ‚ ÍÓÈÚÓ ÒÚÂ
‚ÎÓÊËÎË ÒËÎË Ë
ÒÂ‰ÒÚ‚‡, Ë Ò ÍÓÈ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ
‚Ë Á‡‰‡˜Ë ˘Â ‚Ë
Ò˙Á‰‡‚‡Ú Ì‡ÔÂÊÂ-
ÌËÂ ‰ÌÂÒ. “Ó‚‡ ËÁË-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
‘ËÌ‡ÌÒÓ‚Ë Á‡ÚÛ‰-
ÌÂÌËˇ ˘Â ‚Ë Ì‡Í‡-
‡Ú ‰‡ ÔÂ‰ÔËÂ-
ÏÂÚÂ ÍÓÌÍÂÚÌË

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ŸÂ ‡·ÓÚËÚÂ ÓÚ„Ó-
‚ÓÌÓ Ë Ò ÌÛÊÌÓÚÓ
ÚÂÏÔÓ, Á‡ ‰‡ ÔË-
ÍÎ˛˜ËÚÂ Á‡ÔÓ˜Ì‡-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ŸÂ Ì‡ÏÂËÚÂ Â¯Â-
ÌËÂ Ì‡ ÔÓ·ÎÂÏ,
Á‡ÌËÏ‡‚‡˘ ‚Ë ÓÚ-
‰‡‚Ì‡. œÓ„‡Ï‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
œÓ‰ÛÍÚ Ì‡ ‰ÂÈ-
ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë ˘Â ÒÂ
Ó·Ò˙Ê‰‡ Ë ÔËÂÏ‡
‡ÁÎË˜ÌÓ, ÌÓ ÌÂ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ŸÂ ÓÒÚ‡‚ËÚÂ ÒÍË-
ÚË Á‡ ¯ËÓÍ‡Ú‡
ÔÛ·ÎËÍ‡ ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú‡,
ÍÓËÚÓ ‚Ë ‚˙ÎÌÛ‚‡Ú

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ‡Á˜ËÚ‡. » ‚ËÂ ˘Â
ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÚÂ.

ÓÚ ‚‡Ò ‰ÌÂÒ. œÓÚ˙ÒÂÚÂ ‰ÓÔ˙Î-
ÌËÚÂÎÌ‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ.

˘Â ‚Ë ‰Ó·ÎËÊË ‰Ó ÊÂÎ‡ÌËÚÂ
ÂÁÛÎÚ‡ÚË, ÌÓ Â ÌÛÊÌÓ Ó˘Â.

ÚÓ ˘Â ÒÎÓÊËÚÂ Í‡È Ì‡ Â‰ËÌ
ÔÂËÓ‰ ‚ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË.

ÒÚ˙ÔÍË ‚ ÔÓ‰ÍÂÔ‡ Ì‡ ËÌÚÂÂ-
ÒËÚÂ ÒË.

ÚËÚÂ Á‡‰‡˜Ë. ¬˙ÁÏÓÊÌË Ò‡ ‡Á-
ÏÂÒÚ‚‡ÌËˇ ÔÓ‡‰Ë ÔÓÏÂÌË.

˘Â ‚Ë Ì‡Í‡‡Ú ‰‡ ÔÓÏÂÌËÚÂ
ÏÌÂÌËÂÚÓ ÒË ÔÓ ÏÌÓ„Ó ‚˙ÔÓÒË.

ÒÍ‚‡ ‰‡ ÒÚÂ ‚ÌËÏ‡ÚÂÎÌË, ÓÒÓ·Â-
ÌÓ ‚ ‰ÂÚ‡ÈÎËÚÂ.

˘Â Ì‡Ô‡‚Ë ‚˙ÁÏÓÊÌÓ ËÁÔ˙ÎÌÂ-
ÌËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË Á‡‰‡˜Ë.

Ë ˘Â ÔËÒÚ˙ÔËÚÂ Í˙Ï ËÁÔ˙ÎÌÂ-
ÌËÂÚÓ Ì‡ „ÓÎˇÏ‡Ú‡ ÒË ˆÂÎ.

ËÁ·˙Á‚‡ÈÚÂ Ò Â¯ÂÌËˇÚ‡ ÒË.
ŸÂ ËÏ‡ Í‡Í‚Ó ‰‡ ‚Ë Á‡‡‰‚‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬ÒË˜ÍÓ, ‚ ÍÓÂÚÓ
‚Î‡„‡ÚÂ ÂÌÂ„ËˇÚ‡
ÒË, ÌÂ Â Ì‡Ô‡ÁÌÓ.
ÕÓ‚ÓÒÚËÚÂ ˘Â ‚ÌÂ-

Ò‡Ú ÔÓÏˇÌ‡, ÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡
ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ ËÁÌÂÌ‡‰‡ÌË.

�����

�����

�����

�����

�����

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

Невероятният
Спайдърмен

„Черният рицар:
Възраждане”

Филмите до 2 август

ÕÓ‚ËˇÚ œËÚ˙ œ‡Í˙/—Ô‡È‰˙ÏÂÌ (¿Ì-
‰˛ √‡ÙËÎ‰) Â Ó·˙Í‡Ì „ËÏÌ‡ÁËÒÚ, ÍÓÈÚÓ
ÌÂ ‡ÁÏË¯Îˇ‚‡ ÓÒÓ·ÂÌÓ Ì‡‰ ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ-
Ú‡, ÍÓˇÚÓ Ë‰‚‡ Ò „ÓÎˇÏ‡Ú‡ ÏÛ ÒËÎ‡. “ÓÈ ÔÓ-
ÒÍÓÓ ËÒÍ‡ ‰‡ ‡Á·ÂÂ Á‡˘Ó Ó‰ËÚÂÎËÚÂ
ÏÛ Ò‡ „Ó ËÁÓÒÚ‡‚ËÎË, Í‡Í‚Ó ‰‡ Ô‡‚Ë Ò
ÊË‚ÓÚ‡ ÒË Ë Í˙‰Â ÚÓ˜ÌÓ Â ÏˇÒÚÓÚÓ Ì‡ ÂÏ‡Ì-
ˆËÔË‡ÌÓÚÓ ÏÛ „‡‰ÊÂ √ÛÂÌ —ÚÂÈÒË (≈Ï‡
—ÚÓÛÌ) ‚ ÌÂ„Ó.

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Cinema City 11:50, 14:30, 17:20, 19:00,
20:00, 22:40; Арена The Mall 11:25,
12:30, 14:10, 15:10, 16:50, 17:50, 19:30,
20:30, 22:10, 23:10; Арена Запад
11:10, 12:00, 13:20, 14:45, 16:10, 17:30,
19:10, 20:30, 22:00, 23:15 Арена Мла-
дост 11:10, 12:00, 13:20, 14:45, 16:10,
17:30, 19:10, 20:30, 22:00, 23:15

Cinema City 11:00, 12:00, 13:40,
14:10, 15:10, 16:50, 17:20, 18:20, 20:00,
20:30, 21:30; IMAX 11:40, 12:20, 13:40,
14:50, 15:30, 16:50, 18:00, 18:50, 21:10,
22:00, 23:10; Арена Запад 11:30,
12:30, 13:30, 14:40, 15:40, 16:50, 17:50,
18:50, 20:00, 20:40, 21:20, 22:00, 23:10;
Арена Младост 11:30, 12:30, 13:30,
14:40, 15:40, 16:50, 17:50, 18:50, 20:00,
20:40, 21:20, 22:00, 23:10

Прометей
–Ë‰ÎË —ÍÓÚ ÒÂ Á‡‚˙˘‡ ÚËÛÏÙ‡ÎÌÓ Í˙Ï

‚ÒÂÎÂÌ‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÔÂ‰Ë 33 „Ó‰ËÌË „Ó
ÔÂ‚˙Ì‡ ÓÚ ÌÂÁÌ‡˜ËÚÂÎÂÌ ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÂÊËÒ¸Ó ‚ Â‰ÌÓ ÓÚ Ì‡È-‚‡ÊÌËÚÂ ËÏÂÌ‡ ‚
’ÓÎË‚Û‰. »ÒÚÓËˇÚ‡ Ì‡ ìœÓÏÂÚÂÈî ÒÚ˙Ô‚‡
‚˙ıÛ Ë‰ÂˇÚ‡, ˜Â ‰Â‚ÌË ˜Ó‚Â¯ÍË ˆË‚ËÎË-
Á‡ˆËË Ò‡ ËÁÓ·‡Áˇ‚‡ÎË ÔÂÁ ‚ÂÍÓ‚ÂÚÂ Â‰Ì‡
Ë Ò˙˘‡ Á‚ÂÁ‰Ì‡ Í‡Ú‡. ¬ ÓÔËÚ ‰‡ ‡Á·Â‡Ú
Í˙‰Â ÚÓ˜ÌÓ ˘Â „Ë ÓÚ‚Â‰Â Ú‡ÁË Í‡Ú‡ Ì‡
·Ó‰‡ Ì‡ ÍÓÒÏË˜ÂÒÍËˇ ÍÓ‡· œÓÏÂÚÂÈ ÒÂ
Í‡˜‚‡ ÂÎËÚÂÌ ÂÍËÔ ÓÚ Û˜ÂÌË.

Cinema City 21:45
Арена The Mall 18:15
Арена Запад 18:00
Арена Младост 18:00

¬ ì◊ÂÌËˇÚ Ëˆ‡: ¬˙Á‡Ê‰‡ÌÂî ËÒÚÓË-
ˇÚ‡ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÌˇÍÓÎÍÓ „Ó‰ËÌË ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ¡‡Ú-
Ï‡Ì ÂÎËÏËÌË‡ ’‡‚Ë ƒÂÌÚ Ë ËÁ˜ÂÁ‚‡ ÓÚ
ÔÓÎÂÁÂÌËÂÚÓ Ì‡ ıÓ‡Ú‡. ÃËÎË‡‰Â˙Ú ¡ÛÒ
”ÂÈÌ Ô‡‚Ë Ò˙˘ÓÚÓ - ÓÚ˜‡ˇÌ ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË,
ÚÓÈ Á‡ˇÁ‚‡ ÍÓÒÚ˛Ï‡ ÒË Ì‡ ¡‡ÚÏ‡Ì. ≈‰Ì‡
Ó·Ë‰ÊËÈÍ‡, Â‰ËÌ ÔËˇÚÂÎ Ë Â‰Ì‡ ‡ÏËˇ
ÚÂÓËÒÚË ˘Â „Ó ÔËÌÛ‰ˇÚ ‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ ‚
ÛÎËˆËÚÂ Ì‡ „‡‰‡, Á‡ ‰‡ ‚˙‰‚ÓË Â‰.
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ГОТОВ Е ПЪРВИЯТ
ПАТРУЛЕН КОРАБ ЗА ИРАК

В

Т

ИТАЛИЯ СИ ВЗЕ ОТ ИЗРАЕЛ
ДВА ЛЕТЯЩИ РАДАРА

М

В

урция е
решила
да създа-
де въо-

ТУРЦИЯ ЩЕ СЪЗДАВА
БОЕН БЕЗПИЛОТЕН АПАРАТ

БПЛА Anka

Снимка TAI.COM.TR

Обективът се шегува

ръжена версия
на разузнава-
телния безпи-
лотен апарат
Anka, като с
разработване-
то му ще се
заеме компа-
нията Turkish
Aerospace Industries, която в момента работи и над разуз-
навателна версия. Към създаването на собствен боен БЛА
Турция бе подтикната след отказа на Конгреса на САЩ да
продаде на страната четири БЛА MQ-1 Predator и два MQ-
9 Reaper. Турските военни имат намерение да използват
бойно-разузнавателните БЛА предимно в югоизточната
част на страната, намираща се под влиянието на сепара-
тистите от Кюрдската работническа партия. За сега не се
уточняват сроковете за създаването на ударната версия на
Anka, както и стойността на проекта. През април т.г. стана
известно, че министерството на отбраната на Турция е
поръчало 10 разузнавателни БПЛА Anka. Своя пръв полет
безпилотникът извърши в началото на 2011 г. Апаратът
има размах на крилата от 13 метра и максимално тегло
при излитане до 1,5 тона. Той е способен да лети с 250
килограма полезен товар (датчици, фото и видео апарату-
ра, средства за свръзка) на височина до 9,1 километра в
продължение на 24 часа. На въоръжение в разузнавател-
ният Anka стоят цяла редица датчици (включително и ин-
фрачервени), средства за фото- и видеофиксиране, а също
и системи за свързване. Освен Турция за потенциална по-
купка на безпилотници Anka е заявил и Египет.

оенноморските сили на  САЩ официално са приели от
компанията RiverHawk Fast Sea Frames LLC (Тампа, щата
Флорида) първият построен за новите ВМС на Ирак патру-
лен кораб OSV 401 Al Basrah. RiverHawk Fast Sea Frames

LLC получи контракт от ВМС на САЩ за проектиране и постройка
за Ирак на два патрулни кораба за $70 млн. през ноември 2009
г. След като се отчете поставянето на радиоелектронното оборуд-
ване и въоръженията стойността на контракта достига 86 млн.
долара. Проекта на кораба AMP-137 е бил разработен от
RiverHawk Fast Sea Frames с участието на йорданското King
Abdullah II Design and
Development Bureau.
Главният кораб OSV 401
Al Basrah е бил спуснат
на вода на 4 ноември
2011 г. и предаден за из-
питание на 14 май 2012 г.
Вторият строящ се кораб
OSV 402 Al Fayhaa е спус-
нат на вода на 1 февруа-
ри 2012 г. и трябва да
премине изпитания „през
близките няколко седми-
ци”. Двата кораба трябва
да бъдат предадени на новите иракски ВМС до края на годината.
Патрулните кораби тип Al Basrah са многоцелеви, с водоизмести-
мост 1400 тона, дължина 60 м, ширина 11.2 м и газене при пълен
товар 3,8 м. Максималната скорост достига до 16 възела, а дале-
чината на плаване до 4000 мили при скорост 10 възела. Екипажът
е 42 човека. Въоръжението включва една 30-мм дистанционно
управляема автоматична артилерийска установка MSI-Defence
Systems Seahawk A2, четири 12,7-мм и шест 7,62-мм картечници.

Венецуела ще купува
изтребители Су-35
Русия е един от главните доставчици на въоръжениe
за латиноамериканската държава

енецуела е заинте-
ресувана от покупка-
та на многоцелеви
изтребители Су-35 от
Русия е съобщил пре-

зидентът на страната Уго Ча-
вес. По думите му именно си-
гурността, способността за от-
брана и развитието на държа-
вата трябва да бъдат главните
въпроси за правителството от
гледна точка на бъдещото оси-
гуряване на националната не-
зависимост. Русия е един от
главните доставчици на въоръ-
жения във Венецуела.

Су-35 (по класификацията
на НАТО - Flanker-Е) е руски
многоцелеви, високоманеврен
изтребител от 4+ поколение,
предназначен за завоюване
на превъзходство във въздуха
с голям радиус на действие.

Изтребителят е разрабо-
тен от руската ОКБ Сухой,
като развитие на Су-27 от
конструктора Михаил Петро-
вич Симонов. Първият полет
е извършен на 28 юни 1988

г. от прототипа Т-10М-1. По-
летът на първия сериен из-
требител от този клас се е
състоял на 1 април 1992 г. В
първата половина на 90-те са
произведени 12 прототипа,

но впоследствие програмата
е закрита в полза на програ-
мата Су-37 (която е прекра-
тена след разбиването на
един от двата прототипа).

През 2005 г програмата е
възобновена под индекса Су-
35БМ.

¬⁄Œ–⁄Δ≈Õ»≈
Ã‡ÍÒËÏ‡ÎÂÌ ·ÓÂÌ ÚÓ‚‡:

4430 kg
¡ÓÈ ÚÓ˜ÍË Á‡ ÓÍ‡˜‚‡ÌÂ Ì‡

·ÓÂÌ ÚÓ‚‡: 10
≈‰ÌÓ 30-ÏËÎËÏÂÚÓ‚Ó Ó˙-

‰ËÂ √ÿ-30-1 Ò ·ÓÂÁ‡Ô‡Ò ÓÚ 150
ÒÌ‡ˇ‰‡

–‡ÍÂÚË ÍÎ‡Ò ì‚˙Á‰Ûı-‚˙Á‰Ûıî:
–-27–1(›–1) –-27“1(›“1) –-73›

ÕÂÛÔ‡‚ÎˇÂÏË Â‡ÍÚË‚ÌË
ÒÌ‡ˇ‰Ë (Õ”–—): —-8 ŒÃ,
—-8ŒÃ, —-8¡Ã —-13“, —-13Œ‘
—-25Œ‘Ã-œ”

¿‚ËÓ·ÓÏ·Ë Ò Í‡ÎË·˙ ÓÚ 100,
250 Ë 500 ÍËÎÓ„‡Ï‡

 ‡ÒÂÚ˙˜ÌË ·ÓÏ·Ë: –¡ -500
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Изтребител Су-35

инистерството на отбраната на Италия е сключило с
израелската държавна компания Israel Aerospace
Industries договор за доставка на два самолета за
далечно радиолокационно откриване на базата на

пасажерската машина Gulfstream G550, съобщава Flightglobal.
Сделката е на стойност 750 милиона долара. Паралелно е
било подписано и съглашение за създаване на спътник за
следене за италианската компания Telespazio на стойност 182
милиона долара. В състава на ВВС на Израел самолетите за

ДЛРО на базата
на G550 носят
обозначението
Eitam CAEW.  Да-
лечината на по-
лета на самоле-
та е около десет
хиляди километ-
ра, а крайсер-
ската му скорост
- 900 километра
в час. В комплек-
та на бордовото
оборудване на

самолета влизат бордова радиолокационна станция EL/W-2085
с фазирана антенна решетка, средства за радиоелектронна
борба и системи за радио- и радиотехническо разузнаване.
Според Flightglobal, сключения с Израел контракт за 932 ми-
лиона долара е ответна стъпка на Италия на покупката от
израелска страна на италиански учебно-бойни самолети
M-346 Master. Контрактът за доставка на 30 M-346 беше под-
писан на 19 юли и е на стойност 600 милиона долара.

Патрулен кораб OSV 401 Al Basrah

Снимка NAVALTODAY.COM

Eitam

Снимка AIRFORCEPHOTOS.COM

ранската телевизия е показа-
ла вторите изпитания на балис-
тична противокорабна ракета
(ПКР) "Халидже Фарс" (Khalij

Fars), проведени в Персийския за-
лив. От излъчените снимки се виж-
да, че ракетата е с оптико-електрон-
на и инфрачервена глава за само-
насочване (ГСН).

Ракетата „Халидже Фарс” („Per-
sian Gulf”) е създадена на базата на
тактическата балистична ракета "Фа-
тех-110" (Fateh-110), която има дале-
чина на действие 300 км. Според
иранските медии в хода на изпитани-
ята ПКР "Халидже Фарс” успешно е
поразила надводна цел, но на база
публикува-
ните снимки
експерти от
Израел се
съмняват в
достоверно-
стта на тази
информация.

И з р а е л -
ските военни
смятат, че ра-
кетата "Хали-
дже Фарс”
може да ле-
ти под зона-
та на дейст-
вие на аме-
риканските
противораке-
ти SM-3, из-
стрелвани от корабите на ВМС на
САЩ, снабдени с ПРО „Aegis”, но и
над зоната на поразяване на систе-
мата за самозащита на последния
рубеж „Phalanx”. Според експертите
основен недостатък на ракетата е не-
обходимостта от обновяване коорди-
натите на целта. Полетът на ПКР "Ха-
лидже Фарс” продължава 4-5 мин, за
което време корабът може да измени
своето местоположение и да е с го-
ляма вероятност да излезе от зоната
на обзор на ГСН. За тази цел ракета-
та трябва да коригира няколкократно
траекторията на полета си. Насочва-
нето на ПКР на средния участък на
полета ще изисква наличие на безпи-
лотник или друг самолет, който да
следи непрекъснато целта, но те може
да бъдат свалени. Така ще се пре-
късне линията за предаване на данни
към ПКР за корекция траекторията
на полета й. Според друг доклад на
Пентагона, Техеран разработва и при-
ема на въоръжение балистични раке-
ти с малък обсег на действие, снаб-
дени с ГСН, които могат да опознават
целта и да осигурят маневриране на
ракетата в полет.

АМЕРИКАНЦИТЕ СПРЕЛИ
ВРЕМЕННО НАБОРНАТА
АРМИЯ, ИМА ГЛАСОВЕ
ДА БЪДЕ ВЪРНАТА

ВСАЩ не съществува задължителна военна служ-
ба от 1973 г. Но тя не е официално отменена, а
само "временно спряна" и наборниците могат да
бъдат призовани във всеки един момент. Наскоро

за това е призовал не някой друг, а известният генерал
Стенли Маккристъл, който президентът Обама уволни
през 2010 г., като командващ войските в Афганистан,
съобщава DEFENZE.AZ. Директният и честен генерал в
пенсия Мак-
кристъл заявил
следното: „Пър-
во, САЩ трябва
да мислят два
пъти преди да
започнат друга
война. Второ,
на тази война
не трябва да се
отиде само до-
броволна, т.е.
наемна армия,
а по-скоро със
смесена. Сегашната не е подходяща за мащабна война,
тъй като резервът е напълно неадекватен.” Изявлението
на генерала е провокирало силна реакция в американ-
ските медии.

В. "Ню Йорк Таймс" подкрепя и развива идеята.
Изтъкват се и икономически причини за връщането на
задължителната военна служба. Нарастващата криза
правела сегашната армия много скъпа. В същото време
американците се страхували, че бъдещата война ще бъде
много по-масова и на резервът няма да е достатъчен.

Генерал
Стенли

Маккристъл

Противокорабната
ракета Khalij Fars
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Снимка REUTERS

С мотивация
преди

акцията...
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Блондинка към съпруга си:
- В рецептата пише да сложа

печката на 180 градуса...
- Е, какво те смущава?
- С вратичката към стената? А

после как ще я отворя?

БОРИСЛАВ ДИОНИСИЕВ, бизнесмен
ВЕНЕЛИН УЗУНОВ,
член на НС на БСП,
областен председател на БСП Разград
ГЕОРГИ СТОЯНОВ, режисьор
ГЕОРГИ СТОЕВ,
зам.-председател на БТПП
ДАНИЕЛА НИКИФОРОВА,
икономистка
ДЕЛЯН ПЕЕВСКИ,
народeн представител
Проф. ИВАН ДУШАНОВ, председател
на Съюза на счетоводителите
в България
КРАСИМИРА ФИЛИПОВА,
театроведка
НЕЛИ СТОИЛОВА,
член на НС на БСП, общински
председател на БСП в Силистра
Доц. д-р САШО ПЕНОВ, декан на
Юридическия факултет на СУ
ТРИФОН ИВАНОВ,
футболист и бизнесмен
ХАРАЛАМПИ АНИЧКИН,
преводач, актьор
Доц. д-р ХРИСТО МИХАЙЛОВ,
ръководител катедра
в Лесотехническия университет
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27
Св. велмчк Панте-

леймон (Св. Панталей-
мон) († 305). Свв. Седмочисленици - Ки-
рил и Методий, Климент, Наум, Сава, Го-
разд и Ангеларий. Успение на св. Кли-
мент, архиепископ Охридски

Св. великомъченик Пантелеймон се
родил в  Никодимия. Бил наречен Пантоле-
он, което значи “Лъв във всичко”. По-късно
станал Пантелеймон, което значи “всеми-
лостив”. Баща му го поверил на знамени-
тия лекар Ефросин, за да изучи при него
лекарското изкуство. Император Максими-
лиан разбрал за красивия и учен момък и
заповядал на Ефросин да го учи с голямо
старание. Един ден той се запознал с хри-
стиянски свещеник на име Ермолай, кой-
то започнал да му говори за истинския
Бог, за благостта на Иисус Христос. Сърце-
то на момъка се възпламенило от любов
към Бога. Царят видял, че с нищо не може
да го склони да се отрече от Христа, и
заповядал да го обезглавят. Светият мъче-
ник тръгнал радостно на смърт. Християни-
те с благоговение погребали тялото му.

“Видеохолика 2012” ще се
състои за пета поредна годи-
на във Варна, научи ДУМА от
Павлина Младенова. Тази го-
дина отново видео изкуство, в
най-разнообразни изпълне-
ния, интерпретации и компи-
лации, програми и локации,

Дана РУСЕВА

На закрита площ от 800 кв. м посе-
тителите на Ботаническата градина в
Балчик към културния център “Двореца”
вече ще могат да видят над 2600 вида
кактуси и сукуленти. Експозицията ще
бъде отворена целогодишно. Тя е уни-
кална не само заради видовото разно-
образие, а и поради факта, че в нея са
представени над 400 световно защите-
ни вида от тази група и някои уникални
видове, какъвто е например галапагос-

Ако някой ви предложи да си купите
бутилка коняк на 224 години, вероятно
ще откажете. Отговорът ви ще бъде кате-
горично “Не, благодаря”, ако разберете,
че бутилката струва 77 000 долара. А
представете си, че без да искате, счупи-
те бутилката... За нещастие това се е
случило на редовен клиент на “Плейбой
клуб” в Лондон. Мъжът случайно разбил
шишето с древния коняк, датиращ от
1788 г. Той си поръчал само две чаши от
питието по 7830 долара, но поискал да
види бутилката от любопитство. По не-
внимание я ударил в масата и сега това
любопитство ще му струва 77 000 дола-
ра, съобщи БГНЕС.

“Âèäåîõîëèêà” çà
ïåòè ïúò âúâ Âàðíà

Международният арт фест ще
представи шест видео компилации,
изложби, прожекции

лекции и презентации от цял
свят, ще бъде показано от 30
юли до 3 август. Юбилейната
“Видеохолика” ще протече в
пет поредни дни и ще пред-
стави шест видео арт компи-
лации в състезателна програ-
ма, които ще бъдат оценява-
ни от петчленно международ-
но жури.

192-ма автори са канди-
датствали с 279 видео арт
произведения в тазгодишно-
то издание. От тях “Видеохо-
лика” ще представи 129 ви-
деа от 110 автори, които ще
се състезават за първите
официални призове - златен,
сребърен, бронзов и млад
видеохолик. Журито, което
ще разпредели наградите, е
в състав - Арвидас Жалпис от
Литва, Дора Дончева от Вар-
на, Красимир Терзиев от
София, Иво Иванов от София
и Елица Матеева от Варна.

В рамките на инициатива-
та фестивалът да кани първо-
проходците в българския ви-
део арт, “Видеохолика” пред-
ставя видео артиста Краси-
мир Терзиев в среща-разго-
вор в галерия “Графит” и са-
мостоятелна изложба в гале-
рия “Буларт” на 31 юли. Три
чуждестранни видео фести-
вала - от Литва, Франция и
Русия, с презентации и видео

арт селекции гостуват на “Ви-
деохолика”. Аудио-визуален
пърформанс по пиесата
“Фейсбук” на Елица Матеева
с визуалната намеса на Нено
Белчев ще може да се види
на 31 юли в Археологичес-
кия музей - Варна, след ве-
черната прожекция. Гостите
ще видят и прожекционната
програма на “Студио Дауха-
ус”, София, “Time - material”,
представена от Иво Иванов,
който ще открие “Видеохоли-
ка 2012” с аудио-визуален
сет на 30 юли в Археологи-
ческия музей.

Проявата се провежда на
традиционните места - Архе-
ологическия музей и Държав-
ния куклен театър, с новото
попълнение на летния клуб
“Хоризонт” в морската гради-
на. Галериите “Архис”, “Бу-
ларт” и “Графит” ще са дома-
кини на лекциите, презента-
циите и изложбите. Входът за
всички събития е свободен.

М еждународният ви-
део арт фестивал

Ботаническата градина в Балчик
с нова експозиция кактуси

кият кактус. Част от нея са и най-старите
екземпляри от колекцията на Ботаниче-
ската градина - едроразмерни кактуси
и сукуленти на възраст над 70 години.
Освен тях ботаниците представят по
атрактивен начин прехода между сре-
диземноморска растителност и пустин-
ни обитатели. Експозицията ще бъде
открита от ректора на СУ “Св. Климент
Охридски” проф. Иван Илчев по повод
57-годишнината от създаването на гра-
дината, чийто основател е акад. Даки
Йорданов.

Ще бъде открита и изложба “История
на дендрологията в България” - съвмес-
тен проект на СУ “Св. Климент Охрид-
ски” и Лесотехническия университет.

В снимки

Мъж счупи
бутилка с коняк
на 224 години

Изявите от програмата “Джаз за деца
с Венци Благоев” радват дечурлигата
и техните родители в различни градо-
ве на страната. Тези дни невръстни
софиянчета и по-големи каки и батков-
ци имаха възможност да посвирят на
различни инструменти, да научат
нещичко за джаза и да се позабавля-
ват под ръководството на известния
тромпетист в Art space в парка на
НДК в София.

Снимки Мариета ТОМОВА

Новият албум на Деспина Ванди
вече е на нашия музикален пазар
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вече е на нашия музикален пазар
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ПО ФИЛМ+
ФОРМУЛА 1

11.00 и 15.00 Сво-
бодни тренировки

за Гран при на
Унгария

Лудогорец изгоря
в 98-ата минута

След мача

Л
Разградчани пускат жалба до УЕФА срещу немския съдия

ИВАЙЛО ПЕТЕВ,
треньор на Лудогорец:

“Голямо разочаро-
вание. Трудно се гово-
ри след такъв мач.
Жалко е, че и в 2-та
мача бяхме по-добри-
ят отбор. Никога не
съм коментирал съди-
ите, но сега ще кажа,
че те ни порязаха же-
стоко и в 2-та мача. Не-
мецът се подигра с
нас, не просто ни още-
ти. Разбира се, имаше
и наши грешки. При
първия гол 3-ма от
футболистите ни не
покриха един от техни-
те, което е серизна
наша грешка. Ние
обаче няма да се отказваме, а ще
продължим да работим. След изгонването
на Марселиньо логично се опитахме да за-
пазим преднината си. Жалко е, че отпаднах-
ме. Само мога да се гордея с моите футоли-
сти.”

ЕМИЛ ГЪРГОРОВ, капитан на Лудогорец:
“Няма да се отказваме. Продължаваме

да работим. Не съм очаквал от немец да
направи такова нещо. С усмивка леко ги по-
бутна. Молехме се да издържим до края да
не ни отбележат гол. Мога да кажа, че и в 2-
та мача ги надиграхме тотално. Даже трень-
орът им дойде след края и каза: “Вие ни
смазахте и в 2-те срещи, но това е късметът!”
Дори сподели, че печелят с голове в 90-ата
минута в 5 поредни срещи.”

ЙОРДАН МИНЕВ, защитник:
“Не мога да проумея какво стана. Какъв

беше този съдия и откъде го намериха?
Продължение до безкрай, само и само да
може Динамо да вкара. Ние играехме до гол
май? А някой видя ли на Дяков каква му е
главата от удара? А изгонване за Самир
нямаше. Не мога да повярвам, че дават на
такива хора да водят мачове.”

МИРОСЛАВ ИВАНОВ, нападател:
“Не знам нас, българите, за какви ни

смятат. Мачът се игра 98 минути! Съдията
здраво ни поряза, защото българите не ни
броят за живи.”

АНТЕ ЧАЧИЧ, треньор на Динамо:
“Какво да кажа, луд мач. Този отбор има

характер и морал. Получихме 2 гола и ни
беше трудно да се върнем в мача, но е още
по-хубаво, че го направихме накрая. Радвам
се, че успяваме да отбележим тогава, когато
най-много имахме нужда.”

удогорец изхвърча
още при дебюта си
в Шампионска лига.
Разградският тим бе
изхвърлен още на

старта от хърватския Динамо
Загреб с общ резултат 3:4 във
II предварителен кръг. В ре-
ванша на ст. “Максимир” бълга-
рите се виждаха в следващия
кръг, но германският рефер
Феликс Цвайер не свири края
на мача, докато хърватите не
вкараха гол. Немецът даде 5-
минутно продължение, но по-
сочи съблекалните, веднага
след като Домагой Вида
(90+8) вкара с глава, за да
класира тима си. На 2 пъти
Лудогорец повеждаше на не-
гостоприемния стадион с по-
падения на Емил Гъргоров
(12) и Марселиньо (36), а Анте
Рукавина (33 и 60) изравнява-
ше, както и в добавеното вре-
ме на “Лудогорец Арена” пре-
ди седмица в първия мач. Ре-
ферът Цвайер подпря Динамо
и в края на първия час от мача,
когато показа втори жълт кар-
тон на Марселиньо (57) за си-
мулативно падане в наказа-
телното поле. В този момент
германецът обаче се реван-
шира на Динамо, защото пре-
ди да вкара, бразилецът овла-
дя топката с ръка, но ар-
битърът не го видя и си затрая.
Немецът не извади червен
картон на Самир (64), който
удари Светослав Дяков в ли-
цето и му счупи скула.

Българският шампион пус-
на жалба в УЕФА срещу Цвай-
ер и очаква от Нион сериозно
да го накажат. Нашите се жал-
ват на Мишел Платини и зара-
ди собственика си Кирил Дому-
счиев, който по време на мача
е бил замерян с пълни бутилки
с бира и вода. Пострадал е и
изпълнителният директор Ангел
Петричев, от чието сако напра-
во течало бира. Гамените заме-
ряли българите, без да бъдат

О
т поведението на рефера Цвайер се възму-
ти и Димитър Бербатов, който е на турне
с Манчестър Юнайтед в Китай, но е гледал
мача. “Mомчета, дръжте си главите високо

изправени, играхте отлично, няма от какво да се
срамуватe. Човекът със свирката обаче има от
какво да се срамува, и то много, много. Такова
нещо не бях виждал. Това е срамота и трябва
да се вземат мерки. Не може да се подиграват
така с българския футбол и труда на момчетата”,
написа Бербатов във фейсбук.

провокирани, а охраната на
стадиона стояла напълно безу-
частна, което е недопустимо.
Ултрасите на Динамо минали
всякакви граници и с виковете
към българската делегация “ци-
гани”, “цигани”.

Така драматично Лудого-
рец приключи първото си ев-
роучастие още на старта и ще
съсредоточи вниманието си
към “А” група от другия месец.

Емил Гъргоров (вдясно) открива резултата за Лудогорец
срещу Динамо Загреб, но попадението не бе достатъчно

за тима му да продължи в Шампионска лига

Снимка СПОРТАЛ

Славия пожела
Данчо Тодоров

Славия пожела да вземе Йордан
Тодоров от Локо Пд. “Белите” са
готови да влязат в контакт в него,
веднага щом от щаба на Локо Пд му
позволят да преговаря с други ти-
мове. Все пак съществува малка ве-
роятност Тодоров да остане на
“Лаута”. Това обаче зависи от
възможността “черно-белите” да
бъдат купени от друг собственик,
тъй като Коко Динев вече се от-
тегли. Бившият играч на ЦСКА за-
почна силно новия сезон. Той вкара
гол и асистира за друг на Здравко
Лазаров в мача с Витес от Лига
Европа. Освен Тодоров, “белите”
чакат и аржентинското крило Ле-
андро Бастеречеа, който може да
бъде ползван и като бек. Той е соб-
ственост на бразилския Бараган-
тино и ако дойде на “Овча купел”,
директно ще подпише договор, а
няма да минава проби. В близките
дни трябва да има повече яснота
и по сделката за Стефано Кунчев.
Вратарят може да се завърне в
Славия, ако обстановката на “Лау-
та” не се подобри.

„Белите” завършиха
1:1 с Пирин ГД

Славия завърши 1:1 срещу нова-
ка в елита Пирин ГД в последната
си контрола на подготвителния ла-
гер в Банско. Преди паузата Васил
Калоянов откри за столичани с вто-
рия си гол с екипа на “белите”. Преди
дни Калоянов се разписа и срещу
Банско. Пирин изравни чрез капита-
на Петър Лазаров (72). Старши тре-
ньорът на столичния отбор Мар-
тин Кушев за пореден път изпроб-
ва изявите на широк кръг футболи-
сти в различни тактически схеми.
Славия се прибра снощи в София,
където ще се подготвя до начало-
то на новия шампионат. На 1 ав-
густ “белите” ще бъдат представе-
ни официално, а след това ще се
проведе приятелска среща с
кипърския Аполон Лимасол.

EVN няма да купува
Локо Пд

Електроразпределителната
компания “EVN България” отхвърли
със специално опровержение по-
явилите се информации, че възна-
мерява да закупи или да финансира
футболен клуб Локомотив Плов-
див. „Черно-белите” търсят нови
собственици и спонсори, след като
досегашният притежател на ак-
циите на отбора Коко Динев на-
пусна Лаута и „смърфовете” оста-
наха без нужното финансиране.

олицаи охраняваха Левски по вре-
ме на тренировката преди реван-
ша от II квалификационен кръг на
Лига Европа с ФК Сараево снощи.

П
Охраняват Левски на тренировка в Сараево

Органите на реда зорко следяха “сини-
те”, за да няма ексцесии от страна на
феновете на домакините. Микробус със
спецчасти не се отделяше от тима не
само на стадиона, а и в града. Отборът не
си показва носа от хотела, защото мер-
ките за сигурност го изискват. На връща-
не към хотела след тренировка играчите
на Илиан Илиев видяха неприлични же-

стове от страна на разхождащи се из
града жители. Причината за сериозните
мерки е напрежението между 2-те агит-
ки, които здраво се заядоха в последната
седмица.

Двубоят е определен като изключи-
телно рисков от УЕФА и това бе съобще-
но от делегата и на двата клуба. Българ-
ски фенове не се допускаха в града, как-
то и коли с наши номера. Всичките
привърженици бяха ескортирани до ста-
диона от полицията със специални авто-
буси, а автомобилите бяха оставени на

входа на Сараево и пазени от полицията.
Около 1000 полицаи следиха за реда по
трибуните на Олимпийския стадион “Асим
Ферхатович - Хасе”.

“Хулиганите ходят на групи и обика-
лят всичките централни части на града,
където се ослушват за българска реч, а
дори да чуят някой да говори английски,
се приближават, за да разберат дали
субектът не е от България. Просто хората
тук много се засегнаха  от този плакат.
Това е болна тема и раната е много пряс-
на и дълбока”, заяви местен журналист.

Джон Тери (третият вляво) се разписва за Челси във вратата
на сборния отбор на МЛС в контрола в Честър, Пенсилвания.

Европейският клубен шампион обаче падна с 2:3, а другото
попадение вкара Франк Лампард (58), който подаде и за гола на

Тери (32). За американците точни бяха Крис Вондоловски (21),
Крис Понтиъс (73) и Еди Джонсън (90). За домакините игра
бившият капитан на Англия Дейвид Бекъм, който изработи
втория гол. Челси привлече бразилския олимпиец Оскар за

25 млн. лири от Интернасионал Порто Алегри

Снимка DAYLIFE.COM
ХАРУН ЕРДЕНАЙ:
БЪЛГАРИЯ МОЖЕ ДА
ИГРАЕ НА ЕВРО 2013

Българската връзка в турския национален тим по баскет-
бол се казва Харун Ерденай. Бившият голям играч е тийм
мениджър на представителния отбор на Турция. Ерденай от
години е съпруг на една от най-добрите ни баскетболистки
Гергана Брънзова. В началото на годината двамата се сдо-
биха с близнаци, а преди това имат и син Алихан-Калоян.

По време на мачовете от турнира European basketball
tour в София, Харун Ерденай призна, че се чувства като у
дома си тук и заяви, че вярва в шансовете на България да
се класира за Еврошампионата в Словения.

“Организацията е добра. Доволни сме от условията.
Отборите тук са на добро ниво. България, Полша и Украй-
на играят хубав баскетбол, имат стабилни играчи и добри
треньори.  България разполага с добри играчи - Костов,
Виденов, а и гардът ви също така е добър. Мисля, че
имате добри шансове в квалификациите и ще успеете да
се класирате на Европейското първенство. Имаме къща в
София. Женени сме от 10 години и наистина се чувствам
като у дома си”, заяви Ердогай. България загуби от светов-
ния вицешампион Турция с 65:70 в първия си мач, а във
втория отстъпи на Полша с 69:75. Снощи нашите играха
последния си мач в турнира срещу Украйна.
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ОЛИМПИАДАТА
В ЛОНДОН

гледайте

ПО БНТ 1
ЛОНДОН 2012

10.25 Олимпийски
хроники

22.00 Днес на игрите
23.00 Церемония

по откриване

кратки

Националният отбор на България по волейбол
за мъже загуби първия си приятелски мач в Лондон.
Възпитаниците на Найден Найденов отстъпиха пред
Бразилия с 1:3 гейма (23:25, 23:25, 25:21,  17:25).
Днес пак в Лондон нашите ще играят  контрола и с
друг от фаворитите за олимпийската титла Русия.
Националите откриват волейболния турнир в неде-
ля срещу домакина Великобритания от 11.30 ч. бълг.
време. “Доволен съм от контролата с Бразилия. Всич-
ки момчета са добре. Нямаме здравословни пробле-
ми. Теодор Тодоров също се възстанови и игра 2
гейма срещу бразилците. За “Селесао” пък играха
всички волейболисти, включително и Джиба. И 2-та
гейма, които загубихме, битката беше голяма, а
накрая пуснахме резервите. Играхме добре! Бе ос-
порвана контрола”, заяви Найден Найденов.

надежда, че спортистите от
олимпийската ни делегация
ще поднесат изненади за
добро в Лондон. Довечера в
23.00 ч. стартират ХХХ летни
Олимпийски игри.

“Ще предам на всички
спортисти, че вие, журналис-
тите, сте зад тях и много им
вярвате. Това искам да го
кажа и на цяла България.
Говорих с колегите, които са
в Лондон, настроението е
много  добро, даже всички са
проявили желание да бъдат
на откриването - дори тези,
който не са в олимпийското
село. Аз умишлено не съм се
обаждала на никого от спор-
тистите лично, защото скоро
ще ги видя на живо всичките,
за да им пожелая успех. 63-
ма спортисти ще ни предста-
вят в Лондон, това са хората,
които покриха нормативите,
които бяха като изискване от
МОК и от международните
федерации. Надявам се да
нямат контузии, надявам се да
имат много голям късмет,
шанс. Има спортове, за които
и осмото място е много добро
класиране, както бадминтона,
но има спортове, за които
бронзовият медал е малко и
се плаче, като борбата. Състе-
зателите повече от нас искат
да се докажат и да зарадват
цяла България”, заяви Коста-
динова.

 “Има федерации, които
ми обещават, че може да
вземат 2 медала. Надявам се
наистина борбата, художест-

Олимпиадата започна
предсрочно

ХХХ Олимпийски игри ще бъдат
открити довечера в Лондон, но
фактически те започнаха още в
сряда далече от столицата на
Великобритания. На стадион “Ми-
лениум” в главния град на Уелс
Кардиф два дни предсрочно англи-
чанката Анита Асанте даде
първия удар в олимпийския тур-
нир по женски футбол. Двубоят
от група Е Великобритания - Нова
Зеландия бе спечелен от домаки-
ните с 1:0 с гол на защитничката
Стефани Хаутън (64). Асанте ос-
вен с първия удар на турнира ще
се запомни и с първия жълт кар-
тон, който получи още в 3-ата
мин. Във втория мач от групата
Бразилия смаза Камерун с 5:0 с 2
гола на Марта (73 от дузпа и 88)
и по 1 на Франсиеле (7), Рената
Коща (10) и Кристиане (80). В
Ковънтри в мач от група F пък
Япония надви Канада с 2:1.

Сбъркаха знамената
на Северна
и Южна Корея

Огромен политически гаф на-
правиха организаторите на олим-
пийския турнир по футбол за
жени. Срещата от I кръг в Група
G на олимпийския турнир по фут-
бол за жени на Лондон 2012 между
КНДР и Колумбия се забави с
почти час. Причина за това ста-
на грандиозна грешка от страна
на организаторите, които непра-
вилно показаха знамето на Ре-
публика Корея (Южна Корея) при
представянето на състезателки-
те на КНДР (Северна Корея) на
големия екран на стадион
“Хемпдън Парк” в Глазгоу. Това
предизвика отказа на северноко-
рейките да започнат срещата.
След извинение от страна на
домакините футболистките на
КНДР се отказаха от намерение-
то си да бойкотират мача и все
пак излязоха на терена и спече-
лиха с 2:0 с голове на Сон-Хюи Ким
(39 и 86). САЩ обърна Франция с
4:2, въпреки че изоставаше с 0:2
след 15 мин.

Най-сетне показаха
отличията

Медалите за Олимпиадата
бяха показани на медиите. Ди-
зайнът е разработен от британ-
ския художник Дейвид Уоткинс,
който е изобразил на тях гръцка-
та богиня на победата Нике. Фон
е стадион, напомнящ древен ам-
фитеатър. На гърба на медалите
е логото на Лондон 2012, както и
лъчи, символизиращи енергията
на спортистите. Думите “Спорт”
и “Дисциплина” са гравирани по
ръба на всеки медал, който тежи
между 375 и 400 грама. Общо 804
церемонии по награждаване ще
има на Олимпийските игри.

Китайските спортни ръководители
признаха, че очакват от олимпийската
делегация да спечели по-малко медали в
Лондон в сравнение с “домашните” игри
в Пекин 2008. Там китайците спечелиха
общо 100 отличия, 51 от които златни.

 “Не искам да спекулирам с цифри,
но със сигурност ще бъдат по-малко”,
заяви директорът на държавна спортна
агенция Сяо Тян. “В миналото са праве-
ни много прогнози, но те винаги са били
грешни. Мога да гарантирам само че
нашите спортисти ще дадат най-добро-
то от себе си”, допълни той. Китай ще
бъде представен в Лондон от 396 атле-
ти в 23 вида спорт. Това е доста по-
малко в сравнение с Пекин, където че-
ста на домакините защитаваха 639
спортисти.

Цялата олимпийска програма
на БНТ четете в броя утре

Григор
Димитров
тренира на
“Ол Ингланд
Клъб” пред
погледа на
бившата №1
в света
Серена
Уилямс
(САЩ)

Чакайте изненади!
Стефка Костадинова:

Стефка Костадинова замина в добро настроение за Лондон

Всичките ни спортисти искат да се докажат и да зарадват България,
заяви председателят на БОК преди полета за Лондон

вената гимнастика, боксът,
спортната стрелба, Данчо
Йовчев, защо не Цветана
Пиронкова и Григор Димит-
ров, които са уникални мла-
ди таланти. На тях тепърва
им започва спортната карие-
ра. Ндявам се да има изне-
нади, но за добро. Щангите
също са в една много добра
форма, мисля, че ще имаме
едно достойно представяне”,
добави председателят на
БОК. В сряда вечерта тя е
разговаряла по телефона с
премиера Бойко Борисов,
който също е пожелал
късмет на българските спор-
тисти на Олимпиадата.

 “Снощи се чух с премие-
ра Борисов, който им поже-
ла много сила, късмет, шанс
и много им вярва. Това ще им
го предам. Надявам се да не
се плашат от големите име-
на, защото в крайна сметка,
аз като спортист бих казала,
че една Олимпиада е кай-
макът на спортната кариера
и мисля, че всеки един от тях
желае едно много добро кла-
сиране и медал, разбира се.
Умишлено не казвам имена,
защото не искам да ги нато-
варвам. Състезанието е за
това, колкото и да си добър,
колкото и да си в спортна
форма, отиваш там на място
в този ден и час и показваш
това, което можеш. Пожела-
вам им много голям успех”,
добави световната рекордь-
орка в скока на височина. Тя
разкри, че “Денят на Бълга-
рия” в Лондон ще бъде на 9
август, но не знае със сигур-
ност дали Борисов ще посе-
ти делегацията ни по време
на олимпиадата, а очаква
президентът Росен Плевна-
лиев. Стефка призна, че вече

не носи със себе си нищо за
късмет. “Първия път, когато
заминавах на Олимпийски
игри в Сеул през 1988 г., ми
подариха четирилистна дете-
лина, но тогава станах втора
и оттогава нищо не нося”,
каза още председателят на
БОК.

“Винаги има притеснения.
Много по-лесно е да си спор-
тист, защото си мислиш само
за дисциплината. Всичко ти

е уредено, но от другата
страна е много по-трудно,
тъй като отговаряш за всич-
ко. За всичко се притеснявам
и за тях самите и за тяхното
самочувствие, и за това, че
човек, колкото и да има ру-
тина, се плаши по някой път,
нямаш шанс, нямаш ден, това
са много неща, но в техниче-
ско отношение мисля, че сме
подготвени”, каза Стефка
Костадинова.

Владимир НИКОЛОВ

П
редседателят на
Българския олим-
пийски комитет
(БОК) Стефка Кос-
тадинова изрази

Снимка BGOLYMPIC.ORG

В Китай очакват
по-малко медали

Валентин Братоев е с надут
глезен, след като е бил ухапан от
насекомо при игра на джаги в
Олимпийското село в Лондон. На-
ционалният посрещач най-вероят-
но няма да вземе участие в кон-
тролата с Русия днес. Това е най-
новият здравословен инцидент в
националния отбор по волейбол,
докато старите проблеми на част
от играчите започват да отшумя-
ват. Централният блокировач Тео-
дор Тодоров, който в един момент
беше пред смяна заради възпале-
ние на сухожилие на капачката на
коляното, вече е в много по-добро
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ГУБИМ ОТ БРАЗИЛИЯ
С 1:3 ГЕЙМА Вальо Братоев с надут глезен

състояние и тренира.
“Ако няма други проблеми, Те-

одор може да бъде готов за игра
в първия мач срещу Великобрита-
ния в неделя”, съобщи лекарят на
отбора д-р Динко Захариев. Тодо-
ров дори изигра 2 гейма при загу-
бата с 1:3 от Бразилия в контрол-
на среща. Посрещачът Тодор
Скримов също има проблем със
сухожилие на коляното, но и него-
вото положение не е тежко. Наци-
оналите направиха първа трени-
ровка в залата “Ърлс корт” вчера,
където ще се играят мачовете от
олимпийския турнир.
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